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Bila je samo jedna, a o njoj su 
pjevali svi. Iznjedrila je iz modrog mora 
mladiÊe vrijedne hvale i bdjela nad njima 
sedamnaest neprospavanih noÊi. I bila 
je dio plime u uzavrelim dvoranama 
hrvatskih gradova od Splita, PoreËa, 
Pule, Zadra, Varaædina, Osijeka do 
Zagreba. Bila je dobra vila i svi smo je 
voljeli. Pratila je i njih i nas, a mi smo 
pratili nju. Kao da je ona bila ta koja 
je navijestila da Êe Hrvatska postati 
domaÊin XXI. svjetskog prvenstva u 
rukometu. I uËinila nas je sretnima. 
Moæemo li mi to? Zaπto ne! Jest da smo 
mali, al’ srce je veliko i jako.  I uspjeli 
smo. Pokazali smo Ëitavom svijetu da sa 
svojom vilom moæemo joπ i viπe. I krenuli 
smo, polako, al’ sigurno. Gradili smo i 
sagradili πportske ljepotice, obznanivπi 
svima da smo spremni i da ih Ëekamo. 
A vila je i dalje bila uz nas. 

Stigli su mnogi, dvadeset Ëetiri se-
lekcije, πestotinjak πportaπa, zaigrali su 
na terenima diljem Hrvatske. Dvorane su 

KAO DA JE MORSKA VILA

bile ispunjene do kraja, a viπe od dvjesto 
tisuÊa gledatelja popratilo je natjecanja. 
Sa svih strana svijeta doputovalo je 
oko deset tisuÊa navijaËa da bi bodrilo 
svoje selekcije. »udili su se ljepotama 
naπe male zemlje, ljepoti duπe naπeg 
Ëovjeka i rijeËima dobrodoπlice. Ukusan 
im je bio i najmanji zalogaj koji su kuπali 
u tavernama i hotelima, a raspoloæenje 
popravljali dobrom kapljicom. Ugodno 

iznenaen je bio i dr. Hassan Moustafa, 
predsjednik Meunarodne rukometne 
federacije, izrazivπi svoje divljenje 
odliËnoj organizaciji prvenstva.  

A mi smo, rukom pod ruku, sa svo-
jom vilom odjenuli navijaËke majice, 
narisali lica, izgladili dlanove, proËistili 
pluÊa i istrenirali glasnice. Popeli se na 
tribine i bilo nas je, a bili smo kao jedno. 
Istim ritmom, s jednom duπom i jednim 
srcem otpjevali smo po tko zna koji put 
„Neka pati koga smeta…“  Sve to za 
NJIH. Za naπe mladiÊe. 

Podrhtavalo je ne samo njezino tije-
lo nego Ëitava Arena u nedjeljno pred-
veËerje 1. veljaËe 2009. na zavrπnoj 
utakmici Hrvatske i Francuske. I bio je 
to dio sna πto nas nosi zvijezdama, a 
gotovo da smo ih dotaknuli. Valjda su 
ovaj put bile previsoko. Na grudima 
naπih mladiÊa zasjalo je srebro u punom 
sjaju. Moæda je tako htjela vila i povela 
ih prostranstvima gdje svi pjevaju o 
ljubavi.
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UTRKA S VREMENOM

Netom zavrπeno Svjetsko 
rukometno prvenstvo bilo je 
povod za razgovor s Mihaelom 
Vargom, zamjenikom 
naËelnika Policijske uprave 
zagrebaËke

S gospodinom Vargom razgovarali 
smo u njegovom uredu ureπenom 
fotografijama s kojih se iπËitava kako 
jer rijeË o istinskom rukometnom za-
nesenjaku, Ëovjeku za kojega bismo 
s pravom mogli reÊi kako je idealna 
poveznica izmeu Hrvatskog rukometnog 
saveza i policije te da nije sluËajno πto su 
upravo njega izabrali da bude na Ëelu 
povjerenstva zaduæenog za sigurnost 
takve jedne velike i znaËajne πportske 
priredbe. 

MUP: Moæete li nam reÊi 
otkada traje vaπa ljubavna veza s 
rukometom?

MIHAEL VARGA: Odavno jer, prije 
nego πto sam postao policajac, igrao sam 
rukomet. Rukomet je moja mladenaËka 
ljubav. Igrao sam ga punim æarom veÊ 
kao mladac tijekom πkolskih dana u 
Slatini, πto se nastavilo dolaskom u 
Zagreb i igranjem u Dubravi. Te su spone 
neraskidive pa sam tako i dan-danas 
dionikom rukometnog svijeta ne viπe kao 
igraË veÊ u nekim drugim rukometnim 
strukturama, πto je odlika mnogih bivπih 
rukometaπa neovisno o profesionalnom 
poslu.

Prije nego πto su me postavili za πefa 
povjerenstva zaduæenog za sigurnost 
jedne takve zahtjevne πportske priredbe, 
u suradnji s Hrvatskim rukometnim 
savezom suraivao sam na nekoliko 
drugih velikih akcija. Tako sam kao 
ovlaπtena sluæbena osoba 2000. godine 
na Europskom rukometnom prvenstvu 
vodio osiguranje, a 2003. godine u 
ime Hrvatskog rukometnog saveza bio 
izvrπni direktor za osiguranje za Zagreb. 

U Hrvatskom rukometnom savezu 
veÊ sam πest godina povjerenik za na-
tjecanje I. i II. rukometne lige, a prije 
toga sam obnaπao duænost stegovnog 
povjerenika HRS-a. S obzirom na sve 
dosadaπnje funkcije, dræim kako je bilo 
logiËno πto sam postavljen na Ëelo 
povjerenstva zaduæenog za sigurnost 
jedne tako velike i sa sigurnosnog 
aspekta zahtjevne πportske priredbe kao 
idealan spoj profesionalizma u policiji s 
profesionalizmom u HRS-u. 

Povjerenstvo na Ëijem sam bio Ëelu 
imalo je vaænu ulogu u cjelokupnoj 
organizaciji sigurnosti jer je usklaivalo 
obveze i zadaÊe policije, zaπtitara i redara 
iz svih gradova u kojima su se odræavali 
rukometni susreti. Uz ovo povjerenstvo, 
na razini Ureda za koordinaciju, koji se 
vodio s razine HRS-a, uspostavljeno 
je joπ devet povjerenstava pa tako, 
meu inim, povjerenstvo za protokol, 
transport, smjeπtaj, sveËane protokole 
te za mnoπtvo drugih stvari koje je bilo 

 mir • ugled • povjerenje • 2009. • veljaËa

Razgovor s povodom



XXI. svjetsko prvenstvo u rukometu 20096

veljaËa • 2009. • mir • ugled • povjerenje

potrebno sloæiti u jednu piramidu kako bi 
se u svakom trenutku znalo tko πto radi, 
gdje to radi i kad to radi, rokovi... 

Visoki stupanj koordinacije

Da bismo uspostavili pregledan 
organizacijski sustav, prvo smo se morali 
upoznati s prostorom i mjestima gdje Êe 
se utakmice odræavati te uspostaviti vezu 
s odgovornima u ostalim gradovima koji 
su radili na istim poslovima. Naæalost, 
vremenski nisam uspio obiÊi sve πto 
sam æelio - bio sam u Osijeku, Spli-
tu i Zadru, ali smo odræali nekoliko 
zajedniËkih sastanaka u Zagrebu i 
drugim gradovima domaÊinima. Dakle, 
trebalo je „prirediti teren“. Kako je bila 
rijeË o novim dvoranama, primarna 
je bila zadaÊa πto prije i podrobnije 
napraviti sigurnosne planove i prikupiti 
popratnu dokumentaciju za svaki objekt  
pojedinaËno, πto je iziskivalo dodatno 
vremena i napora. U ostalim gradovima 
domaÊinima Izvrπni odbori imenovali su 
povjerenstva koja su u naËelu odraivala 
tehniËki dio priprema vezanih za samo 
natjecanje - prijava javnog okupljanja 
u ime HRS-a, bili su spona izmeu 
HRS i zaπtitarskih tvrtki koje su bile 
zaduæene za rad u dvoranama pa u 
dogovoru s policijom odraivali dio priËe 
vezan za izradu planova sigurnosnih 
prosudbi.  Dojam da je sigurnost bila na 
izuzetnoj razini dobrim dijelom je zasluga 
Ravnateljstva policije i svih policijskih 
uprava na Ëijem se podruËju odigravalo 
prvenstvo.   

MUP: Kad su poËele sigurnosne 
pripreme za Svjetsko prvenstvo u 
rukometu?     

M. V.:  Sve je krenulo od trenutka kad 
je Meunarodna  rukometna federacija 
obznanila odluku da Êe Hrvatska biti 
domaÊin svjetskog prvenstva 2009. 
godine. Od trenutka saznanja i potvrde 
poËeli su dogovori oko shema kako i 
na koji naËin pripremiti i ustrojiti sluæbe  
sigurnosti. Intenzitet priprema pojaËao 
se ujesen proπle godine usporedo s 
dinamikom gradnje πportskih objekata. 
Prikupljala se dokumentacija temeljem 
koje su se mogle izraivati sigurnosne 
prosudbe. U svakoj od tih dvorana 
odræavane su probne priredbe kako 
bi se prosudio kako i na koji naËin 
Êe sigurnosne sluæbe koordinirano 
djelovati, a nakon toga prionulo se 
planskoj raπËlambi svih sastavnica te 

prosudbi, a uoËeni propusti nastojali 
su se popraviti. U skladu sa zakonskim 
obvezama organizatora uspjeli smo 
angaæirati dostatan broj zaπtitara i redara 
koji su imali velikog udjela u odræavanju 
visoke sigurnosne razine, da u dvorani 
ne bude policije, ali da policija ipak radi 
svoj posao. 

Izuzetno dobra suradnja uspostavljena 
je i s policijskim upravama i smatram da 
smo ovim velikim dogaajem, koji je 
zavrπio 1. veljaËe pokazali kako hrvatska 
policija kao i Hrvatski rukometni savez 
kao jedan od nacionalnih saveza imaju 
dovoljno snage, iskustva i profesionalnosti 
organizirati svaku veliku priredbu. 

MUP: Koji su bile teπkoÊe s 
kojima ste se suoËavali prije i 
tijekom prvenstva?

M. V.: Vrijeme. Bila je to utrka 
s vremenom. Tijekom priprema za 
prvenstvo uvijek smo razgovarali o 
vremenu i to u dvojakom znaËenju: koliko 
Êemo imati vremena da se pripremimo 
za nove πportske objekte i vremenu kao 
meteoroloπkom uvjetu. Bojali smo se 
snjeænih padalina, imali smo specifiËne 
uvjete πto se tiËe dolaska navijaËa na 
πportska boriliπta, a najspecifiËniji je 

bio Zagreb, odnosno Arena, s obzirom 
na njezinu infrastrukturu. S obzirom na 
nedostatan broj parkiraliπnih mjesta, 
HRS je u koordinaciji s PU zagrebaËkom 
organizirao prijevoz s istoËnog parkiraliπta 
ZagrebaËkog velesajma do Arene. Tako 
je tijekom prvenstvenih utakmica s tog 
parkiraliπta do Arene prevezeno pribliæno 
πezdeset tisuÊa ljudi i obrnuto. Sve je 
funkcioniralo na visokoj razini, πto se 
da potkrijepiti Ëinjenicom da nismo 
zabiljeæili ijednu prometnu nesreÊu. 
To pak ukazuje na to da kad se neπto 
planski i kvalitetno pripremi, ono izuzetno 
dobro i funkcionira. U zoni samog 
prostora Arene bila je velika fluktuacija 
ljudi. Zna se kako u taj objekt moæe stati  
petnaest do πesnaest tisuÊa ljudi, ovisno 
o tipu priredbe koja se u njoj zbiva. Tako, 
primjerice, ako je rijeË o koncertu, a to 
je pokazao koncert „Prljavog kazaliπta“, 
Arena moæe primiti i dvadeset pet tisuÊa 
ljudi!

Dakle, svaku je pojedinost valjalo 
predvidjeti na vri jeme, isplanirati i 
uskladiti kako bi se svi koji se nau 
u tim dogaanjima osjeÊali sigurno, 
ugodno i zadovoljno onog trenutka 
kad napuπtaju prostor. Koliko je sve 
skladno funkcioniralo, govori Ëinjenica 

Mihael Varga, zamjenik naËelnika PU zagrebaËke
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da je dvorana nakon utakmice s Rusijom 
bila prazna za sedam minuta, nakon 
dvadeset pet minuta posjetitelji su s 
pozicije Arene ZET-ovim autobusima bili 
prevezeni do drugog parkiraliπta, a svjetla 
u dvorani ugaπena su nakon sat vremena. 
Prema tomu, imamo konaËno jedan 
kvalitetan objekt u kojem se tehniËki 
moæe organizirati sve πto je potrebno da 
bi se odræala visoka sigurnosna razina. 
Arena ima svoje specifiËnosti: u podnoæju 
objekta su garaæe, objekt ima dvije etaæe, 
svaki gledatelj u dvorani  ima svoje mjesto 
za sjedenje, vjeπalicu za kaput, tu je kafiÊ, 
sanitarni Ëvorovi… Iste ovakve sadræaje 
imaju i druge dvorane koje su bile 
ukljuËene u provedbu prvenstva.

MUP: Koliko je  zaπtitara 
odræavalo red u Areni i oko nje?

M. V.: Prvotno dogovorena brojka od 
260 zaπtitara bila je nedostatna. Nakon 
konaËnih sigurnosnih prosudbi Hrvatskog 
rukometnog saveza u dogovoru s PU 
zagrebaËkom, broj se poveÊao zbog svih 
aktivnosti u dvorani, posebno smo imali 
ljude zaduæene za invalide, osiguranja 
parkinga oko Arene i na ZG velesajmu, 
te osiguranja Hotela The Westin, gdje 
su bile smjeπtene reprezentacije. Tako je 
broj od oko tristo osamdeset ljudi, koji su 
odraivali poslove redarske i zaπtitarske 
sluæbe, bio konaËan.

Poloæili teæak ispit

MUP: Kako je djelovao sustav 
osiguranja izmeu Zagreba i 
ostalih gradova domaÊina?

M. V.: Organizator je sklopio ugovor 
sa zaπtitarskom tvrtkom „BiliÊ - EriÊ“ koja 
je obavljala poslove zaπtitarstva za cijelo 
SP-o. Zaπtitarske kuÊe su se dogovorile 
pa su oni izmeu sebe podijel i le 
aktivnosti. Tako se „Zadar-security“ 
obvezao odraditi poslove na podruËju 
Zadra, „Sokol-MariÊ“ bio je zaduæen za 
Varaædin, Pulu i PoreË, a „BiliÊ- EriÊ“ za 
Osijek i Split. Priznajem da sam u poËetku 
bio pomalo skeptiËan glede naËina kako 
Êe sustav funkcionirati jer fiziËki nisam 
mogao biti u svim gradovima. No, 
svaki je grad imao svoje povjerenstvo 
za sigurnost koje je u koordinaciji sa 
mnom i policijskim upravama, na Ëijem 
su se podruËju odigravale utakmice, 
odraivali svoj posao na najbolji moguÊi 
naËin. Redovito sam kontaktirao kolege 
iz policijskih uprava i policijskih postaja te 

povjerenike za sigurnost, da bi uskladili 
i razmijenili informacije. Smatram da je 
koordinacija bila izuzetna, a ljudi korektno 
i profesionalno odradili svoj dio posla. 

©to se tiËe disperzije tih aktivnosti  
te sigurnosti za vrijeme prvog dijela 
natjecanja bio sam u Splitu s obzirom 
na potrebe naπe reprezentacije, a po-
tom smo istim tempom nastavili i u 
Zagrebu, mogu konstatirati da mi je bilo 
zadovoljstvo raditi s tim ljudima koji su 
izuzetno dobro shvatili i same pripreme i 
realizaciju projekta Svjetskog prvenstva 
2009. u Hrvatskoj.

MUP: Koji su sustavi tehniËke 
zaπtite postavljeni u Areni?

M. V.: U Areni su postavljeni naj-
suvremeniji sustavi tehniËke zaπtite i 
neizostavna su pomoÊ ljudima koji se 
bave sigurnosnim poslovima. RijeË 
je sustavima videonadzora, kontrole 
pristupa, evidencije ulaska posjetitelja, 
sustavi za dojavu poæara, sustavi pro-
tuprovalne i protupoæarne zaπtite, de-
tekcije CO i prodaje ulaznica. KonaËno 
imamo objekt kojim se moæemo ponositi 
i kad budemo radili bilo koji posao vezan 
za sigurnosne sluæbe, a u ovom trenutku 
mislim na policiju, odnosno na prostor 
gdje je bio smjeπten policijski stoæer. Bio 
sam ukljuËen u pripreme tih prostora, a iz 
konzultacija s tvrtkom koja je odraivala 
taj posao unutar prostora Arene, mislim 
da smo dobili izuzetno kvalitetan prostor, 

moæda ne na dominantnoj toËci na 
kojoj bi trebao biti, ali s videonadzorom 
pokrivena je cijela dvorana. Stoga 
mislim da su sigurnosne sluæbe, redari i 
zaπtitari, a posebno policija svoj dio posla 
odradili vrlo profesionalno i kvalitetno. I 
prije poËetka prvenstva u Ravnateljstvu 
policije uspostavljen je stoæer koji je 
pratio sve aktualnosti na razini dræave 
pa ovog trenutka iskazujem zahvalnost 
Ravnateljstvu, svim policijskim upravama 
i policijskim djelatnicima koji su svojim 
radom pridonijeli uspjeπnoj organizaciji 
prvenstva i dogaanja oko njega. 

MUP: Prokomentirajte incidente 
s uklanjanjem zastava u Zadru i 
Zagrebu te paljenjem zastave u 
PoreËu. 

M. V.: Osobno ne mogu ulaziti u 
procjenu odluke zadarskog gradona-
Ëelnika, ali je vrlo vjerojatno da je bilo 
malo viπe koordinacije i konzultacija 
s organizatorom, i odluka bi moæda 
bila drukËija. Hrvatski rukometni savez 
iskazao je svoje duboko æaljenje zbog tih 
dogaaja, no moramo znati da je to bila 
odluka Izvrπnog odbora grada u kojem se 
taj incident zbio pa ga ne bih komentirao. 
Ono πto se dogodilo u Zagrebu, nije bio 
nekakav nacionalni animozitet izmeu 
Republike Hrvatske i Republike Srbije. 
Bio je to Ëin dviju pijanih osoba i pitanje 
je bi li to napravili da nisu bile u takvom 
stanju.

Poπtovani prijatelji rukometa,

Svjetsko prvenstvo u rukometu za muπkarce u Republici Hrvatskoj fantastiËno 
je organizirano, zahvaljujuÊi svima koji su bili ukljuËeni o ovaj dogaaj. To je bio 
zaista veliki festival rukometa u kojem je svatko pruæio najbolje πto je mogao 
pruæiti: igraËi, treneri, duænosnici, lijeËnici, sudci, kao i organizatori.

Æelio bih izraziti duboku zahvalnost svim ljudima koji su sudjelovali i pomogli 
da ovaj dogaaj bude najbolji dosad ikad odræan. Posebne zahvale idu 
partnerima IHF-a i sponzorima koji su bili na raspolaganju za vrijeme odræavanja 
prvenstva i koji su nas ohrabrivali kako bismo ispunili naπu misiju.

Æelio bih takoer zahvaliti Organizacijskom Odboru za njihov posveÊen 
napor koji je bio kljuËan u postizanju uspjeha. Posebne su zahvale upuÊene 
dobrovoljcima na prvenstvu koji su bili dostupni i spremni pomoÊi sudionicima 
prvenstva.

Ne mogu propustiti izraziti duboku zahvalnost naπim kontinentalnim 
predsjednicima na njihovoj suradnji s IHF-om. Zahvala naπim igraËima na sjajnoj 
izvedbi i visokoj tehnici. Naravno, zahvala i gledateljima. Oni su ovaj dogaaj 
uËinili nezaboravnim iskustvom.

Zahvaljujem svima, vidimo se u ©vedskoj!

ME–UNARODNA RUKOMETNA FEDERACIJA

dr. Hassan Moustafa
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Osobno mislim kako nije bila rijeË o 
takvim izgredima koji su mogli umanjiti 
veliËinu prvenstva i da nisu utjecali na 
opÊu sigurnost. Mediji su ta zbivanja 
poprati l i na sebi svojstven naËin. 
Reprezentacija Republike Srbije bila 
je najriziËnija skupina. Tijekom i nakon 
prvenstva bio sam u vezi s Borom 
–urkoviÊem, generalnim  sekretarom 
Rukometnog saveza Srbije, kojeg 
inaËe osobno poznajem kroz aktivnosti 
u rukometu i koji mi je kazao kako su 
oni bili izuzetno zadovoljni boravkom 
u Zadru i PoreËu. Nisu imali ikakvih 
primjedbi, dapaËe zahvalni su naπim 
sluæbama i HRS kao organizatoru i na 
svemu onome πto smo napravili za 
njih dok su boravili u Hrvatskoj. Svi su 
imali jednak tretman. ZnaËajnu ulogu 
odigralo je Ravnateljstvo  policije u 
smislu izdavanja viza u specifiËnim 
uvjetima s obzirom na Ëinjenicu da smo 
kao dræava preuzeli obvezu fleksibilnog 
viznog reæima kako za  selekcije tako 
i za sluæbene osobe IHF-a i novinare. 
Nismo zaprimili  i jednu zamjerku ili 
prigovor. 

Drugi o nama

MUP: Kakvi su dojmovi dr. 
Hassana Moustafae, predsjednika 
IHF, o SP-u?

M. V.: Dr. Moustafu osobno poznajem 
kroz kontakte u rukometnom svijetu, a i 
razgovarao sam s njim tijekom njegova 
boravka u Hrvatskoj. S obzirom na 
funkciju, imao je poseban status pa 
mu je dodijeljena osoba koja mu je 
dvadeset Ëetiri sata bila na raspolaganju, 
organizirali smo mu adekvatan prijevoz 
od odrediπta do odrediπta.

Prema mojim saznanjima, gospodin 
Moustafa bio je izuzetno zadovoljan 
boravkom u Hrvatskoj i cjelokupnom 
organizacijom prvenstva i sustavom 
sigurnosti, istaknuvπi u nekoliko navrata 
kako „je ovo najbolje organizirano svjetsko 
prvenstvo dosad“. S njegovom bi se 
prosudbom i ocjenom i sâm sloæio jer 
sam kao rukometni aktivist u posljednjih 
deset godina boravio na svim europskim i 
svjetskim prvenstvima, pa i na Olimpijskim 
igrama. Dakle, bio sam æivi svjedok kako je 

πto bilo organizirano u drugim dræavama. 
Mogu potvrditi da smo kroz sve segmente 
aktivnosti sigurnosnih sluæbi, od osiguranja 
gledatelja, selekcija, hotela, sluæbenih 
osoba, prijevoza, transfera doista poloæili 
veoma teæak ispit.

MUP: Kakve su reakcije u 
zemljama Ëije su selekcije 
nastupile na SP-u? 

M. V.: Tijekom cijelog prvenstva putem 
naπih ataπea, koji su bili voditelji njihovih 
programa, bili smo u vezi s predstavnicima 
drugih reprezentacija, medijima i naπim 
deËkima iz reprezentacije koji su 
kontaktirali s drugim reprezentacijama, πto 
kroz kontakte presss-clippinga, kontakte 
presss-ataπea, voditelja povjerenstva 
za press a oni su svakodnevno bili u 
kontaktu sa medijima koji su najsenzibilnija 
populacija. U poËetku su se Ëudili 
naπim organizacijskim sposobnostima. 
Osobno ne znam ni za jednu pokudu. 
Bile su to samo pohvale predstavnika 
reprezentacija, sluæbenih osoba i medija.. 
Ne znaËi da ih neÊe biti, ali doista smo 
se trudili i trud se isplatio jer nije bilo lako 

Pogled iz podstoæera u dvoranu
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tijekom sedamnaest dana zadovoljiti 
ogromnu populaciju. Bilo je deset tisuÊa 
akreditiranih osoba, viπe od 1600 novinara 
te viπe od deset tisuÊa volontera koji su 
radili u sklopu priprema. Na raspolaganju 
smo imali sto vozila namijenjenih za 
prijevoz. Nije se dogodila ijedna prometna 
nesreÊa, nitko nije ozlijeen, osim nesreÊe 
s danskim autobusom na πto nismo mogli 
utjecati. No, i u tom sluËaju iskazali smo 
se kao pravi domaÊini. Oni su uz pomoÊ 
policijskih djelatnika i Hitne pomoÊi bili 
æurno zbrinuti tijekom boravka u Hrvatskoj 
sve dok nisu napustili naπu dræavu.

MUP: I za kraj, bili ste s naπim 
„srebrnim kaubojima“ netom 
poslije zavrπnice. Kakvo je bilo 
raspoloæenje u taboru?

M. V.: Jedno je raspoloæenje bilo 
poslije utakmice u svlaËionici, drugo na 
doËeku na Trgu bana JelaËiÊa, a treÊe 
kad su se „glave ohladile“. Netom nakon 
utakmice obavila nas je tuga i gorËina 
zbog ishoda utakmice unatoË sjajnom 
navijaËkom okruæenju i silnoj æelji igraËa i 
trenera da se uresimo zlatnom medaljom. 
Gorak okus u ustima i dvojba oko 
ispravnosti odluka ostali su zbog suenja, 
no to je dojam na osobno razini. ©teta 
je πto nismo pred predivnom publikom 
uspjeli postati svjetski prvaci jer u skoroj 
buduÊnosti neÊe nam se pruæiti prilika da 
na domaÊem terenu igramo zavrπnicu 
jednog takvog natjecanja. 

IgraËi i cijela ekipa u poËetku su bili 
vidno utuËeni i zateËeni u nevjerici, ali 
raspoloæenje se postupno popravljalo 
odlaskom i dolaskom na srediπnji gradski 
trg gdje ih je Ëekalo pedesetak tisuÊa 
raspjevanih sugraana koji su æeljeli 
dostojanstveno doËekati igraËe. Nakon 
dojmljivog susreta, s trga se slavlje 
nastavilo u restoranu „Lido“ na Jarunu gdje 
su se svi uspjeli opustiti. Dan iza slijedio je 
prijam kod premijera, a i raspoloæenje je 
bilo primjereno zasluæenoj medalji - nismo 
izgubili zlato nego osvojili srebro!  

S naπe strane gledanja, dræim da je 
cjelokupna organizacija sigurnosti prije 
prvenstva, tijekom i nakon prvenstva 
bila na zavidnoj razini. Sve sastavnice u 
organizacijskom lancu od dræavne razine, 
Grada Zagreba, Hrvatskog rukometnog 
saveza kao organizatora, policije, æupana 
i gradonaËelnika i gradova domaÊina, 
ali i svih drugih koji su bili ukljuËeni u 
organizaciju Svjetskog prvenstva u 
rukometu 2009. iskazali su visoku razinu 
profesionalnosti. 

PirotehniËki pregled dvorane
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Pripadnici  interventne u Areni
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O osiguranju Svjetskog 
prvenstva u rukometu 
za podruËje Policijske 
uprave zagrebaËke 
razgovarali smo s Matom 
MarkoviÊem, naËelnikom 
Sektora policije, 
Ëlanom podstoæera 
osiguranja, zaduæenim 
za rukovoenje i 
koordinaciju mjera 
osiguranja

MUP: Kad su poËele pripreme 
oko osiguranja?

Mato MarkoviÊ: S pripremama 
mjera osiguranja zapoËeli smo od 
trenutka kad je obznanjeno da Êe 
Hrvatska biti zemlja domaÊin Svjetskog 
prvenstva u rukometu za muπkarce. 
Ritam smo pojaËali negdje poËetkom 
rujna proπle godine, otvorivπi suradnju 
s Hrvatskim rukometnim savezom kao 
organizatorom prvenstva te s odgovornim 
osobama za poslove sigurnosti iz 
Arene, predstavnicima redarske sluæbe, 
mjerodavnim tijelima i sluæbama na razini 

grada Zagreba, navijaËkim skupinama, 
pol ici jskim upravama, odreenim 
ustrojstvenim jedinicama Ravnateljstva 
policije te drugim sluæbama koje su na 
izravan ili neizravan naËin bile ukljuËene 
u provedbu osiguranja tako jedne 
zahtjevne πportske priredbe.

U sklopu priprema provedeni su treninzi 
i uvjeæbavanje policijskih sluæbenika 
u svrhu πto bolje provedivosti mjera 

osiguranja, πto je ukljuËivalo i podrobno 
upoznavanje samog objekta i njegova 
okoliπa te poduke u postupanju policije, 
zaπtitara i redara u svrhu dosljedne 
provedbe zakonskih propisa u suzbijanju 
protupravnog ponaπanja na πportskim 
natjecanjima.

Da bismo se πto bolje pripremili, 
organiziran je posjet kolegama u Re-
publici NjemaËkoj pa smo zajedno s 

Amor u pretrazi

POD BUDNIM OKOM POLICIJE

Policijska uprava zagrebaËka pridonijela je uspjeπnoj organizaciji i provedbi 
mjera osiguranja XXI. svjetskog prvenstva u rukometu 2009. Odlukom naËelnika 
Policijske uprave zagrebaËke Branka Perana osnovan je podstoæer osiguranja 
koji je provodio i usklaivao mjere i radnje vezane za osiguranje te velike πportske 
priredbe. Na Ëelu stoæera bio je Branko Peran, naËelnik PU zagrebaËke, a Ëlanovi: 
Mato MarkoviÊ, naËelnik Sektora policije, Dubravko Teur, naËelnik Sektora za 
granicu, Branko Budor, naËelnik OKCP-a i Damir Deak, pomoÊnik naËelnika 
Sektora kriminalistiËke policije.

Osim Ëlanova podstoæera, u provedbi mjera osiguranja kao rukovoditelji 
pojedinih podruËja osiguranja aktivno su bili ukljuËeni: Ivan Arbutina, voditelj 
odsjeka u Odjelu osiguranja, Josip RohaËek, zapovjednik Interventne jedinice 
policije, Zlatko SekaËiÊ, naËelnik Protueksplozijskog odjela, Nikola Kaurin iz Odjela 
za osiguranje, Dragoslav TopiÊ iz Odjela za osiguranje, Stanko TomiÊ, naËelnik VI. 
PP, Luka Peπut, naËelnik II. postaje prometne policije te Danijel BlaiÊ, naËelnik I. 
postaje prometne policije.

U koordinaciju glede provedbe mjera osiguranja bili su ukljuËeni i Dragan TokiÊ, 
naËelnik Odjela za sigurnost cestovnog prometa te Davor PosiloviÊ, naËelnik Odjela 
za javni red, ali i odreeni broj takozvanih spottera, odnosno sluæbenika u civilu, 
koji su pratili ponaπanje navijaËa.

Svoj dio posla u tom sklopu odradili su i djelatnici Operativno-komunikacijskog 
centra policije i Odjela za tehniku, te sluæbujuÊi djelatnici svih drugih ustrojstvenih 
jedinica PU zagrebaËke od kojih su djelatnici I. PP, na Ëelu s naËelnikom Velimirom 
Tiπmom, uspjeπno pod nadzorom dræali srediπte grada.

Mato MarkoviÊ, naËelnik Sektora policije  PU zagrebaËke
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Pripadnici interventne policije ispred dvorane

Prometni dvojac
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naËelnicima Sektora policije PU istarske i 
PU splitsko-dalmatinske boravili u Kölnu, 
gdje smo obiπli kölnske πportske objekte, 
razmijenili iskustva oko odræavanja sliËnih 
priredbi na njihovom terenu, πto je bio 
pun pogodak.

MUP: Koje su  policijske 
postrojbe bile angaæirane u 
provedbi mjera osiguranja?

M. M.: U provedbi mjera osiguranja 
na izravan ili neizravan naËin angaæirali 
smo sve ustrojstvene jedinice naπe 
uprave, od operativnog sastava temeljne, 
interventne, prometne, kriminalistiËke, 
OKCP-a i graniËne policije, vodeÊi pritom 
raËuna o stupnju rizika. Broj ukljuËenih 
djelatnika razmjerno se poveÊavao 
ovisno o prosudbi stupnja rizika, ovisno 
o reprezentacijama koje su sudjelovale 
u zavrπnom dijelu odigravanja svjetskog 
prvenstva, ali i o trenutnim operativnim 
saznanjima.

MUP: Koja je bila uloga 
interventne policije?

M. M.: Osim na unutarnjem osigu-
ranju, pripadnike interventne policije, 
kao posebno opremljene i osposobljene 
postrojbe, angaæirali smo sukladno 
prosudbama na viπe lokacija u gradu, 
a oni su svoje zadaÊe u potpunosti i 
uspjeπno izvrπili.

MUP: Pripadnici 
Protueksplozijskog odjela bili su 
svakodnevno angaæirani. Je li bilo 
kakvih intervencija tijekom SP-a?

M. M.: Sluæbenici Protueksplozij-
skog odjela dnevno su obavljali pregled 
Arene, ali i unutarnjih i vanjskih prostora 
oko objekata, prostorima u kojima su 
bile smjeπtene reprezentacije i osobe 
za koje smo prosudili da pripadaju 
skupini „riziËnih zemalja“, ali i drugih 
prostora sukladno prosudbama gdje su 
se zbivale odreene aktivnosti. U tim su 
se poslovima koristili i sluæbeni psi za 
detekciju eksploziva. 

Tijekom zavrπne utakmice neπto 
prije 20 sati policija je primila telefonsku 
dojavu nepoznatog muπkarca o bombi 
navodno postavljenoj u Areni Zagreb. 
Nakon ponovnog pregleda, ispostavilo 
se da se radilo o laænoj dojavi.

MUP: I pripadnici graniËne 
policije bili su ukljuËeni u 
provedbu mjera osiguranja.

M. M.: I graniËna policija izvrπila je svoj 
dio zadanih obveza. VeÊi dio reprezentacija 
i navijaËa, novinara, sluæbenih osoba 
Svjetske rukometne federacije u Hrvatsku 
je uπao preko ZraËne luke Pleso Zagreb, 
odnosno Postaje aerodromske policije. 
Osim toga, dio poslova odnosio se i na 
provjere uvjeta ulaska u zemlju sumnjivih 
osoba iz takozvanih „riziËnih zemalja“ i 
dnevno prikupljanje podatka o dolasku 
navijaËa i njihovom smjeπtaju u hotele i 
druga odrediπta.

MUP: KriminalistiËka policija.

M. M.: Pokrivanje odreenih mjesta u 
gradu te vanjske uæe i πire podruËje oko 
Arene kako bi se sprijeËila kaznena djela 
bila je zadaÊa pripadnika kriminalistiËke 
policije koji su svoj dio posla izvrπili 
profesionalno.

MUP: Je li bilo navijaËkih izgreda? 

M. M.: Bilo ih je, ali je bila rijeË o 
sporadiËnim sluËajevima: najËeπÊe 
zbog preprodaje karata, naruπavanja 
javnog reda i mira te Ëinjenja prekrπaja 
iz Zakona o sprjeËavanju nereda na 
πportskim natjecanjima. Obradili smo 
pedeset tri osobe meu kojima su bila i 
Ëetiri stranca. 

Podsjetit Êu i na pokuπaj paljenja 
srbi janske zastave na srediπnjem 
zagrebaËkom trgu. Brzom intervencijom 
sluæbenika policije paljenje je sprijeËeno, 
a poËinitelji su identificirani, liπeni slobode 

PokretaËki moto svih koji su u 
ime Policijske uprave zagrebaËke 
posredno ili neposredno sudjelovali 
u osiguranju Svjetskog prvenstva 
u rukometu bio je da prema svim 
posjetiteljima budu susretljivi i 
πto je viπe moguÊe na usluzi, da 
to Ëine uljudno i odmjereno, ali da 
se prema izgrednicima postupa 
energiËno i dosljedno u skladu sa 
zakonskim propisima.
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i procesuirani. S obzirom na veliki broj 
navijaËa, kako domaÊih, tako i stranih, 
istaknuo bih kako se velika veÊina 
navijaËa ponaπala primjereno, bodreÊi 
svoje selekcije na kulturan i πportski 
naËin. 

MUP: U gradu, ali i u Areni, 
zamijetili smo maarske policajce. 
Koja je bila njihova uloga?

M. M.: Radilo se o uobiËajenoj 
meunarodnoj suradnji i razmjeni 
pol ici jskih sluæbenika, πto je veÊ 
uobiËajena praksa prilikom odræavanja 
velikih πportskih susreta. Na naπe traæenje 
uz odobrenje Ravnateljstva policije 
prikljuËila su nam se i trojica maarskih 
kolega. Bili su to djelatnici specijalizirani 
za rad s navi jaËima i navi jaËkim 
skupinama. Osnova njihove aktivnosti 
nije bila represivne, veÊ preventivne, a 
sastojala se u postupanju istih naspram 
maarskih navijaËkih skupina u svrhu 
lakπeg rjeπavanja problema s kojima bi se 
suoËavali tijekom boravka u Zagrebu.

MUP: Tijekom odræavanja 
prvenstva u gradu nisu zamijeÊene 
prometne guæve, zastoji. Kako ste 
rijeπili pitanje prometa u gradu?

M. M.: U pravilu, izgradnja novog 
πportskog objekta uvijek izaziva mnoπtvo 
pitanja koji se veÊim dijelom odnose na 
nepoznavanje pravila i postupanja prije 
svega u podruËju novih objekata i oko 

njih. Svjesni buduÊeg stanja i Ëinjenice 
da Êe Zagreb i njegove ulice tijekom 
odræavanja rukometnih susreta pohoditi 
tisuÊe navijaËa iz cijele Hrvatske, ali i 
iz drugih zemalja, ureenju prometa 
pristupili su pozorno, nastojeÊi ga rijeπiti 
na πto bolji moguÊi naËin.

Hrvatski rukometni savez je od 
gradske uprave ishodio dozvolu za 
posebnu regulaciju prometa u podruËju 
oko Arene. Tijekom odigravanja utak-
mica posebna regulacija prometa po-
Ëinjala je dva sata prije poËetka prve 
utakmice, a zavrπavala bi jedan sat 

nakon zavrπetka posljednje, kad se 
zabranjivao promet za sva vozila. Nova 
se pravila nisu odnosila na autobuse, 
vozila s akreditacijom i interventna 
vozila sluæbi ukljuËenih u provedbu 
mjera osiguranja. S istoËne strane 
ZagrebaËkog velesajma osigurali smo 
prostor za parkiranje, a organizator je 
osigurao besplatni prijevoz autobusima 
ZET-a do Arene i u obrnutom smjeru. 
Kako nije bilo prituæbi graana, dræim 
da smo uspjeπno obavili zadane obveze 
u Ëemu su veliki obol dali djelatnici 
Prometne policije.

Neka pati koga smeta ...

Maarski policajci
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Odmah sam je uoËila Ëim 
sam stupila u prostoriju 
Podstoæera za osiguranje 
Policijske uprave zagrebaËke 
smjeπtenog u Areni. Bila 
je jedino æensko lice meu 
muπkarcima. SjedeÊi u kutu 
s olovkom u ruci, pomno 
je  pratila dojave s terena. 
SrdaËnim me osmijehom 
dobrodoπlice pozdravila. 
Znala sam da Êu imati 
ugodnu sugovornicu. 

Tridesetpetogodiπnja Kristina ©pa-
niËek, roena OgulinËanka, devede-
setih je godina doπla u Zagreb „trbu-
hom za kruhom“ i ostala u njemu. 
„Policijski zanat“ ispekla je u Operativno 
komunikacijskom centru Policijske 
uprave zagrebaËke kao operater. 

U poËetku je njezinim prijateljicama 
bilo neobiËno πto je vide u policijskoj 
odori, no kako kaæe, s vremenom su 
se naviknule. Zavoljela je taj posao, 
a nesebiËnu pomoÊ, pogotovo u 
praktiËnom radu, pruæile su joj starije 
kolege pa je zahvaljujuÊi njihovoj struËnoj 
pomoÊi, prelaskom u V. policijsku postaju 
imenovana pomoÊnicom πefa smjene. I 
kako to biva u policijskom poslu, ona je 
ponovo postala djelatnicom OKC-a PU 
zagrebaËke. I ranije je bila angaæirana u 
stoæerima osiguranja javnih okupljanja. 

BuduÊi da radi u smjenama, ima 
malo slobodnog vremena, a nastoji ga 
provesti sa sedmogodiπnjom kÊerkicom 
Tarom i suprugom Predragom. Kako 
joj je suprug djelatnik MORH-a, Tara 
veÊ uvelike barata rijeËima iz domene 
maminog i tatinog posla. I kad je 
jednom uËiteljica upitala sve u razredu 
da nabroje rijeËi koje poËinju slovom LJ, 
dok su ostali u razredu izgovarali ljubav, 
Tara je kao iz topa poviknula - ljudstvo!

Kristina govori engleski, voli putovanja, 
a kad zavrπi s kuÊanskim poslovima, 
opuπta se uz dobru knjigu.

Sa æeljom da se usavrπi u policijskom 
poslu, upisala je Viπu policijsku πkolu i 
sa zadovoljstvom kazuje kako joj je joπ 
ostala samo obrana diplomskog rada. 
Ne sumnjam u nju. Nadam se da Êemo 
i to uskoro proslaviti. m

Gordana VIKI∆
  Snimio Ivica LAJTNER

Kristina ©paniËek

BLAÆENA ME–U 
MU©KARCIMA
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Ministrica Thors posjetila MUP

je  naglasio  kako treba  poduzeti odreene aktivnosti s ciljem 
rjeπavanja ovog problema. Nakon sastanka Karamarko  je 
obiπao spomenute objekte za smjeπtaj djelatnika.

Takoer se  sastao s dubrovaËko-neretvanskom æupanicom 
Mirom BuconiÊ kao i dubrovaËkom gradonaËelnicom 
Dubravkom ©uicom. 

Albanski ministar Olldashi 
posjetio Ministarstvo

Ministar unutarnjih poslova Tomislav Karamarko primio 
je 19. sijeËnja u sluæbeni posjet finsku ministricu migracija 
i europskih odnosa Astrid Thors sa suradnicima. Teme 
sastanka bile su: implementacija EU zakonodavstva, azila i 
imigracijskih regulativa; reforme koje je MUP RH poduzeo u 
suzbijanju korupcije i organiziranog kriminaliteta te primjena EU 
i schengenskih standarda na hrvatskim kopnenim i morskim 
granicama. 

Ministar Karamarko naglasio je kako  proaktivno i preventivno 
djelovanje hrvatske policije u posljednje vrijeme daje  vidljive 
rezultate u suzbijanju korupcije i organiziranog kriminaliteta u 
zemlji, a  istaknuo je i dobru suradnju s USKOK-om. U tom 
je kontekstu spomenuo izmjene Zakona o policiji i Zakona o 
policijskim ovlastima koji su u pripremi te najavio sastanak 
policijskih Ëelnika zemalja regije koji Êe se uskoro odræati u 
Crnoj Gori radi uspostave joπ tjeπnje suradnje u borbi protiv 
organiziranog kriminaliteta. 

Radni kolegiji u PU karlovaËkoj i 
PU dubrovaËkoj 

Aktualno stanje u policiji, koordinacija rada svih sluæbi 
nadleænih za sigurnost i provedbu zakona, dobra suradnja 
putem komunikacije i partnerstva s graanima s naglaskom 
na preventivno djelovanje policije bile su glavne teme ovih 
radnih kolegija. 

Uz naËelnika Nenada KranjËeca, karlovaËkom kolegiju 
nazoËili su  naËelnici PU sisaËko-moslavaËke i PU liËko-
senjske,  Marko RaπiÊ i Æeljko JurkoviÊ sa suradnicima. 

U PU dubrovaËko-neretvanskoj uz glavnog ravnatelja 
Fabera, naËelnika Zlatka Sokolara sa suradnicima, kolegiju je 
nazoËio i ministar Karamarko.

Tom se prilikom ministar osvrnuo na problem smjeπtaja 
policijskih sluæbenika PU dubrovaËko-neretvanske pri Ëemu 

Dræavni tajnik Ivica BuconjiÊ sa suradnicama primio je 23. 
sijeËnja u sluæbeni posjet albansku delegaciju na Ëelu sa 
Sokolom Olldashiem, ministrom javnih radova, prometa i 
telekomunikacija Republike Albanije. 

Tom je prilikom ministar Olldashi  predloæio potpisivanje 
sporazuma izmeu MUP-a Albanije i MUP-a Hrvatske kojim bi 
se u Hrvatskoj priznavale vozaËke dozvole albanskih dræavljana 
koje su izraene po europskim standardima visoke zaπtite od 
zloporabe. 

Pozitivno ocijenivπi prijedlog,  BuconjiÊ  je najavio  pripremu 
sporazuma o meusobnom priznavanju vozaËkih dozvola. 
Naglasio je kako Êe uskoro i hrvatski graani dobiti nove 
osobne isprave, a time i vozaËke dozvole po europskim 
standardima.  

Policija dobiva S.I.R.E.N.E ured
U Ravnateljstvu policije obiljeæeno je 27. sijeËnja  otvaranje 

PHARE 2006 Twinning light projekta “Priprema za uspostavu 
S.I.R.E.N.E ureda“ vrijednog 130 tisuÊa eura. 

RijeË je o policijskom uredu koji bi imao uvid u schengenski 
informacijski sustav i podatke o potragama za osobama, 
stvarima i vozilima na razini EU. Ured bi suraivao s dræavama 
Ëlanicama schengenskog prostora u pogledu prekograniËnog 
praÊenja, nadziranja i prekograniËne potjere. 
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Glavni ravnatelj policije Vladimir 
Faber kazao je da je cilj ovog projekta 
izrada prijedloga zakonodavnog i 
kadrovskog funkcioniranja ureda 
koji Êe biti ustrojen u okviru Odjela za 
meunarodnu policijsku suradnju. 

Predvieno trajanje projekta je 
do kraja polovice 2009., a realizira 
se u suradnji s MUP-om Republike 
Italije. 

Otvoren projekt 
‘Nadzor plave granice’

korisnik,  naglasila je da je primarna zadaÊa pomorske policije 
zaπtita i nadzor 950 kilometara morske granice od svih oblika 
kriminala, takoer istaknuvπi da je granica na moru buduÊa 
vanjska granica EU. Proπle godine nabavljeno je 5 novih 
plovila, od kojih je jedno duæine 25 metara i  Ëetiri duæine 15 
metara.    

Uspjeπno rijeπeno ubojstvo 
Ivane Hodak

U Ravnateljstvu policije otvoren je 29. sijeËnja Phare 2006 
Twinning projekt “ Nadzor plave granice” vrijedan milijun eura,  
predvienog trajanja 15 mjeseci. 

Ravnatelj Faber naglasio je da je Hrvatska posljednjih 
nekoliko godina “u trendu ilegalnih migracija i krijumËarenja ljudi 
i robe”, ali je u posljednje vrijeme  sve manji pritisak na kopnenu 
granicu i graniËne prijelaze, a sve veÊi na moru. Projekt ocjenjuje 
iznimno vaænim  jer Êe se u suradnji sa struËnjacima njemaËke 
Savezne policije, a uz pomoÊ talijanske Obalne straæe izraditi 
strategija razvoja pomorske policije, odnosno rjeπenja koja 
Êe Hrvatskoj omoguÊiti ispunjavanje obveza Europske unije u 
pogledu nadzora morske granice. 

Mirna KovaË, naËelnica Odjela pomorske i aerodromske 
policije, koji je ujedno i nositelj projekta, odnosno njegov 

©estog veljaËe u Ravnateljstvu policije odræana je izvanredna 
konferencija za medije povodom uspjeπno rijeπenog ubojstva 
Ivane Hodak. 

PoËinitelj ovog teπkog kaznenog djela je 61-godiπnji 
muπkarac, hrvatski dræavljanin, koji do sada nije evidentiran 
zbog poËinjenja kaznenih djela. Motiv ubojstva je osveta 
Ivaninom ocu, zagrebaËkom odvjetniku Zvonimiru Hodaku 
kojeg je smatrao glavnim krivcem za teπku socijalnu situaciju 
u kojoj se naπao. Naime 1995. dobio je otkaz kao radnik na 
odræavanju teniskih terena, a od Hodaka je oËekivao da Êe mu 
pomoÊi pronaÊi novi posao ili ga vratiti na stari. No to se  nije 
dogodilo, pa je poËeo razmiπljati o osveti. 

Nakon otkaza primao je socijalnu pomoÊ, prodao je stan 
za 90.000 njemaËkih maraka te æivio kao podstanar. U rujnu 
proπle godine potroπio je sav novac i postao beskuÊnik te se 
skitao na podruËju ZapreπiÊa. 

Na dan ubojstva 6. listopada proπle godine pratio je Ivanu 
Hodak i kada je uπla u zgradu Ulice Pavla Hatza, u kojoj je 
æivjela s roditeljima, sustigao ju je i iz piπtolja, za koji nije imao 
dozvolu, ispalio dva hica i pobjegao.

Dva mjeseca kasnije, 4. prosinca policija ga je zatekla u 
skitnji i bez dokumenata, pa je doveden na prekrπajnu obradu. 
Tada je u sjeniku koji je koristio za prenoÊiπte pronaen piπtolj 
marke beretta 7,65 milimetara za koji je vjeπtaËenjem utvreno 
da je rijeË o oruæju iz kojega je ubijena 26-godiπnja odvjetniËka 
vjeæbenica. 

OsumnjiËeni je ponovno uhiÊen, ovoga puta zbog sumnje 
u ubojstvo.

»etveromjeseËnom policijskom istragom bile su obu-
hvaÊene 672 osobe, a nad njih 58 provedena je i kriminalistiËka 
obrada. m

Priredila Marija ÆUÆUL
  Snimili: Dubravka PAVKOVI∆-POGA»AR, Ivica LAJTNER
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Odjel opÊeg kriminaliteta  
u zadnje dvije godine u 
potpunosti je rijeπio sva 
kaznena djela vezana 
za ubojstva. Stoga je 
naËelnik Kruneπ pohvalio 
svoj tim struËnjaka, 
posebice trojicu djelatnika 
linije rada krvni delikti.

Æeljko Kruneπ, Zlatko Budimir, Robert 
Arbanas i Kristijan ZrinuπiÊ, naËelnik 
i djelatnici Odjela opÊeg kriminaliteta 
PU primorsko-goranske najzasluæniji 
su za proaktivno djelovanje, otkrivanje 
teπkih kaznenih djela sprjeËavanja 
ubojstva πto su se proπle godine trebala 
dogaati u Rijeci, a potresla su svekoliku 
hrvatsku javnost. Ta „dva famozna rijeËka 
predmeta“ uÊi Êe u anale hrvatske 
policije. Prvi put u naπoj novijoj povijesti 
sprijeËena su tako teπka kaznena djela. 
Radilo se o doista sloæenoj operaciji u 
kojoj su primjenjivani posebni izvidi, a koji 
su trajali niz mjeseci uz uporabu posebnih 
kriminalistiËkih aktivnosti. Policijski junaci 
naπe priËe, Sektor kriminalistiËke policije 
- Odjel opÊeg kriminaliteta PU primorsko-
goranske, svojim proaktivnim pristupom 
sprijeËili su teπka ubojstva te su upravo 
oni zasluæni πto je glavni ravnatelj Vladimir 
Faber PU primorsko-goranskoj dodijelio 
policijsku spomen znaËku. 

Æeljko Kruneπ, naËelnik Odjela opÊeg 
kriminaliteta, o svemu tome svojim 
kolegama i suradnicima s kojima je 
radio na sluËajevima je rekao: „Proaktivni 
pristup, ova planirana ubojstva jedan i 
drugi sluËaj? ZnaËi da malo priËamo, 
a puno radimo. Imamo naroËito dobru 
suradnju sa SOA-om. Gledajte, mi smo 
9. 10. 2008. podnijeli kaznenu prijavu 
protiv Ivana FilipoviÊa iz Rijeke i Roberta 
Dragina iz Rijeke za kazneno djelo 
(Ëlanak 91 st. 1, toËka 4, u vezi Ëlanka 
37 KZ) poticanje na teπko ubojstvo. 
Primjenom posebnih izvida iz Ëlanka 
180 ZKP-a i preventivnim djelovanjem 
nad navedenim osobama uspjeli smo 

sprijeËiti ubojstvo koje se trebalo dogoditi 
toga spornoga vikenda u srediπtu 
Rijeke. Dvojica poËinitelja privedena 
su uz kaznenu prijavu u Istraæni centar 
Æupanijskog suda u Rijeci, a proπloga 
tjedna priveden je i Vjekoslav VukoviÊ, 
koji se dovodi u svezu sa spomenutim 
sluËajem za pomaganje u spomenutom 
kaznenom djelu. Isto tako poËetkom 
12. mjeseca proπle godine podnijeli 
smo kaznenu prijavu protiv Tihomira 
LukiÊa iz Rijeke takoer zbog poËinjenja 
kaznenog djela Ëlanak 91 stav 4 KZ u 
svezi poticanja na teπko kazneno djelo 
ubojstva. Zadnjih tri do Ëetiri mjeseca u 

Rijeci su sprijeËena dva teπka kaznena 
djela, odnosno pokuπaja likvidacije 
osoba na podruËju uæega centra Rijeke. 
Za napomenuti je da se radi o osobama 
koje su s podruËja Rijeke gdje je doπlo 
do obraËuna izmeu dva klana u vezi 
redarenja u noÊnim klubovima te je jedan 
klan prema drugome odluËio djelovati - 
likvidacijom.“

Odjel opÊeg kriminaliteta u zadnje 
dvije godine u potpunosti je rijeπio sva 
kaznena djela vezana za ubojstva. Stoga 
je naËelnik Kruneπ pohvalio svoj tim 
struËnjaka, posebice trojicu djelatnika 
linije rada krvni delikti. Tako su proπle, 

Odjel opÊeg kriminaliteta PU primorsko-goranske 

Proaktivni pristup - 
malo priËamo, a puno radimo

Æeljko Kruneπ, naËelnik Odjela opÊeg kriminaliteta PU primorsko-goranske 
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2008. godine imali: pet ubojstava, 
tri pokuπaja ubojstva i tri poticanja 
na ubojstva. U 2007. evidentirali su 
πest ubojstava i tri pokuπaja ubojstva, 
koja su takoer sva razrijeπili. InaËe, 
od 2004. do ove 2008. prvi put se 
dogodilo da je sprijeËeno trostruko 
ubojstvo na podruËju PU primorsko-
goranske. Spomenuti odjel bavi se 
teπkim kriminalitetom razbojniπtava. Tako 
su proπle godine zabiljeæili 76 kaznenih 
djela razbojniπtava, od kojih je rijeπeno 
48,7 posto. Sveukupno za proπlu 2008. 
godinu odsjek pri Odjelu kriminaliteta 
zabiljeæio je 4 064 kaznena djela, πto je 
za 391 kazneno djelo manje u usporedbi 
s istim razdobljem 2007. 

NaËelnik Kruneπ takvo proaktivno 
djelovanje svoga Odjela zahvaljuje svom 
struËnom timu, ali i kvalitetnoj suradnji 
s istraænim sucem Æupanijskog suda u 
Rijeci, Istraænim centrom Æupanijskog 
suda u Rijeci, Æupanijskim dræavnim 
odvjetniπtvom u Rijeci, OpÊinskim dræav-
nim odvjetniπtvom u Rijeci kao i samim 
gradovima na podruËju Primorsko-go-
ranske æupanije, a to su prije svih sa-
ma Rijeka te Opatija, Crikvenica, Krk, 
Rab, Kostrena. „Suraujemo i sa svim 
osobama koje nam mogu pomoÊi u 
sprjeËavanju bilo kakvih kaznenih djela, 
posebno teπkih kaznenih djela“, dodaje 
Kruneπ. 

Odjel opÊeg kriminaliteta, jedan je od 
najstarijih odjela PU primorsko-goranske. 
Ima samo osam operativnih djelatnika 
koji se bave uæim dijelovima kriminaliteta: 
krvni i seksualni delikti, razbojniπtva, 
imovinski delikti. Svi su kriminalisti s 
viπegodiπnjim radnim iskustvom: svi oni 
su duæi niz godina u policiji, poglavito u 
krim. policiji. Recimo, proπle su godine 
uspjeπno rijeπili trostruko ubojstvo na 
Veæici u Rijeci u roku od 24 sata, a 
radilo se o teπkom kaznenom djelu. 
Moæemo spomenuti iz 2008. i trovanje 
na podruËju Viπkova kao i ubojstvo 
CrikveniËana u Tunelu Zagrad u Rijeci, 
gdje je zahvaljujuÊi njihovom upornom 
radu doπlo do razrjeπenja i poËinitelji su 
privedeni istraænom sucu Æupanijskog 
suda u Rijeci. 

Tijekom proπle godine PU primorsko-
goranska, odnosno odsjek pri Odjelu 
opÊeg kriminaliteta, dobio je i godiπnju 
nagradu Udruge hrvatskih banaka zbog 
razrjeπavanja kaznenih djela na πtetu 
banaka, dakle ponovo za proaktivno 
djelovanje. Naime, u tim sluËajevima su 

sprijeËena i otkrivena tri kaznena djela 
razbojniπtva tj. dva razbojniπtva, dok je 
treÊe sprijeËeno jer su poËinitelji zateËeni 
na izvrπenju samog razbojniπtva. Osim 
djelatnika odjela, posebice Dinka KudriÊa 
za poluËene rezultate u tim sluËajevima, 
za proaktivan rad zasluæni su i policijski 
sluæbenici rijeËke 2. i 3. PP jer su uspjeli 
sprijeËiti i otkriti grupu koja je planirala 
kaznena djela razbojniπtva banaka. 

Sam Odjel opÊega kriminaliteta, 
njegova statistika proπle godine biljeæi: 
kraa -776, teπkih kraa -1339, 
razbojniËkih kraa -80, kraa vozila -144, 
prijevara -151. Treba naglasiti je da je 
dosta teæih kraa poËinjeno u vrijeme ljeta, 
u turistiËkoj sezoni gdje PU primorsko-
goranska, Odjel opÊeg kriminaliteta u 
suradnji s nadleænim PP-ma, a posebice 
onima na moru preventivno radi na 
sprjeËavanju kraa po plaæama te provala 
u vozila na parkiraliπtima uz plaæe. 
Kruneπ je istaknuo dobru suradnju sa 
svim PP-ma na podruËju svoje æupanije, 
ali i s drugim PU diljem Hrvatske. Dok 
se Odjel bavi razrjeπenjima iskljuËivo 
teπkih kaznenih djela: ubojstva, pokuπaji 
ubojstva, silovanja i razbojniπtva, dotle 
ostala kaznena djela, kao πto su krae, 
prepuπta PP-ma. Posebice se zanimaju 
i razrjeπenjima teπkih kaznenih djela 
koja su ostala nerijeπena, a dogodila su 
se pred desetljeÊe i viπe. „To je jedan 
mukotrpan proces istraæivanja: kao da se 
slaæe mozaik, kockica po kockica. Tako 
je prije Ëetiri godine rijeπeno ubojstvo u 
Crikvenici kad je supruga organizirala 
ubojstvo muæa“, dodaje Kruneπ. 

Rijeka je po mnogo Ëemu jedinstven 
grad za kriminaliste, drugaËiji od Zagreba, 
napominje Kruneπ. Do informacija dolaze 
svojim putevima od osoba iz krim. 
miljea, a onda te informacije, jasno, 
provjeravaju. „Cilj naπeg proaktivnog 
djelovanja je biti vani, odnosno prikupljati 
kvalitetne informacije na ulici od osoba 
iz krim. miljea. Detektivi, ponekad imaju 
i problema s okolinom, prepoznati su. 
Koji put je dobro da vas svi znaju, ali 
koji put je to πto vas svi znaju u malom 
gradu i loπe. Sav rijeËki noÊni æivot odvija 
se na samome Korzu, u srediπtu grada 
i gdje god doete ljudi vas prepoznaju, 
posebno ako ste u novinama, a to ne 
mora biti svaki put ugodno iskustvo za 
detektiva“, kaæe samozatajni naËelnik 
Æeljko Kruneπ. m 

 Biserka LUKAN
Snimio Ivica LAJTNER

Naπim dobrim rezultatima 
u Rijeci pridonijela je 
- pojaπnjava naËelnik 
BarbariÊ - odliËna 
suradnja s matiËnim 
Odjelom za droge 
MUP-a u Zagrebu 
jer preko njih ide 
meunarodni kontakt i 
ogroman broj predmeta, 
koje smo mi ovdje 
napravili, imaju tu 
dimenziju uspjeπne 
meunarodne suradnje. 
Surauje se s mnoπtvom 
zemalja sa svih 
kontinenata od Juæne 
Amerike do Europe, a 
dobrodoπla je i suradnja 
policija u regiji…

Boæo BarbariÊ, naËelnik Odjela 
kriminaliteta droga u PU primorsko-
goransko j ,  veÊ 18 godina bav i 
se drogama. Osim u Rijeci radio je 
kao policijski sluæbenik i kriminalist, 
struËnjak za droge, u viπe gradova u 
Hrvatskoj. Primjerice: u Dubrovniku je 
sudjelovao u stvaranju Odjela za droge. 
NaËelnik BarbariÊ i njegov odjel poznati 
su po mnogim uspjeπno rijeπenim 
predmetima, operativnim akcijama iz 
podruËja kriminaliteta droga, posebice 
tijekom 2008. Punili su stranice tiskovina, 
dobivali minutaæu u udarnim terminima 
TV informativnih programa. Ravnateljstvo 
policije i kriminalistiËka struka cijene 
njihov rad pa je i Odjel kriminaliteta droga 
pridonio policijskoj spomen-znaËki, koju 
je za uspjeπno proaktivano djelovanje 
njihovoj PU dodijelio glavni ravnatelj 
Vladimir Faber.

Na pitanje: koji su razlozi uspjeπnoga 
rada njegova odjela, naËelnik BarbariÊ 
koji, usput reËeno, djeluje izgledom viπe 
kao profesor filozofije, nego detektiv, rekao 
je: „Moæe se reÊi da imamo uspjeha, a 
oni su prije svega tu zahvaljujuÊi dobrom 
odabiru kadrova, odnosno, zahvaljujuÊi 
ljudima koji ovdje rade. Njih je velik broj 

Zaljubljenici i entuzijasti u policijskom rudniku
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imaju milijardu punionica diljem svijeta. 
No, ako ste vi uhitili jednog predstavnika 
ili prvog Ëovjeka „ Coca-Cole“ ili nekog 
πefa marketinga, operative, onda ste 
napravili veliku stvar. A ako je on dobio 
i kaznu zatvora nakon toga, onda je to 
pravi pokazatelj. To je zorni primjer velikih 
zapljena droge, koji je krajnji cilj toga. To 
godinama priËam, no tu nema baπ nekog 
razumijevanja.“

Izdvoj io je Barbar iÊ posebno 
uspjeπno rijeπenih nekoliko sluËajeva 
na kontejnerskim terminalima Brajdica u 
Rijeci 2008. te rekao: “ O. A. KANADA 
je bila najveÊa zapljena ikad u svijetu 
noreferdina u koliËini od 188, 4 kg. Tom 
prilikom detektirana je joπ jedna poπiljka 
noreferdina u koliËini od 223 kg, koja 
se nalazila na brodu u meunarodnim 
vodama na putu za Kanadu. Informaciju 
smo dojavili kanadskoj policiji, koja je 
u luci Montreal zaplijenila noreferdin, 
a radi se opet o najveÊoj zaplijeni ove 
vrste droge na svijetu. Procesuirana 
su u Hrvatskoj trojica poËinitelja iz 
te akcije. SluËaj s istog terminala je 
O. A. MANGO, kada je u kontejneru 
pristiglom iz Ecuadora, unutar legalno 

deklariranog tereta pronaeno 15 kg 
droge kokain kojoj je krajnje odrediπte bio 
Bar. Napravljena je kontrolirana isporuka 
pa su uz suradnju s policijom Crne Gore, 
nakon provedene obrade, uhiÊene dvije 
osobe. Na poËetku i na kraju 2008. 
razbijene su dvije heroinske kriminalne 
skupine u O. A. BRI©KULA i KOCKAR. 
Kazneno je prijavljeno Ëak 40 osoba i to 
je velik udarac za heroinsku scenu na 
podruËju Rijeke.“ 

U rujnu 2007. takoer u Rijeci 
zaplijenili su 81 kg kokaina, koji je 
doπao iz Ecuadora. Detektirali su da 
dolazi joπ jedan sliËan kontejner u Rijeku, 
javili to Grcima pa su i oni zaplijenili joπ 
80 kg. I iz tog sluËaja u BiH uhiÊeno je 
viπe osoba. Za spomenute sluËajeve 
pronaene su odgovorne osobe, uhiÊene 
i procesuirane. „Na svim spomenutim 
sluËajevima vidi se povezanost kriminala 
u regiji: to je za njih Ëisti biznis“, pojasnio 
je BarbariÊ. 

Trenutno je Odjel kriminaliteta droga 
u Rijeci i dalje u izvrπavanju zadaÊa 
usmjeren na nadziranje kontejnerskog 
terminala, no rade i na organiziranim 
kriminalnim skupinama koje djeluju na 

Odjel kriminaliteta droga PU primorsko - goranske

Zaljubljenici i entuzijasti u policijskom rudniku
policijske struke: veÊinu odjela, 80 posto, 
Ëine policajci. Odjel ima dobre temelje 
jer je tu nekad radio Zvonimir ©uperina, 
perjanica novog naËina rada u suzbijanju 
kriminaliteta droga, Ëovjek iz struke od 
kojeg se moglo mnogo nauËiti, dakle svi 
unutar odjela od detektiva pa nadalje. 
Drugi je Ëimbenik πto su Rijeka i ovaj cijeli 
kraj pitomi, ovdje dobro djeluje pravna 
dræava. Recimo, Rijeka ima gotovo duplo 
manji Odjel za droge po broju izvrπitelja, 
nego Split.“ 

Po problematici koja postoji i rijeËki 
bi Odjel kriminaliteta droga trebao puno 
viπe ljudi, nedostaje im struËnjaka, 
saznajemo od BarbariÊa koji usprkos toj 
Ëinjenici, dodaje: „Imamo rezultate, a πto 
bismo trebali… potonuti… niπta ne raditi, 
kukati da bi netko rekao: „Moæda bi vam 
trebalo fakat dati joπ ljudi?“

 Kako je raditi s narko-scenom, koja 
iziskuje raznovrsne pristupe i otkriva 
æivotnu problematiku gledanu iz viπe 
perspektiva od one kriminalistiËke, 
socijalne, pedagoπke, pravne, psiholoπke, 
obiteljske, pitamo detektiva BarbariÊa. 
„Taj posao troπi. To je policijski rudnik, 
ljudi se u tom poslu stvarno ærtvuju, 
predani su mu. Malo tko moæe opstati 
u tom poslu a da mu nije stalo do 
njega. U pravilu ga obavljaju entuzijasti 
i zaljubljenici.„

U Odjelu kriminaliteta droga PU 
primorsko-goranske djeluje 16 djelatnika. 
KarakteristiËno je za njih πto su joπ ranijih 
godina poËeli raditi sa stalnim nadzorom 
kontejnerskog terminala, a plodovi toga 
rada su vidljivi u zadnjih par godina. 
NaËelnik BarbariÊ tumaËi to Ëinjenicom: 
„Svima je uvijek najzanimljiviji niz velikih 
zapljena droge, meutim kad se trebaju 
ocjenjivati rezultati neke ustrojstvene 
jedinice unutar MUP-a, onda je puno 
bitnije sagledavati Ëinjenice: koliko 
privedenih je na kraju dobilo kazne 
zatvora nakon naπeg obavljenog posla? 
Kad se pitaju: koja je akcija uspjeπna? Svi 
govore: ona gdje je zaplijenjeno najviπe 
heroina - πto je potpuno pogreπan pristup! 
To skoro pa da nema veze s pameÊu! Mi 
smo imali nekoliko silnih zapljena gdje 
nije uhiÊena nijedna osoba. To je kao da 
sad zaplijenite deset πlepera Coca-Cole. 
Pa to je za Coca-Colu nikakav udar - jer 

Boæo BarbariÊ, naËelnik Odjela kriminaliteta droga u PU primorsko-goranskoj
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podruËju Æupanije primorsko-goranske, 
dok su policijskim postajama prepustili 
rad s klasiËnim dilerima u pojedinim 
dijelovima grada. 

„Naπim dobrim rezultatima u Rijeci 
pridonijela je“, pojaπnjava BarbariÊ, 
„odliËna suradnja s matiËnim Odjelom 
za droge MUP-a u Zagrebu jer preko 
njih ide meunarodni kontakt i ogroman 
broj predmeta, koje smo mi ovdje 
napravili, imaju tu dimenziju uspjeπne 
meunarodne suradnje. Surauje se s 
mnoπtvom zemalja sa svih kontinenata 
od Juæne Amerike do Europe. Suradnja 
policija u regiji, koju su potencirali ministar 
Karamarko i glavni ravnatelj Faber 
dobrodoπla je: ona treba biti otvorena za 
sva struËna pitanja policija.“ 

Zadnja operacija O. A. DOMALD 
izvedena tijekom sijeËnja 2009. po 
BarbariÊu je najsloæenija kriminalistiËka 
obrada u kojoj je ikad sudjelovao njegov 
odjel i on osobno. Njome je obuhvaÊeno 
gotovo pola dræave Hrvatske. Probili 
su vou organizacije te joπ trinaest 
pripadnika kriminalne skupine, koji su 
iz Juæne Amerike u Hrvatsku dopremali 
kokain na sve moguÊe poznate moduse 
krijumËarenja. Ipak, utvrdio je BarbariÊ 
kako je hrvatsko kokainsko træiπte 
u odnosu, recimo, na sam Milano 
skromno. BuduÊi da je Milano svjetska 
metropola gdje se okreÊe ogroman 
novac zbog jake modne scene, glamura, 
poznatih osoba iz svijeta show-biznisa 
puno njezinih predstavnika pojavljuju se 
kao kupci droga, kokaina. „U konzumaciji 
droga na podruËju Rijeke i Hrvatske raste 
kokainska scena dok heroin stagnira veÊ 
jedno odreeno vrijeme“, kaæe znalac 
BarbariÊ. 

©to se tiËe preventivnog rada, rada s 
mladima, potencijalnim konzumentima 
droga, ovaj odjel provodi ga koordinirano 
sa æupanijskim i gradskim Povjerenstvom 
za borbu protiv droge jer ono prati i 
vladinu Nacionalnu strategiju u borbi 
protiv zlouporabe opojnih droga. Drugi 
vid prevencije provode i kroz same 
kriminalistiËke obrade. Ovisnike u 
razgovoru pokuπavaju uputiti na lijeËenje 
u centre za lijeËenje ovisnosti. BarbariÊ, 
je zadovoljan svojim poslom i postignutim 
rezultatima jer sam sektor, u okviru kojeg 
djeluje Odjel za droge, jedinica je koja 
ozbiljno pristupa svakom problemu, a 
imaju i dobru suradnju s graanima. m

Biserka LUKAN
Snimio Ivica LAJTNER

Prema odluci glavnog 
ravnatelja policije Vladimira 
Fabera, u prosincu proπle 
godine PU primorsko-
goranskoj dodijeljena je 
policijska spomen znaËka zbog 
iznimno uspjeπnog proaktivnog 
djelovanja na podruËju 
suzbijanja kriminaliteta, a 
posebice rjeπavanja onih 
kaznenih djela u kojima su 
sprijeËena teπka kaznena djela 
ubojstva. Razgovarali smo 
tim povodom za naπe glasilo 
i s naËelnikom uspjeπne PU 
primorsko-goranske Oliverom 
GrbiÊem. Valja reÊi kako je PU 
primorsko-goranska u travnju 
2008. dobila godiπnju nagradu 
Hrvatske udruge banaka, dok 
joj je matiËni grad Rijeka joπ 
2005. dodijelio zlatnu plaketu  
„Grb Grada Rijeke“ za stalno 
podizanje razine sigurnosti 
ljudi i imovine. 

MUP: Kako ste Vi osobno i 
Vaπi djelatnici doæivjeli dodjelu 
policijske spomen znaËke kao i 
drugih nagrada Vaπoj PU. Kako 
nagrade utjeËu na daljnji rad Vaπih 
djelatnika? 

Oliver  GrbiÊ :  Svaka nagrada 
godi, svako priznanje pa tako i ovo 
posljednje koje smo dobili od glavnog 
ravnatelja policije za nedavno uspjeπno 
provedene i okonËane kriminalistiËke 
obrade kojima su sprijeËena kaznena 
djela s najteæim posljedicama. Ta 
nagrada, ali i sve nagrade koje je PU 
dobila u proπloj godini, a to je i godiπnja 
nagrada Hrvatske udruge banaka, te, 
recimo, 2005. zlatna plaketa „ Grb 
grada Rijeke“ za stalno podizanje razine 
sigurnosti ljudi i imovine su prije svega 
priznanje svakom pojedinom policijskom 
sluæbeniku ove PU, mojim suradnicima 
i meni osobno. Naravno, sam sam 
kao i svaki  naπ policijski sluæbenik 
svjestan da je naliËje svake nagrade i 
obveza njenog opravdavanja kroz naπ 
buduÊi rad, predstavlja svakodnevni 
izazov. Meni je najveÊa nagrada, ipak, 

priznanje graana, naπih sugraana. Na 
inicijativu naπe æupanije tijekom 2008. 
provedena je anketa kojom je æupanija 
htjela doÊi do miπljenja graana, koje 
su to sluæbe za koje oni, graani, dræe 
da uspjeπno obavljaju svoj posao? 
Kad sam saznao da je rad naπe PU u 
toj anketi ocijenjen visokom ocjenom, 
da su graani prepoznali rad ove PU, 
bio sam iznimno zadovoljan. To nam je 
najvaænije priznanje, a bila je to i najbolja 
potvrda naπeg radnog i profesionalnog 
mota  „Sa zajednicom za zajednicu“. 
Rad naπe PU proπle je godine takoer 
ocijenjen visokim ocjenama kad je 
u pitanju stanje sigurnosti pa i sama 
nagrada glavnog ravnatelja policije u 
odnosu na proaktivni i preventivni pristup 
to potvruje. Zahvaljujem svim naπim 
policijskim sluæbenicima, djelatnicima 
na predanom radu. No, svjesni smo 
Ëinjenice da za unaprjeenje æeljenog 
stanja sigurnosti treba uËiniti joπ viπe 
na planu otkrivanja i rasvjetljavanja u 
onom dijelu tamne zone kriminaliteta 
od organiziranog, gospodarskog do 
zlouporabe opojnih droga postoji 
moguÊnost joπ boljeg naπeg rada, joπ 
kvalitetnijeg iskoraka. 

Graani ocjenjuju sigurnosne 
prilike u kojima æive i rade 

MUP: Kakve su statistike 
kriminaliteta, poËinjenih kaznenih 
djela u PU primorsko- goranske u 
protekloj godini?

Razgovor s povodom: Oliver GrbiÊ, 
naËelnik PU primorsko-goranske

U posljednjih pet-πest mjeseci 
2008. proaktivnim smo pristupom 
sprijeËili poËinjenje nekih najteæih 
kaznenih djela te razrijeπili nekoliko 
kaznenih djela koja su po svom 
karakteru ukljuËivala vrlo visok 
stupanj organiziranosti, prikrivenosti 
i sofisticiranosti poËinitelja uz 
umreæeno i s inozemstvom povezano 
djelovanje. Time smo pravovremeno 
i prikladno djelovali na ugroze koje 
su prijetile graanima i njihovoj 
imovini te smo opravdali oËekivanja 
visoke razine sigurnosti æivota i rada 
u Rijeci, cijeloj naπoj æupaniji.
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O.G.: U 2008. godini PU primorsko-
goranska zabiljeæila je ukupno 5 686 
kaznenih djela πto u odnosu na godinu 
dana ranije predstavlja smanjenje za 614 
kaznenih djela ili gotovo 10 posto. Ono 
πto bih æelio istaknuti jest podatak da 
od 2004. godine naovamo ova PU na 
godiπnjoj razini biljeæi pad broja kaznenih 
djela u prosjeku od tri do pet posto 
tako da u usporedbi broja kaznenih 
djela iz 2004. s danaπnjim danom 
biljeæimo ukupan pad broja kaznenih 
djela za gotovo 20 posto. U svjetlu ovih 
podataka ponosni smo na Ëinjenicu da 
smo zadræali visoku razinu otkrivaËke 
djelatnosti koja iznosi gotovo 77 posto 
od ukupnog broja prijavljenih kaznenih 
djela. Isto tako æelim reÊi da smo moji 
suradnici i ja viπe, nego ikada ranije 
svjesni, da brojËani, statistiËki pokazatelji 
nisu jedini i stvarni pokazatelj sigurnosti 
u gradu i æupaniji. Najvaæniji kriterij za 
ocjenu uspjeπnosti rada odreene PU 
je percepcija sigurnosti korisnika naπih 
usluga, dakle graani ocjenjuju kakve su 
sigurnosne prilike u kojima æive i rade. 

MUP: Kako ste poluËili tako 
dobre rezultate, spomen znaËku?

O. G . :  Na poËetku 2008. moji 
suradnici i ja postavili smo pred sebe 
nekoliko ciljeva od kojih bih svakako 
izdvojio dva najvaænija. Prvi je bio smanjiti 

ukupan broj prijavljenih kaznenih djela 
proaktivnim pristupom u radu te mjerama 
generalne i specijalne prevencije 
kaznenih djela uz istodobno zadiranje 
u spomenutu tamnu zonu  kriminaliteta, 
naroËito, u segmentu gospodarskog, 
organiziranog i kriminaliteta zlouporabe 
opojnih droga. U tome smo u velikoj mjeri  
uspjeli. Smanjen je ukupan broj kaznenih 
djela gotovo za 10 posto, u istom 
postotku i broj kaznenih djela imovinskog 
karaktera iz domene rada Odjela opÊeg 
kriminaliteta. Drugi cilj koji smo si postavili  
bio je promijeniti filozofiju, promijeniti 
prioritete u policijskom postupanju. 

Dakle, pojaËati prevenciju umjesto 
represije. Taj naπ pristup je upravo 
rezultirao dobivanjem godiπnje nagrade, 
velikim priznanjem Ravnateljstva, glavnog 
ravnatelja Fabera.  Naπa je ambicija, 
rekoh, preobrazba tradicionalnog 
modela policijskog postupanja u novi, 
suvremeniji zasnovan na partnerstvu s 
graanima.  Na tim temeljima je izgraen 
i projekt Policija u zajednici kojeg graani 
pozitivno ocjenjuju. Æelja mojih suradnika 
i mene osobno je i za ovu tekuÊu 2009., 
ali i za sve godine koje slijede, svakako 
potpuni povratak povjerenja graana u 
rad policije. 

Proaktivnim pristupom sprijeËili 
smo poËinjenje nekih najteæih 

kaznenih djela…

MUP: Proaktivnim djelovanjem 
sprijeËili ste u samoj Rijeci niz 
nemilih dogaaja koji su mogli 
odnijeti mnoge æivote?

O. G.: U posljednjih pet-πest mje-
seci 2008. upravo smo proaktivnim 
pristupom sprijeËili poËinjenje nekih 
najteæih kaznenih djela te razrijeπili 
nekoliko kaznenih djela koja su po 
svom karakteru ukljuËivala vrlo visok 
stupanj organiziranosti, prikrivenosti i 
sofisticiranosti poËinitelja uz umreæeno i s 
inozemstvom povezano djelovanje. Time 
smo pravovremeno i prikladno djelovali 
na ugroze koje su prijetile graanima 
i njihovoj imovini te smo opravdali 
oËekivanja visoke razine sigurnosti æivota 
i rada u Rijeci, cijeloj naπoj æupaniji. 
Pokazali druπtvenu osjetljivost i druπtvenu 
odgovornost, pravovremeno reagirajuÊi 
na odreene negativnosti i negativne 
pojave u druπtvu. 

MUP: Borba protiv organiziranog 
kriminala ukljuËuje lokalnu, 
nacionalnu i meunarodnu razinu?

O. G.: Kad je u pitanju organizirani 
kriminalitet, ove krim obrade koje sam 
spomenuo, sasvim je jasno da je borba 
protiv organiziranog kriminala samo 
na  lokalnoj razini unaprijed  praktiËno 
osuena na propast. Pokazalo se i 
kod svih ovih obrada koje smo mi 
proveli da je potrebito ne samo povezati 
sva raspoloæiva saznanja sa PU-ma 

Oliver GrbiÊ, naËelnik PU primorsko-goranske

Sa zajednicom za zajednicu 

Mislim da bi, unatoË sveopÊoj 
ekonomskoj krizi, trebalo iznaÊi 
naËina za poboljπanje materijalnog 
statusa policijskih sluæbenika 
kroz poveÊanje plaÊa i drugih 
pogodnosti. Zabrinjava me anketa 
koju smo proveli na razini PU Ëiji 
rezultati govore da 65 posto naπih 
policajaca nema adekvatno rijeπeno 
stambeno pitanje i u velikom broju 
su podstanari. Vjerujem da bi se 
ovo pitanje moglo primjereno 
rijeπiti kroz neke oblike njihova 
stambenog zbrinjavanja ili otvaranje 
za njih povlaπtenih kreditnih linija za 
kupovinu stambenog prostora.
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u okruæenju i na nacionalnoj razini 
veÊ i mnogo πire. Dakle, povezati se 
s policijama susjednih zemalja, pa i 
na jednoj europskoj i globalnoj razini. 
Kad je u pitanju policijski posao bitna 
je suradnja bez granica. Najvaænije je 
osigurati brzu, neometanu i zaπtiÊenu 
razmjenu policijskih podataka, koji Êe 
doprinijeti razrjeπenju najteæih oblika 
kaznenih djela, uhiÊenju poËinitelja i 
osiguranju kvalitetnih dokaza za potrebe 
procesuiranja. 

MUP: Kakva je meuagencijska 
suradnja na podruËju Vaπe PU?

O. G.: Sve su spomenute krimina-
listiËke obrade rezultirale pojaËanim 
osjeÊajem sigurnosti graana kao i 
njihovim poveÊanim stupnjem povjerenja 
u rad policije. Godi mi kao naËelniku 
PU primorsko-goranske, πto se  redo-
vito na izvjeπtajnim sjednicama grad-
skih i æupanijskih poglavarstava rad 
naπe PU u posljednjih nekoliko go-
dina, a posebice tijekom 2008. ocje-
njuje najviπim ocjenama. Sigurno da 
tome pridonosi i naπa vrlo, vrlo dobra 
meuagencijska suradnja, posebice s 
djelatnicima: SOA-e, Carinarnice Rijeka, 
Dræavnog inspektorata, Porezne uprave, 
Æupanijskog dræavnog odvjetniπtva i 
Financijske policije. 

Mi smo tijekom 2007. i 2008. upravo 
u kriminalistiËkim obradama koje se 
veæu uz segment zlouporaba opojne 
droge iπli korak dalje, a to mi je i æelja 
u godinama koje slijede. Primjerice, 
povezali smo se sa Æupanijskim 
dræavnim odvjetniπtvom na naËin 
da smo proveli financijske izvide i 
dokazali da sve osobe koje su u 
vrijeme inkriminacije stekle vlasniπtvo 
nad odreenim pokretninama i ne-
kretninama, da su za kupovinu tih 
nekretnina i pokretnina koristile upravo 
opran novac iz te neke nezakonite 
aktivnosti. Primjerice, u 2008. smo 
imali pet kaznenih prijava za poËinjenje 
kaznenog djela iz »lanka 279.  KZ-a 
pranje novca. Smatram da policija, 
dræavno odvjetniπtvo pa i pravosue 
moraju napraviti odluËan korak i iÊi 
odrjeπito na oduzimanje protupravno 
steËenih vrijednosti  i tijekom postupka, 
a ne samo po pravomoÊnoj  presudi. 
To bi onda bila najbolja preventiva i 
pokazatelj svim mladim ljudima, svima 
onima koji se æele baviti kriminalom, da 
se baviti kriminalom ne isplati. 

MUP: Kada kreÊe organizacija 
policijskog PNUSKOK-a u PU 
primorsko- granskoj ? 

O. G.: Uspostava podruËnog ureda  
PNUSKOK-a  Rijeka je u pripremi te 
on uskoro zapoËinje s radom, u tijeku 
je iznalaæenje odgovarajuÊeg prostora 
i ljudskih potencijala. UnatoË tome 
πto se radi o jednom potpuno novom 
organizacijskom obliku kriminalistiËke 
policije, on za nas ne predstavlja i potpunu 
novinu u naËinu rada,a to smo dokazali 
na netom provedenoj akciji „DOMALD“, 
gdje je upravo velik broj saznanja, velik 
broj izvida, operativnih mjera, radnji 
proveden zahvaljujuÊi uskoj suradnji s 
djelatnicima PNUSKOK-a u sjediπtu u 
Zagrebu. Od samog poËetka njihovoga 
rada  suradnja naπe PU s njima je veÊ na 
iznimno visokoj razini. Naravno, i u ovom 
trenutku je otvoreno nekoliko kvalitetnih 
kriminalistiËkih obrada gdje takoer 
vrlo usko suraujemo s kolegama iz 
PNUSKOK-a. 

Dobar rad trebalo bi i dobro 
dodatno nagraditi

MUP: Biti naËelnik PU 
primorsko-goranske, πto Vas veseli, 
a πto zabrinjava? 

O. G. :  Biti naËelnikom policijske 
uprave, posebno naËelnikom Policijske 
uprave primorsko-goranske, velik je 
izazov i Ëast. Rijeka je multikulturalan 
i multinacionalan grad, kao uostalom i 
cijela Æupanija primorsko-goranska. Grad 

æivi doslovno 24 sata dnevno i otvoren je 
svima, regiji, Europi i svijetu. Dobri smo 
domaÊini i svatko tko ovdje doe s 
dobrim namjerama za æivot i rad viπe je no 
dobrodoπao i vrata su mu πirom otvorena. 
Policijskim sluæbenicima ponekad i nije 
lako nositi se s izazovima luËkog grada, 
prometnog sjeciπta i turistiËkog srediπta 
Kvarnera, no uspijevaju kvalitetno iznaÊi 
zadovoljavajuÊa rjeπenja za probleme 

Kad sam iz ankete saznao da 
je rad naπe PU u njoj ocijenjen 
visokom ocjenom, da su graani 
prepoznali rad ove PU, bio sam 
iznimno zadovoljan. To nam je 
najvaænije priznanje, a bila je to 
i najbolja potvrda naπeg radnog 
i profesionalnog mota „Sa zajed-
nicom za zajednicu“

u svakodnevnom radu i uspjeh nije 
upitan. Meutim, kao naËelnik Policijske 
uprave, osim skrbi o rezultatima rada 
i kvaliteti usluga koje pruæamo naπim 
sugraanima, moram voditi raËuna i o 
komponenti valorizacije policijskog posla i 
nagraivanju iznimnih postignuÊa. Mislim 
da bi unatoË sveopÊoj ekonomskoj krizi 
s kojom je suoËena regija i svijet, pa 
tako i naπa zemlja, trebalo iznaÊi naËina 
za poboljπanje materijalnog statusa 
policijskih sluæbenika kroz poveÊanje 
plaÊa i drugih pogodnosti. Zabrinjava 
me anketa koju smo proveli na razini 
Policijske uprave Ëiji rezultati govore 
da 65 posto naπih policajaca nema 

Nagrada „Zlatna plaketa Grada Rijeke“
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adekvatno rijeπeno stambeno pitanje i u 
velikom broju su podstanari. Vjerujem da 
bi se ovo pitanje moglo primjereno rijeπiti 
kroz neke oblike njihova stambenog 
zbrinjavanja ili otvaranje za njih povlaπtenih 
kreditnih linija za kupovinu stambenog 
prostora. Ne treba smetnuti s uma 
Ëinjenicu da je zadovoljstvo na radnom 
mjestu i rjeπavanje stambenog pitanja 
jedan od vaænih preduvjeta i odrednica 
kvalitete obavljanja policijskog posla. Po 
mom sudu, naπe ministarstvo trenutno 
nema dovoljno instrumenata niti dovoljno 
alata kojima bi se policijski sluæbenici 
adekvatno stimulirali za svoj rad. Ovo 
posebno zabrinjava kad se u obzir uzme 
procjena po kojoj u svakoj ustrojstvenoj 
jedinici u pravilu 30 - 40 posto policijskih 
sluæbenika vrijedno odrauje svoj posao 
ostvarujuÊi natprosjeËne rezultate, 
dok preostali broj njih ostvaruje manje 
rezultate il i gotovo nikakve, a svi 
primaju jednaku mjeseËnu plaÊu prema 
sistematizaciji radnih mjesta? Dobar rad 
trebalo bi i dobro dodatno nagraditi. 

Vjerujem da je u izradi odgovarajuÊi 
pravilnik koji bi se odnosio na valorizaciju 
rada i nagraivanje policijskih sluæbenika, 
a πto bi oni osjetili i novËanim dodatkom 
na mjeseËnoj plaÊi.

MUP: Ipak, recite za kraj neπto 
o primjeni suvremene tehnologije 
i stanju ljudskih potencijala u Vaπoj 
PU. 

O.G.: Od 2006. prelaskom s ana-
lognog na digitalni sustav ova PU je u 
cijelosti pokrivena sustavom TETRA. Mi 
smo u 2007./ 08. gotovo u potpunosti 
obnovili vozni park, dobili na koriπtenje 
100, πto obiljeæenih, πto neobiljeæenih 
vozila. U velikoj mjeri obnovljena je i 
raËunalna oprema, dobili smo 50 - 60 
novih raËunala. Ova PU je dobila proπle 
godine novih 68 policijskih sluæbenika 
SSS i 36 policijskih sluæbenika viπe 
i visoke SS. Vidi se dakle i ulaganje 
u policijsku tehniku i ljudstvo naπe 
uprave. To je osnovni preduvjet za borbu 
protiv svih oblika i vidova organiziranog 

kriminaliteta. Nisam zadovoljan s 
policijskim sluæbenicima SSS koji dolaze 
iz drugih æupanija. Svaka æupanija ima 
neki svoj mentalitet, ogledava duπu kraja i 
naravno da policijski sluæbenik koji dolazi 
iz druge sredine treba odreeno vrijeme 
prilagodbe na naËin æivota i uvjete rada u 
drugoj sredini, æupaniji. Recimo u ovom 
trenutku imamo veÊ 27 zamolbi novih 
naπih policijskih sluæbenika koji bi se 
rado vratili u svoje matiËne PU. Moja je 
ideja i æelja da kod novih zapoπljavanja i 
obnove kadrova  MUP πalje vjeæbenike 
raditi u one PU-e gdje imaju i prijavljeno 
prebivaliπte, jer trebaju æivjeti s krajem u 
kojem Êe raditi. Oni policijski sluæbenici 
koji su kod nas podstanari ili su smjeπteni 
u policijskom domu, nemaju uvjete za 
normalan æivot, egzistenciju pa ne mogu 
niti dati maksimalan doprinos poslu 
ako su stalno nezadovoljni. Moæemo 
napraviti dobar posao samo ako imamo 
zadovoljnog policijskog sluæbenika. m

Razgovarala Biserka LUKAN 
Snimio Ivica LAJTNER

Gradovi i opÊine varaædinske 
æupanije poduprli nabavu 
i financiranje pet ureaja 
marke COZART  radi kontrole 
vozaËa pod utjecajem droga u 
prometu

Temeljem Nacionalnog programa 
suzbijanja zlouporabe droga u Republici 
Hrvatskoj i Policijska uprava varaædinska 
provodi cijeli niz represivnih i preventivnih 
mjera kako bi se smanjila ponuda i 
potraænja droga na varaædinskom podruËju. 
Shodno tome, a u sklopu projekta Policija 
u zajednici i rada VijeÊa za komunalnu 
prevenciju (prevenciju kriminaliteta), koje 
na podruËju varaædinske æupanije postoje 
u svih πest gradova joπ od 2005., jedinice 
lokalne samouprave, odlukama gradskih 
i opÊinskih poglavarstava, odluËile su 
krajem 2008. krenuti u nabavu ureaja za 
detekciju tragova droga marke COZART. 
Kako PU varaædinska nije raspolagala 
takvim ureajima koji bi bili od koristi u 
kontroli vozaËa pod utjecajem droga u 
prometu, gradovi i opÊine varaædinske 

æupanije odlukama su poduprli nabavu 
i financiranje pet takvih ureaja od kojih 
jedan stoji oko 48 tisuÊa kuna. 

Ureaji su nabavljeni za Postaju 
prometne policije Varaædin i policijske 
postaje: Varaædin, Ludbreg, Novi Marof 
i Ivanec. Policijskoj postaji Novi Marof 
ureaj je predan poËetkom veljaËe, ureaji 
za Policijske postaje Ivanec i Ludbreg su 
u tijeku nabave, a primopredaja ureaja 
za preostale dvije postaje upriliËena je 5. 
veljaËe.  GradonaËelnik grada Varaædina 
dr. sc. Ivan »ehok predao je na koriπtenje 
ureaj pomoÊniku naËelnika Policijske 
postaje Varaædin Igoru KoπËaku i tom 

prigodom istaknuo kako je Grad Varaædin 
od samog poËetka provoenja projekta 
Policija u zajednici imao razumijevanja za 
takve i sliËne projekte. Takoer je istaknuo 
kako je Varaædin, na osnovi toga πto je 
sve u Varaædinu po tom pitanju dosad 
postignuto, jedan od vodeÊih gradova po 
dosegu komunalne prevencije u Republici 
Hrvatskoj. Potom je u prostorijama PU 
æupan varaædinske æupanije dr. sc. Zvonimir 
Sabati predao ureaj za detekciju opojnih 
droga naËelniku uprave Radi Sitaru. Æupan 
je naglasio kolika je korist ovog projekta, 
a naËelnik Sitar je zahvalio na doniranoj 
opremi, koja Êe pomoÊi u radu policijskih 
sluæbenika varaædinske Postaje prometne 
policije. 

Naposljetku, Policijska uprava va-
raædinska je prva policijska uprava u 
Hrvatskoj koja je kroz rad VijeÊa za 
komunalnu prevenciju ostvarila ovakav 
projekt koji ima prvenstveno preventivni 
karakter i to prema mladim vozaËima, 
koji su i najËeπÊe zaticani u prometu pod 
utjecajem neke od opojnih droga. m 

www.mup.hr

Varaædin - jedan od vodeÊih gradova po 
dosegu komunalne prevencije u Hrvatskoj

Nabavljeno pet ureaja za detekciju tragova droge u PU varaædinskoj
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Akcija Maslenica, osim 
osloboenja zadarskog 
kraja, u potpunosti 
je promijenila tijek 
Domovinskog rata, spojila 
sjever i jug Hrvatske 

- Ovdje smo kako bismo se vidjeli, 
druæili i s ponosom sjeÊali vremena kada 
smo se u svojoj razliËitosti udruæili i stvorili 
najjaËu oruæanu silu u hrvatskoj dræavi. Mi 
danas o ratu neÊemo, mi Êemo se danas 
ovdje prijateljski druæiti. Naæalost, ponekad 
o Domovinskome ratu viπe priËaju oni koji 
nisu niti sudjelovali u njemu. Dragi prijatelji, 
mi se æivotno i radno razilazimo, ali vas 
molim, nemojmo se razilaziti oko onoga 
πto nas je spojilo. Nemojmo se otuiti, 
niti razilaziti zbog onog πto nas je vezivalo 
na ovoj svetoj planini. Nemojmo se 
razilaziti oko domoljublja koje je obranilo 
hrvatsku dræavu. Nemojmo se razilaziti 
oko krvi naπih poginulih i ranjenih prijatelja. 

Nemojmo se razilaziti oko haaπkoga kriæa 
naπega generala MarkaËa - izrekao 
je izmeu ostaloga Svemir Vrsaljko, 
predsjednik Udruge specijalne policije iz 
Domovinskoga rata i savjetnik ministrice 
branitelja Jadranke Kosor obraÊajuÊi 
se pozdravno viπe od Ëetiri stotine 
okupljenih svojih suboraca zapovjednika 
i pripadnika jedinica specijalne policije iz 
svih krajeva Lijepe Naπe, prijatelja, gostiju, 
uzvanika na sveËanosti obiljeæavanja 5. 
godiπnjice  Udruge specijalne policije 
iz Domovinskoga rata upriliËene 24. 
sijeËnja na 16. obljetnicu osloboenja 
Maslenice u Restoranu Kraljica Velebita 
na velebitskom odmoriπtu Marune. 

SrdaËno pozdravl jen sâm Ëlan 
udruge, Vladimir Faber, glavni ravnatelj 
policije zavidnom sveËarskom skupu, 
svojim suborcima i prijateljima uputio je 
prigodne rijeËi, a posebice nazoËnim 
majkama poginulih kolega poruËio neka 
budu ponosne na svoje sinove. Potom 
pod slikom „naπeg prijatelja, naπega 

voe generala Mladena MarkaËa“, 
kako je nazvao zapovjednika zdruæenih 
jedinaca specijalne policije MUP-a u 
Domovinskome ratu, nastavio:

- Protiv smo kulta liËnosti, nema 
nezamjenjivih, ali  njemu svi skupa, ne 
samo mi specijalci, nego i hrvatska dræava 
dugujemo jedno veliko hvala. Drago  
mi je da su ovdje naπe ratne kolege, 
prijatelji, naËelnici, ratni zapovjednici, 
dozapovjednici specijalne policije, bivπi 
ministri, doministri. Puno nas prijatelja 
koji smo 1993. zajedniËki proveli prvu 
uspjeπnu ofenzivnu akciju. Ona je 
pokazala da hrvatska dræava, hrvatski 
narod, hrvatska vojska i hrvatska policija 
imaju snage ne samo ovdje obraniti 
kraljeπnicu hrvatske dræave, nego su 
i jasno naznaËili da imaju i snage i 
sposobnosti, volje obraniti teritorijalni 
integritet i osloboditi Ëitavu zemlju πto se i 
dvije godine kasnije dogodilo. Ovdje smo 
da bismo se sjetili, da bismo pokazali da 
poπtujemo i pamtimo djelo naπih poginulih 

Da se ne zaboravi
Obiljeæena 5. obljetnica Udruge specijalne policije iz Domovinskog rata i 
16. obljetnica vojno-redarstvene akcije Maslenica 

Vojno-redarstvena akcija Maslenica 
provedena je  22.- 24. sijeËnja 1993. godine: 
Njome je za manje od tri dana osloboeno 
zadarsko zalee, Zrakoplovna baza 
Zemunik, Novsko Ædrilo te su hrvatske vojno-
redarstvene snage na taj naËin povezale jug i 
sjever ratom razarane i podijeljene Hrvatske. 

Po struËnim procjenama akcija Maslenica 
bila je odluËujuÊa akcija koja je promijenila  
Ëitav tijek ratovanja u Domovinskome ratu. 
Pitali smo stoga neke sudionike sveËanosti, 
branitelje Velebita s juga i sjevera Hrvatske, 
tada pripadnike SJP „Roda“ iz Varaædina, 
„Alfi“ iz Zagreba, „Batta“ iz Splita, „Poskoka“ 
iz Zadra za njihova sjeÊanja, doæivljaje 16. 
godina poslije.  

Goran MihaliÊ, danas predsjednik USPD 
Roda Varaædin , tadaπnji zapovjednik SJP 
„Roda“, sam ranjen u akciji Maslenica, o njoj 
je rekao: „Prije 16 godina u vrijeme akcije 
Maslenica SJP Roda imala je zadaÊu probiti 
se do ceste Mali Alan - Obrovac i zaprijeËiti 
prolaz Ëetnicima prema moru. Tom prigodom 
imali smo dva ranjena i jednog poginulog 
branitelja. Ponosan sam na sudjelovanje u 
ovoj prvoj oslobodilaËkoj akciji jer su se u njoj 
nazirali poËeci sna svih Hrvata - osloboenja 

SjeÊanje - Heroji ‘Masl enice’ 16 godina poslije

Domovine. „Rode“ su na svom ratnom putu 
boravile na Velebitu viπe od tri godine, brojile 
stotinjak pripadnika s podruËja Meimurske 
i Varaædinske æupanije,  a odavde s Velebita 
krenuli smo i u Oluju.“ 

Vladimir Faber, sadaπnji glavni ravnatelj 
policije, a bivπi zapovjednik „Alfi“: „Lijep 
je osjeÊaj biti 16. godina nakon akcije 
Maslenica ovdje. Posebno mi je zadovoljstvo 
πto se okupio tako velik broj tadaπnjih ratnih 
zapovjednika i ratnih naËelnika tadaπnjih 
PU. »injenica je da je to bila prva od 
najteæih akcija u Domovinskom ratu, ne 
samo zbog toga πto smo iπli u napadno 

djelovanje dobro utvrenog neprijatelja, 
nego i zbog iznimno teπkih meteoroloπkih 
uvjeta koji su zahtijevali nadljudske napore. 
Uspjeh u toj akciji uËvrstio nam je vjeru da 
moæemo uspjeπno planirati i provoditi i druga 
ofenzivna djelovanja. Potvrdio je u drugoj 
ratnoj godini da su hrvatska policija i vojska 
dostigle razinu potrebnu za osloboenje 
cijele Hrvatske.“

Danijel Krolo i danas zapovjednik SJP 
Split, onda pripadnik SJP „Batt“ ponosan 
je na sudjelovanje u akciji Maslenica, svake 
godine sa svojim suborcima dolazi na 
obljetnicu. 

Goran MihaliÊ Vladimir Faber
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kolega i nas samih kako bismo se druæili 
i kako bismo se zajedno podsjetili na te 
dane na koje smo svi ponosni. 

PrenoseÊi pozdrave okupljenima 
u ime ministra MUP-a RH Tomislava 
Karamarka, Faber je kazao svojim ratnim 
suborcima, specijalcima kako potvruje 
da Êe MUP uËiniti sve da veÊ dogodine u 
suradnji s ministarstvom branitelja USPD, 
specijalna policija dobije svoju kuÊu na 
Velebitu u koju Êe dolaziti, u kojoj Êe 
se odræavati satovi povijesti. - Ovaj dan 
pripada svima vama, nama specijalcima, 
pripadnicima HV-a koji smo 1993. u akciji 
Maslenica osvojili prvu veliku pobjedu -
zakljuËio je Faber. 

Na skupu su govorili u ime HV-a 
Mladen Fuzul te Zoran Komar u ime 
MOBS-a i ministrice, potpredsjednice 
Vlade RH Jadranke Kosor rekavπi kako 
nije sluËaj da se na jednom mjestu nae 
toliko poπtenih, Ëasnih i hrabrih ljudi koji 
su to dokazali onda kad je bilo najgore i 
najteæe: - Za  vrijeme rata u HV-u su znali, 

kako je sigurno tamo gdje su specijalci 
MUP-a, jer su tamo sve zadaÊa bile uvijek 
obavljene.

Da je tome tako govori i Ëinjenica 
kako su sa zadovoljstvom sveËanosti 
nazoËili i danas na vodeÊim i zapovjednim 
duænostima u MUP-u RH upravo 
pripadnici postrojba specijalne policije iz 
Domovinskoga rata: Draæen Vitez i Miljan 
BrkiÊ, zamjenici glavnog ravnatelja policije, 
Josip Turkalj, zapovjednik Zapovjedniπtva 
interventne policije policije, Zdravko JaniÊ, 
zapovjednik Zapovjedniπtva specijalne 
policije, Alen Klabot, zapovjednik ATJ 
LuËko. 

Prigodni program „Da se ne zaboravi“ 
obiljeæio je 16. obljetnicu akcije Maslenica 
i 5. obljetnicu USPD-a. Izaslanstva su 
u jutarnjim satima poloæila vijence na 
Spomen obiljeæja u KaπiÊu i Islamu 
Latinskom, dok je u Podpragu u crkvici 
sv. Frane sluæena tradicionalna sveta 
misa zaduπnica. Pobjednicima odigranog 
prigodnog Malonogometnog turnira 

izmeu udruga SP iz cijele Hrvatske na 
sveËanosti su dodijeljeni pehari: Prvo 
mjesto pripalo je Gromovima iz Karlovca, 
drugo Alfama iz Zagreba, dok je treÊe 
i Ëetvrto pripalo ©ibenËanima i Novo 
GradiπÊanima. 

O djelovanju i radu USPD-a  u 
proteklih pet godina govorio je njezin 
predsjednik Srediπnjeg odbora Goran 
FrankoviÊ istaknuvπi kako su  pred 
udrugom  joπ mnoge zadaÊe, ne viπe 
borbene, ali isto tako ponekad sloæene 
aktivnosti, s obzirom da si je udruga u 
svojim naËelima zadala visoke standarde  
u smislu djelatnosti zaπtite identiteta 
„specijalaca“ u Domovinskome ratu. 
Generalu Mladenu MarkaËu u povodu 5. 
obljetnice USPD-a gotovo svi sudionici 
sveËanosti, Ëlanovi udruge i veterani  
specijalne policije MUP-a, njegovi ratni 
suborci poslali su sa stotinama  potpisa  
prigodnu zahvalu. m

Biserka LUKAN
Snimili: Anelko KRI©TO i Ivica LAJTNER 

Da se ne zaboravi

SjeÊanje - Heroji ‘Masl enice’ 16 godina poslije

Ivica Glavota, ratni pomoÊnik zapo-
vjednika SJP „Batt“ bio je meu velikim 
junacima akcije Maslenica, jedan je od 
petorice specijalaca koji su zauzeli Tulove 
Grede, govore nam njegovi suborci. O svom 
sjeÊanju na akciju Glavota je rekao: „ Akcija 
je bila vrlo bitna, trebalo je uzeti Tulove 
Grede jer su Ëetnici od tamo imali pregled na 
cijelo zadarsko zalee. I prije smo danima 
pokuπavali zauzeti Tulove Grede, ali do akcije 
Maslenica nam nije uspijevalo. Bilo je jako 
teπko, snijeg, magla, puzali smo, no rano 
u jutro toga dana oko 3.30 h uspjeli smo te 
nastavili put prema Velikoj i Maloj Bobiji gdje 

je bio i zavrπetak te akcije za nas. Ponosni 
i samozatajni ImoÊanin Ivica Glavota otkrio 
nam je kako su u Domovinskome ratu bila i 
joπ tri njegova brata, od njih Ëetvorice braÊe 
trojica su stekla Ëin pukovnika, jedan satnika 
u Domovinskome ratu, naæalost jedan od njih 
poloæio je i æivot na oltar domovine.

Svemir Vrsaljko, predsjednik Udruge, 
za akcije Maslenica zapovjednik zadarskih 
specijalaca „Poskoka“ je dodao: „Najbitnije 
u akciji Maslenica je da smo stvorili zdruæene 
snage MUP-a. To znaËi da smo sve naπe 
jedinice SP stavili pod jedno zapovjedniπtvo i 
to je bila najveÊa snaga. Tako smo se mi ovdje 

juænjaci, kamenjari spojili sa Slavoncima, sa 
Zagorcima, Istranima te postali jedno tijelo, 
postali najjaËi dio oruæane sile hrvatske 
dræave. Osnovna ideja naπeg danaπnjeg 
okupljanja je bila da se druæimo, Ëinjenica 
je da se neki ljudi vide danas ovdje nakon 
deset, dvanaest godina. Moje zadovoljstvo 
je veliko zato πto se odazvao velik broj naπih 
prijatelja, ratnih zapovjednika, naËelnika 
i pripadnika naπih postrojbi. Uz svu naπu 
razliËitost, mi smo se na Velebitu udruæili 
oko zajedniËkog cilja, poluËili rezultate. 
Vezalo nas je domoljublje. Æelim da nas i 
dalje to zajedniπtvo i ljubav povezuju, jer ako 
imamo ljubavi, tog zajedniπtva i to æivimo 
svakodnevno, nema nedaÊa koje bi mogle 
zadesiti nas pojedince ili hrvatsku dræavu u 
cijelosti, a da ih mi ne moæemo rijeπiti. Ako 
ne doe do duhovne, moralne, nacionalne 
krize u nama, vjerujem da nam nikakve 
poteπkoÊe ne mogu naπtetiti. Ono πto me 
posebno raduje je da Êemo tijekom oæujka 
idejno odrediti kako Êe izgledati naπa Spomen 
kuÊa na prostoru Velebita, pa Êemo biti svoji 
na svome u relativno kratkom vremenu.“ m 

Biserka LUKAN
Snimili: Anelko KRI©TO i Ivica LAJTNER 

Loborec Svemir Vrsaljko
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Dva radna dana proveli smo u druπtvu 
πalterskih sluæbenika iz Odjela za upravne 
poslove Policijske uprave zagrebaËke

»ekanje u redovima ispred πaltera nerijetko izaziva nervozu 
graana, a potom i razliËite komentare, veÊinom nepovoljne za 
one koji sjede sa suprotne strane stakla. 

Da bismo doznali kako je stvarno njima - ljudima s one strane 
pulta - koliko su zadovoljni graanima, zbog Ëega najËeπÊe 
dolazi do nesuglasica, kakvi su im radni uvjeti, te djelokrug 
poslova koje obavljaju, dva radna dana proveli smo u druπtvu 
πalterskih sluæbenika iz Odjela za upravne poslove Policijske 
uprave zagrebaËke. 

Starinska zgrada u samom centru grada u Petrinjskoj ulici 
ni po Ëemu se ne izdvaja iz okolne gradske jezgre, osim πto se 
veÊ iz daleka neπto prije osam sati, mogla primijetiti grupica ljudi 
ispred ulaza u zgradu. Neki su samo stajali, dok su drugi æurno 
ulazili ili pak napuπtali zgradu. 

Unutra pak malo drugaËija situacija. Pogledam na lijevo 
prema kiosku za prodaju tiskanica i πalteru za uplate - tek 
pokoji graanin Ëeka svoj red. U πalter sali na prizemlju sliËna 
situacija. Za poËetak smo popriËali sa policajcima na porti, koji 
kaæu da ovih dana nema guævi, jer je s obzirom na visok datum 
u mjesecu sijeËnju, takva situacija bila za oËekivati. Saznajemo, 
bilo je tu i tamo guævi u prosincu, najviπe oko putovnica jer su 
mnogi graani iπli na skijanje.

Djelokrug poslova

O djelokrugu poslova Sektora upravnih, inspekcijskih i 
poslova civilne zaπtite popriËali smo s naËelnikom sektora 
Mladenom VlaiÊem.

Sektor se sastoji od 3 odjela i pisarnice kao samostalnog 
odsjeka. Odjel za upravne poslove koji je bio povod naπoj priËi, 
obuhvaÊa poslove prijavniπtva, izdavanja osobnih i prometnih 
isprava kao i izdavanje dozvola za nabavu, dræanje i noπenje 
oruæja. 

Djelatnici Odjela za dræavljanstva, statusna pitanja stranaca i 
azil izdaju radne dozvole, obrauju zahtjeve za privremeni, stalni 

©alterski sluæbenik
- specifiËno radno mjesto

Mladen VlaiÊ, naËelnik Sektora upravnih, inspekcijskih i 
poslova civilne zaπtite
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ili pak turistiËki boravak stranaca itd. ProsjeËno se godiπnje na 
podruËju PU zagrebaËke sa sjediπtem u Zagrebu prijavi oko 200 
tisuÊa tzv. prolaznih stranaca i obradi desetak tisuÊa zahtjeva 
za rjeπavanje njihovog statusa.

Inspektorat unutarnjih poslova bavi se inspekcijom zaπtite od 
poæara i eksplozija, inspekcijom proizvodnje i prometa opasnih 
tvari te inspekcijom zaπtitarskih i detektivskih poslova. 

VlaiÊ istiËe kako se od 2001. godine u svim odjelima 
generalno poveÊao opseg posla, posebice na Odjelu za 
strance, πto potvruju i statistike po kojima se isËitava 
sljedeÊe: prijave boravka do 90 dana u 2008. godini u odnosu 
na 2001. su se udvostruËile, kao i zahtjevi za poslovnu 
dozvolu odnosno vizu dok su se zahtjevi za privremeni 
boravak stranaca uËetverostruËili. Takoer saznajemo kako 
je na podruËju PU zagrebaËke i njoj pripadajuÊim postajama 
proπle godine prijavljeno 9 649 stranaca sa stalnim boravkom 
u Zagrebu. 

NajveÊi problem - nedostatak ljudi i tehnike

NajveÊi je problem nedostatak ljudi, kojih nedostaje Ëak 30 
posto, priËa nam naËelnik, te nastavlja kako konstantno imaju 
ljude na odreeno radno vrijeme radi poveÊanja obujma posla, 
ali se nadaju pozitivnom rjeπenju kroz novu sistematizaciju. 

Kao generalni problem istiËe i nedostatak tehnike, koja je 
stalno u pogonu zbog potreba posla, a nuæna je za efikasnije i 
uËinkovitije obavljanje posla. 

- U ljeto 2007. godine dobili smo novu informatiËku opremu 
na πalterima u sluæbama registracije vozila i prijavniπtva, πto je 
znatno pomoglo efikasnijem radu sa strankama. Nedavno smo 
dobili i laserske printere, kojima su zamijenjeni igliËasti ispisi na 
nekvalitetnom papiru, pa su sada stranke puno zadovoljnije. 

Odjel za strance i Inspektorat unutarnjih poslova je u loπijoj 
situaciji po pitanju tehniËke opremljenosti, kazuje nam naËelnik 
te dodaje: 

- To smo iznijeli i na radnom kolegiju, pa se nadamo 
pozitivnom rjeπenju. Ovo drugo sve ide, nema veÊih problema 
ni protesta i nezadovoljstva graana, πto je najbitnije. 

Guæve periodiËne 

O guævama koje su periodiËne te snalaæenju zbog nedostatka 
kadrova, kojih Ëesto nema dovoljno da bi se pokrili svi raspoloæivi 
πalteri, VlaiÊ kaæe: 

- Uvijek se trudimo graanima olakπati ovakve situacije i 
zbog toga imamo spremne sluæbenike koje onda prebacujemo 
po potrebi, ovisno o oËekivanim guævama. Tako se npr. ljeti s 
obzirom na godiπnje odmore graana, te zimi radi odlaska na 
skijanje poveÊava obujam poslova na putovnicama, a takoer 
je ljeti velik pritisak i u sluæbi za registraciju vozila. ReËenim 
prebacivanjem sluæbenika u interesu sluæbe se snalazimo kako 
bismo bolje funkcionirali.

U razgovoru nam se uskoro pridruæila i naËelnica Odjela za 
upravne poslove Renata ©ohinger-Uzorinac, koja kaæe da su 
u Odjelu sistematizirana 152 radna mjesta, te uz navedena 
a popunjena radna mjesta , radi joπ dvadesetak sluæbenika 
zaposlenih na odreeno radno vrijeme (zbog poveÊanog opsega 
posla i zamjene za bolovanje).

Radi se dvosmjenski: od ponedjeljka do petka sa strankama 
se radi od 7.30 do 19 sati, a ljeti rade od 18 -17 sati, kako bi se 
sluæbenicima omoguÊio odlazak na godiπnji odmor.

NajveÊe guæve biljeæe se u vrijeme ljetnih i zimskih mjeseci, za 
vrijeme uskrsnih blagdana, oko Dana mrtvih, iza Nove godine, 
kada kreÊu studentske subvencije, djeËji doplatak. Trenutno 
najviπe upita u posljednje vrijeme odnosi se na primjenu zakona 
o OIB-u.

U Petrinjskoj se dnevno zaprimi oko 2 000 zahtjeva, a u 
Heinzelovoj oko 1 500. 

OËekujemo skoru promjenu propisa vezano za izdavanje 
osobnih isprava (posebno putovnica sa biometrijskim podacima) 
a na πto se najËeπÊe odnose upiti graana. 

Radni uvjeti

Kako saznajemo, πalter dvorana preslika je one od prije 30 
godina. Naime u sali se niπta nije mijenjalo svih ovih godina, 
osim πto je uvedena elektronska regulacija reda Ëekanja, pultovi 
su dobili staklene pregrade, a prije par godina u hodnicima su 
postavljeni aparati za tople i hladne napitke kako bi se strankama 
barem malo olakπalo Ëekanje. 

- Dvorana sa πalterima predstavlja skladnu arhitektonsku 
cjelinu, pa parcijalno rjeπenje nije dolazilo u obzir, te bi nakon 
trideset godina namjeπtaj trebalo promijeniti kako bi prostor 
bio ugodniji i funkcionalniji naπim djelatnicima tako i strankama. 
Nadamo se da Êe se i to u dogledno vrijeme rijeπiti - kazuje nam 
naËelnica, te nastavlja: 

- Elektronsku regulaciju reda Ëekanja uveli smo joπ 2000. 
godine, prvo na πaltere putovnica, zatim u sluæbe prijavniπtva i 
osobnih iskaznica, te smo prvi u Gradu Zagrebu koristili takav 
sustav, koji je priznaje naËelnica, u kljuËnim trenucima bio 
spasonosno rjeπenje (veliki pritisak stranaka). 

Staklene pregrade na πalterima postavljene su 2002. godine, 
kako bi se djelatnici zaπtitili od zaraznih bolesti pa i moguÊih 
fiziËkih napada. 

- Stakla su potreba koja se nije mogla zanemarivati, te 
standard u opremi πalterskih radnih mjesta. U to vrijeme mediji 
su bili puni napisa o agresivnim zaraznim bolestima, pa je 
postavljanje stakla na πaltere odreeno kao prioritet, a sluæba 

Renata ©ohinger Uzorinac, naËelnica Odjela za upravne 
poslove
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materijalno- financijskih poslova realizirala je reËeno u vrlo 
kratkom roku. 

U odjelu uglavnom rade æene prosjeËne æivotne dobi iznad 
35 godina, pa im dodatni problem stvara osmosatno sjedenje 
pod otvorima za upuhivanje zraka, koji su dio klimatizacijskog 
sustava.

Naπi sluæbenici se susreÊu sa razliËitim ljudima, pa je bilo i 
neugodnih situacija.

- Prije tri godine jedan je Ëovjek razbio πaltersko staklo, iz 
razloga πto su kasnile putovnice sa izrade, no na sreÊu nitko od 
sluæbenika nije stradao, ali su danima bili u πoku, kazuje nam 
naËelnica. 

RazliËite ljudske priËe

O specifiËnost PU zagrebaËke koja je nadleæna za izradu 
hitnih putovnica za cijelu Hrvatsku, priËala nam je Gordana BuriÊ, 
voditeljica odsjeka za prijavniπtvo i osobne isprave. 

- Dnevno imamo viπe zahtjeva za izradu hitnih putovnica, 
nego onih redovnih. Iz inozemstva i cijele Hrvatske dolaze 
graani tijekom godine, a posebice za vrijeme blagdana, te 
ljeti. »esto se susreÊemo sa problemima jer stranke znaju doÊi 
sa osobnim iskaznicama koje su istekle, ili su pak deportirani, 
a ima i onih bez identiteta. Tako se susreÊemo sa razliËitim 
ljudskim priËama. Po tome smo malo specifiËniji od ostalih PU-a 
koje rade iskljuËivo sa strankama koje kod njih imaju prijavljeno 
prebivaliπte. 

- Kod izrade hitnih putovnica, istiËe naËelnica, graanima 
izlazimo maksimalno u susret, buduÊi da je zakonski rok njihove 
izrade 48 sati, a izraene uruËujemo veÊ u istome danu kako 
se ne bi izlagali dodatnim putnim troπkovima. Osobne isprave 
izrauje Agencija za komercijalnu djelatnost - AKD, s kojima 
imamo izvrsnu suradnju, ocjenjuje naËelnica, te s nama dijeli i 
jednu malu zanimljivost: u gradu Zagrebu ima 94 posto „urednih“ 

graana koji posjeduju osobnu iskaznicu koja je za hrvatske 
dræavljane koji æive u Republici Hrvatskoj jedina obvezna isprava, 
πto je, sloæit Êemo se, iznenaujuÊe visok postotak. 

- Nastojimo izmijeniti percepciju o vaænosti naπeg posla koji 
je vrlo odgovoran te bitan kako za naπ tako i za cijeli sustav, a 
posebno za sigurnost graana koji kod nas dobivaju potvrdu 
identiteta kroz identifikacijske isprave, istiËe naËelnica, dodajuÊi 
kako je bitno da se u Odjelu temeljito radi te da posao obavljaju 
savjesni i iskusni sluæbenici koji Êe se na pravi naËin uvjeriti u 
identitet osobe te uruËiti osobnu ispravu pravoj osobi. 

Na naπ upit kada najËeπÊe dolazi do sukoba, naËelnica 
istiËe:

- Radimo s graanima koji Ëesto ne ispunjavaju sve zakonom 
propisane uvjete za rjeπavanje statusnih pitanja, pa ne moæemo 
rijeπiti stranku na pozitivan naËin i tada najËeπÊe dolazi do 
verbalnog sukoba, pa ponekad Ëak interveniraju i deæurni 
policijski sluæbenici.

Upravo iz tih razloga navodi kako bi naπi πalterski sluæbenici 
trebali imati malo bolje ureen materijalni status, odnosno 
adekvatniju plaÊu. 

U istom danu i pohvale i kritike

Nakon ugodnog razgovara s naËelnicom zaputili smo se 
prema πalterima gdje se za razliku od jutros posao veÊ popriliËno 
„zahuktao“. 

Uskoro smo se naπli na prvom katu, Pododsjeku za osobne 
iskaznice. 

Moram priznati, iznenadila sam se kada sam vidjela prostorije 
iza πaltera. To su naime pravi mali uredi, prepuni dokumentacije 
odnosno arhivske grae. Naime, kako saznajemo, problem je 
arhiva koja se iz dana u dan poveÊava, a nema dovoljno bazena 
za njezino odlaganje. 

Kartoteka osobnih iskaznica
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Pod je poploËen antistatiËkim ploËama koje su popriliËno 
oπteÊene, pa je bilo i nekoliko ozljeda na radu, doznajemo. 

- Na πalterima za osobne iskaznice zaprimaju se zahtjevi 
za njihovo izdavanje, prijavljuju se gubici te se nalazi kartoteka 
kartona izdanih osobnih iskaznica. Uglavnom svi sve radimo na 
naËin da se svaki dan radimo na drugom πalterskom mjestu. 
Konstantno radi viπe πaltera (za zaprimanje zahtjeva, za prijavu 
gubitka osobne iskaznice, za izdavanje izraenih osobnih 
iskaznica), a po potrebi se otvaraju i dodatni πalteri. Nove 
ljude koji nam dolaze, osposobljavamo da sve poslove mogu 
samostalno obavljati, kako bi se u sluËaju guævi po potrebi mogli 
prebacivati na ostale πaltere, kazuje nam πalterska sluæbenica 
Iva Benko, koja istiËe kako voli ovaj posao koji obavlja od 
2003. godine. 

- Volim rad sa strankama, iako u komunikaciji s njima 
doæivljavamo i neugodnosti, a nismo u moguÊnosti odreagirati 
ni na koji naËin jer se dræimo kodeksa o ponaπanju prema 
strankama, ali ne postoji kodeks kako bi se oni trebali ponaπati 
prema nama. Ja sam ovdje jer zaista volim raditi sa ljudima, 
barem za sada, a tko zna, za 10 godina… Ne dam se tako 
lako isprovocirati, ali svi mi imamo onih boljih i loπijih dana. 
Koncentracija pada, a osam sati treba odsjediti. 

Svaki je Ëovjek na svoj naËin razliËit, pa ima i onih kojima 
bilo kako da pristupite ili im se obratite nisu zadovoljni, jer su 
veÊ doπli s nekom idejom kako to treba izgledati, kazuje nam 
Eva Kuman te istiËe da se u istom danu dobivaju i kritike i 
pohvale. 

Razgovarali smo i s Marijom SubaπiÊ, jednom od najstarijih 
djelatnica i po staæu i po godinama starosti. Gospoa Marija 
πalterski je djelatnik veÊ 37 godina. 

- Volim rad sa strankama. Nastojim im maksimalno pomoÊi, 
tim viπe ako su bar donekle prijazni i ljubazni. Takvo mi je 
ponaπanje “pod normalno” a ujedno je i sastavni dio posla, na 
koji sam se navikla sve ove godine.

Za kraj se gospoa malo i naπalila na svoj raËun: 

- Imam lijepi πal, boje se doduπe ne slaæu s majicom, ali nam 
puπe cijeli dan za vrat pa se snalazimo. 

Gospoa Anka Graovac ovaj posao radi 35 godina, a o 
svojim iskustvima u radu sa strankama kaæe:

- Ima i finih ljudi koji Êe vas pohvaliti i koji Ëesto ostanu 
iznenaeni postupkom naπih sluæbenica prema njima, ali i 
onih “nemoguÊih” u toj mjeri da se pitaπ zaπto je baπ kod 
vas doπao…Ponekad je teπko ostati smiren kad vas netko 
jako isprovocira. Ljudi ostanu zateËeni kada vide kakvih sve 
stranaka imamo, pa Ëesto pitaju od kud nam toliki æivci. 

U prizemlju smo posjetili πaltere za prijavniπtvo. 

Viπnja Skrbin Ëetiri godine radi na πalterima, a o djelokrugu 
poslova koji se ovdje obavljaju ispriËala nam je sljedeÊe:

- Proπla sam poslove od daktilografa preko tajnice do 
referenta. Radimo promjene adresa, brakova, prijave djece, 
prijave prebivaliπta, promjene osobnog imena radi sklapanja 
braka itd. Guæve su periodiËne, a one najveÊe obiËno su u 
jesen kada se rade prijave boraviπta za studente ili pak u 
proljeÊe kada su aktualne studentske subvencije. Takoer uz 
stranke koje rjeπavamo postupamo i po zamolbama odvjetnika, 
sudova , graana, a u svrhu izdavanja uvjerenja o podacima iz 
sluæbenih evidencija. Uglavnom nam pismeni podnesci dolaze 
iz cijele Hrvatske, a mi ih prosljeujemo na rjeπavanje nadleænim 
policijskim postajama.

Neugodne situacije svakodnevne

©alterski posao obavljamo od 7.30 do 13.30, odnosno 
13.30 - 19.00 a potom radimo posao vezan uz poπtu, 
objaπnjava nam Jadranka Hucaluk te istiËe kako je navikla 
na guæve i frekventnost, pa nakon 20 godina, koliko radi ovaj 

Gordana BuriÊ i Marija SubaπiÊ 
u radnoj atmosferi

Anka Graovac
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posao, vjeruje da ne bi mogla raditi miran uredski posao. 

Neugodne situacije u radu sa strankama dogaaju se 
svakodnevno, ali ima i onih pozitivnih. 

Upravo jedne neugodne bili smo svjedoci dok smo 
razgovarali s gospoom Jadrankom. 

Naime, jedan mladi Ëovjek “razgalamio” se pred πalterom 
nakon πto mu je gospoa malo prije napravila uslugu, πto inaËe 
i nije bila duæna. Gospodin je doπao prijaviti novoroenËe, ali 
i nije baπ bio upoznat s programom jednokratne novËane 
naknade za novoroenËad koju dodjeljuje Grad Zagreb, pa ga 
je gospoa informirala o papirologiji koju mora izvaditi u naπoj 
kuÊi kako ne bi morao ponovno dolaziti…A on je opet iz nekog 
razloga nezadovoljan. 

Neki se ljudi dou ispriËati nakon πto shvate da ipak nisu bili 
u pravu, iako je takvih vrlo malo, kazuje nam gospoa Jadranka, 
te nastavlja da se Ëesto susreÊu i sa javnim osobama. 

Kao pozitivan primjer gospoa je spomenula jednu mladu 
hrvatsku politiËarku koja svaki put kada doe, uredno uzima 
broj i Ëeka svoj red sa ostalim graanima. 

Razgovarali smo i s Brunom StipiÊem kojeg smo zatekli na 
povratku s uniπtavanja izluÊenog arhivskog gradiva kojem je 
istekao zakonski rok Ëuvanja. 

Doznajemo da se u Petrinjskoj dnevno obradi zahtjeva koliko 
u nekoj manjoj policijskoj upravi za mjesec dana. Bruno voli 
raditi sa strankama iako, priznaje, s ljudima je najteæe raditi jer 
ih ne moæeπ birati.

PrisjeÊa se sluËaja kada ga je jedna zadovoljna stranka 
pohvalila naËelnici, a nakon sat vremena bilo je privoenje druge 
koja je pak izazvala nered pred njegovim πalterom. 

Na πalterima za poslove oruæja rade tri djelatnika. 

Gospoa Jasna VujËiÊ na poslovima oruæja radi viπe od 
dvadeset godina. Na πalteru se zaprimaju zahtjevi za izdavanje 
odobrenja za nabavu oruæja , izdaju odobrenja, zaprimaju 
zahtjevi za registraciju oruæja i izdaju svi dokumenti vezani za 
oruæje. Prilikom registracije oruæja neposredno se utvruju 
toËni podaci o oruæju (vrsta, marka, model, kalibar i tvorniËki 
broj oruæja). Kako nam je gospoa VujËiÊ objasnila najËeπÊe 
nedoumice su u vezi izmjena koje je donio novi Zakon o 
oruæju koji je u primjeni od 1. rujna 2007. godine. NajveÊi 
broj zahtjeva za nabavu oruæja podnose lovci, znatno manje 
aktivni sportski strijelci, a najmanje je naπih sugraana koji se 
osjeÊaju nesigurnim te podnose zahtjeve za nabavu oruæja za 
samoobranu. 

Jadranka Hacaluk

©alter sala u Heinzelovoj
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Za bolju uËinkovitost nedostaje ljudi

Kako bismo saznali πto graani misle o funkcioniranju 
πalterske sluæbe zamolili smo neke od njih da s nama podijele 
svoja iskustva. 

- Zavisi kako kad, danas sam zadovoljan, doπao sam 
napraviti prijavu…(koga ili Ëega ostalo nam je nedoreËeno) 
- kratko nam je komentirao gospodin Aleksandar, koji je baπ 
doπao na red, pa je brzo pohitao sa svojim brojem prema 
πalteru prijavniπtva. 

Gospodin Dragutin rad πalterske sluæbe ocijenio je ovako:
- S obzirom na trenutnu situaciju, prezadovoljan sam. 

Nije velika guæva, osoblje je ljubazno, a protok informacija o 
potrebnim dokumentima dobar. Doπao sam zamijeniti osobnu 
iskaznicu. 

Gospodin Miro nije baπ zadovoljan s obzirom da je na 
Ëekanje “potroπio” dva sata.

- Ovi brojevi su dobra stvar, ali bi sluæbenicima poruËio da 
malo bræe rade. Doπao sam radi zamjene putovnice. 

Nevenka Horvat smatra da za bolju uËinkovitost manjka 
ljudi. 

- Gdje god se dugo Ëeka na red znaËi da nedostaje ljudi, pa 
bi preporuËila vrlo jednostavno rjeπenje: zaposlite ljude s burze, 
istiËe gospoa, te dodaje da mora predati zahtjev πto je minuta 
posla, a ona Ëeka viπe od pola sata, dok se ispred nje u redu 
nalazi joπ 26 ljudi. 

Radni uvjeti zadovoljavajuÊi

Drugi dan obiπli smo Odsjek za prometne isprave u 
Heinzelovoj 98, gdje nas je srdaËno doËekao Slavko Karamarko, 
voditelj odsjeka. Odsjek se sastoji od dva pododsjeka: jedan 
je za vozila, a drugi za vozaËe. U prvom se obavlja registracija 
vozila, preregistracija na novog vlasnika, produæenje registracije, 
odjava vozila, izdaju se registarske ploËice, prometne isprave 
itd, a u pododsjeku za vozaËe izdaju se vozaËke dozvole. 

Na 17 raspoloæivih πaltera radi se u dvije smjene, a radni 
uvjeti su zadovoljavajuÊi, kazuje Karamarko te dodaje da 
je najveÊi problem nepovezanost s ostalim tijelima dræavne 
uprave. Povezanost bi omoguÊila efikasnije obavljanje poslova 
koji se ne bi duplirali. 

Registracija vozila u padu

Saznajemo kako je posao vezan za registraciju vozila u 
manjem padu - u segmentu registracije novih vozila, iako 
statistiËki gledajuÊi dinamika porasta registriranih vozila od 3 
% godiπnje ostala je nepromijenjena. Takva situacija je odraz 
recesije i s njom povezanog pada prodaje novih automobila, 
potvruje Mirjana RadiÊ, πefica smjene u Pododsjeku za 
vozila. IstiËe kako je u konstantnom porastu broj zahtjeva 
kojima stranke traæe uvjerenja u svrhu ostvarivanja naknada za 
Financijske agencije - prijenos prava vlasniπtva na vozilima radi 
osiguranja traæbine vjerovnika a sukladno s Ovrπnim zakonom 
te postupanja po traæenjima i drugih dræavnih tijela ( kao npr. 
sudova ili Ministarstva financija). Jadranka Matko, πefica smjene 
u Pododsjeku za vozaËe kaæe da se od 2. veljaËe poËeo 
izdavati novi obrazac vozaËkih dozvola. Sve je ostalo isto, osim 
πto je uz kategorije A i A1 uvedena nova kategorije A2 (motor do 
11 kw). Od Ëetiri πaltera za izdavanje vozaËkih dozvola, uvijek 
rade dva a ostali po potrebi. Procjenjuje da guævi neÊe biti jer 
se stare dozvole ne moraju mijenjati do isteka valjanosti. 

Denis –urek zadovoljan je od kada su uvedeni brojevi za 
razliËite πaltere i namjene. 

- Tu sam desetak puta godiπnje, pa mogu ocijeniti da je 
puno bolje nego prije, a jedini je problem parking. Sve drugo-
super!

Gotovo identiËan odgovor dobili smo od ostalih graana 
koje smo upitali za komentar. 

Mnogi Êe se sloæiti s nama da je ova vrsta posla jako 
stresna jer zahtijeva osmosatnu koncentraciju, ophoenje i 
duæno poπtovanje prema svakom korisniku. Bitan je osmjeh, 
susretljivost, razumijevanje, ljubaznost... a svi su oni samo ljudi 
- imaju svojih boljih i loπijih dana, pa je katkad teπko osam sati 
ponaπati se na gore opisan naËin. 

Gospodin Vlado veÊ se navikao na guæve gdje god da 
doe. Iako bi ih trebalo smanjiti, kaæe da ne vidi kako bi se to 
moglo postiÊi. 

- Moramo bit samo strpljivi, kratko je poruËio gospodin. 
Upravo to imat Êemo u vidu kada se drugi put naemo pred 

nekim πalterom. m
Marija ÆUÆUL

Snimila Dubravka PAVKOVI∆-POGA»AR

Bruno StipiÊ Snjeæana LukiniÊ
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Kako sam naslov kaæe: i sami smo se uvjerili u Ëinjenicu 
da su mjeπovite ophodnje Hrvatske i graniËne policije Bosne 
i Hercegovine do sada poluËile jako dobre rezultate. Brojnost 
pozitivno rijeπenih prebjega, krijumËarenja roba i ljudi, svakako 
Êe se poveÊati s vremenom jer zajedniËke mjeπovite ophodnje 
zajedniËki djeluju tek nekoliko mjeseci, od studenog proπle 
godine. Policijska uprava brodsko-posavska moæe se pohvaliti 
i onim πto je oku ugodno, a to su povijesne znamenitosti. 
Razmiπljanja o znamenitostima koja se nalaze samo u poznatim 
turistiËkim odrediπtima, u Slavonskom Brodu, padaju u vodu. 
Poznata brodska tvrava dio je kraljevske austrijske povijesti 
koju su pod prisilom gradili naπi seljaci i graniËari. Ona je vaæan 
primjer oËuvanosti kulturne baπtine Slavonskog Broda, kao i 
franjevaËki samostan iz 1770. godine, za koji je kamen temeljac 
poloæio barun Ivan Trenk, tadaπnji zapovjednik Broda. I danas 
dobro oËuvan jedna je o najmarkantnijih baroknih graevina 
u Slavoniji s najreprezentativnijim klaustrom samostanske 
arhitekture sjeverne Hrvatske. Svoje mjesto u povijesti ima 
Galerija RuæiÊ te kuÊa BrliÊevih, u kojoj je u autentiËnom 
povijesnom ambijentu stvarala Ivana BrliÊ-MaæuraniÊ. Osim 
toga ne smijemo zaboraviti ni Dragutina TadijanoviÊa, koji je 
roen, rastao i stvarao svoja mnogobrojna djela na podruËju 
brodskog posavlja.

‘Balkanska ruta’

Poloæaj PU brodsko-posavske u prometno-operativnom 
smislu znaËajan je jer se nalazi na tzv. „Balkanskoj ruti“. To 

podruËje je znaËajno kao tranzitno podruËje kojim se krijumËare 
opojne droge, cigarete i alkohol, ukradeni automobili, a u 
zadnje vrijeme i koristi se i za trgovanje ljudima. Stoga ne Ëude 
Ëesta medijska izvjeπÊa o zapljenama raznih roba. Osim toga 
djelatnici PU brodsko-posavske vrπe ophodnje duæ 175 km 
dræavne granice. Granica je  specifiËna: s druge strane Save 
je Bosna i Hercegovina pa se graniËni prijelazi Hrvatske i BiH 
nalaze sa svake strane mosta. To svakodnevno prometovanje 
ljudi i roba (oko 16.000,000 osoba), kao i promet na viπe od 123 
km autocesta (A-3 i A-5), od policije traæi konstantnu budnost 
koja svojom temeljnom, prometnom, graniËnom i ostalim 
djelatnostima policije postiæe dobre rezultate. Na navedenim 
autocestama godiπnje proe viπe od 11 milijuna vozila. 

Stanje sigurnosti, kriminalitet

Na upoznavanju znamenitosti brodsko-posavske æupanije te 
istoimene Policijske uprave, naπa vrla i struËna pratnja nam je 
bila kolegica Kata NujiÊ, glasnogovornica PU brodsko-posavske, 
dok nam je o radu same Uprave govorio naËelnik PU brodsko-
posavske Mijo KrπiÊ te odmah na poËetku razgovora istaknuo 
kako stanje sigurnosti smatra vrlo povoljnim. Ne samo zato πto 
je statistiËki ono takovo (razrijeπenost kaznenih djela je oko 78 

©verceri nemoÊni pred mjeπovitim ophodnjamaPU brodsko-posavska 

kovaËki zanat moæete vidjeti u brodskoj tvri

NaËelnik PU brodsko-posavske Mijo KrπiÊ
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%; imovinski kriminalitet, na koji su graani posebice osjetljivi, 
u znaËajnom je padu; vrlo je povoljno stanje javnog reda i mira), 
veÊ i zbog toga πto nemamo nijedno ubojstvo ili drugi nasilan Ëin 
koji u svojim elementima ima obiljeæja organiziranog kriminaliteta 
ili mafijaπkih obraËuna, kaæe KrπiÊ. GovoreÊi o mnogim akcijama 
koje biljeæe dobre rezultate, KrπiÊ je od znaËajnijih zapljena 
istaknuo dvije proπlogodiπnje zapljene indijske konoplje. U 
mjestu Srednji Lipovac i mjestu »ajkovci, kad su u dvoriπtu i vrtu 
obiteljskih kuÊa pronaeni nasadi veÊe koliËine indijske konoplje, 
ukupne vrijednosti oko 750.000,00 kuna.

Prevencija prije svega

Kroz provedbu niza pojaËanih aktivnosti, s naglaskom 
na mlade, provoene su preventivno-represivne aktivnosti 
usmjerene na spreËavanje konzumiranja alkoholnih piÊa na 
javnom mjestu te boravka osoba mlaih od 16 godina iza 23 
sata. Tu takoer spadaju odlasci maloljetnih osoba u kladionice, 
ali i prodaja alkoholnih piÊa i duhanskih proizvoda maloljetnim 
osobama u trgovinama, kaæe KrπiÊ. Naπi kontakt-policajci 
sudjeluju i u preventivnim akcijama edukativnog karaktera, 
dok je inicijativom naπih kontakt-policajaca u N. Gradiπci u fazi 
ureenja devastirano igraliπte za potrebe mladih. KrπiÊ kaæe 
kako je najbolja prevencija druπtveno neprihvatljivog ponaπanja, 
odnosno prijestupa, okupiranje mladih s dobro osmiπljenim, 
zanimljivim i konstruktivnim aktivnostima, πto je u nekoliko 
sluËajeva koji su provedeni na podruËju PU brodsko-posavske 
poluËilo pozitivne rezultate. Tako se akcija „Stop vandalizmu u 
Slavonskom Brodu“, u kojoj su na inicijativu policije sudjelovali 
uËenici osnovnih i srednjih πkola, odnosila na ureenje okoliπa 
πkola. UËenici su liËili zidove koji su bili iπarani grafitima te su 
zidovi navedenih πkola i dalje Ëisti i uredni. U suradnji s gradom 
Slavonskim Brodom akcija je nastavljena tako da je u mjesecu 
listopadu na gradskom stadionu kraj Save ureen dio zida kojeg 
su uËenici osnovne i srednje πkole iz Sl. Broda dragovoljno oliËili 

jer je bio iπaran grafitima neprimjerenog sadræaja te ga uljepπali 
i oslikali pozitivnim grafitima, kaæe KrπiÊ. 

Zasluæne pohvaljujemo

Od 2005. godine kroz projekt „Viπe graanske hrabrosti“ 
na proslavama Dana policije desetak graana dobije prigodne 
zahvalnice za nesebiËno pomaganje policijskim sluæbenicima, 
kao i onima koji su pravovremenim reagiranjima sprijeËili 
izvrπenje nekih kaznenih djela usmjerenih na πtetu drugih 
graana ili pridonijeli hvatanju poËinitelja kaznenih djela, istiËe 
KrπiÊ. Takoer pohvaljujemo i brojne policijske sluæbenike 
ove PU, ali i timove koji su svojim radom posebno pridonijeli 
kvalitetnijem i uËinkovitijem radu policije, a time sigurnosti 
i zaπtiti ljudi i imovine. Izmeu ostalih pohvala je uslijedila 
i policijskom sluæbeniku Policijske postaje Slavonski Brod 
Goranu ©otoli, koji je aktivno sudjelovao u viπednevnom (4. do 
8. srpnja) BiciklistiËkom maratonu 2008. Vukovar - Dubrovnik. 
Nismo zaboravili ni Roberta KatuπiÊa, koji je uz zahtjevne 
policijske zadaÊe odnio laskavu titulu svjetskog prvaka, 
osvojivπi 1. mjesto na Svjetskom Taekwon-do prvenstvu u 
Birminghamu u Engleskoj proπle godine, a dosad je nositelj 
100-tinjak medalja, rekao je KrπiÊ.

Graani se osjeÊaju sigurno                                    
 i imaju povjerenje u policiju

Tijekom studenog provedena je anketa o osjeÊaju sigurnosti 
graana na podruËju naπe PU te je iz izvrπene analize podataka 
ispitanika vidljivo da se graani osjeÊaju sigurno i da imaju 
povjerenje u rad policije, kaæe KrπiÊ. Sukladno rezultatima 
provedene ankete, najveÊi problem graanima predstavljaju 
nedisciplinirani vozaËi te shodno tome, kao prioritet bolje 
suradnje izmeu policije i graana, kao i poboljπanja 
subjektivnog osjeÊaja graana poduzimamo niz mjera (kroz 

©verceri nemoÊni pred mjeπovitim ophodnjama
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rad kontakt-policije, bolju informiranost graana, bolju suradnja 
sa svim segmentima druπtva) u pravcu stvaranja identiteta 
policijskog sluæbenika kao prijatelja i pomagaËa graanima, 
rekao je KrπiÊ. 

Herojska djela kontakt - 
policajaca 

U Slavonskom Brodu koji je podijeljen 
na 11 gradskih podruËja, djeluje 
i 11 kontakt - policajaca koji su, 
ovisno o potrebama sluæbe, uvijek na 
raspolaganju graanima.

Uvijek nam je zadovoljstvo, za razliku od drugih medija, o 
naπim kolegama napisati istinu o herojskim djelima, u kojima 
se na konkretan naËin oËitava naËin rada policije. Taj dio kroz 
priËe koje donosimo odnosi se na pomaganje graanima u 
svakom pa i u trenucima opasnima po æivot policajca koji u 
njima postupa. 

Ante GrgiÊ - trostruki heroj

Trostruki heroj Ante GrgiÊ je kontakt-policajac koji radi na 
podruËju Vrpolja. S graanima najËeπÊe rjeπavam aktualne 
probleme te razne upite o dokumentima koje trebaju dati 
izraditi, kaæe Ante. Osim toga rjeπavamo susjedske razmirice 
u mirenju posvaanih strana, kako ne bi doπlo do veÊih 
sukoba. Poπto je Vrpolje manja sredina s dvije i pol do tri 

tisuÊe stanovnika, mi se uglavnom svi poznajemo. Svi znamo 
jako dobro kako tko radi i kako tko diπe, tako da neke veÊe 
problematike i nema, dok se kao i svagdje dogaaju ispadi 
alkoholiziranih pojedinaca, kaæe Ante. Ante Êe lipanj 2008. 
godine pamtiti po nesvakidaπnjem dogaaju. Na podruËju 
na kojem obavlja svoj posao nalazi se i æeljezniËka pruga. 
PrilazeÊi pruzi Ante je vidio da je polubranik spuπten, ali da su 
radnici koji su se nalazili uz prugu bili vidno uznemireni zbog 
onoga πto su vidjeli. Radnici su uoËili kako se po istoj pruzi iz 
oba smjera pribliæavaju dva vlaka jedan prema drugome te 
su bili u nedoumici πto uËiniti kako ne bi doπlo do direktnog 
sudara vlakova. Iziπao sam na prugu i zaustavio obadva vlaka 
na razdaljini od otprilike 100 metara, tako da nije bilo nikakvih 
kobnih posljedica, priËa nam Ante. Vlak iz Slavonskog ©amca 
sam je krenuo dalje prugom bez dopuπtenja pa se nakon 
zaustavljanja vratio nazad u  Sl. ©amac, dok je putniËki vlak 
dalje nastavio svoje putovanje. Na pitanje kako se osjeÊao u 
tom trenutku kada je shvatio da je sprijeËio moguÊu katastrofu, 
Ante kaæe da uopÊe nije razmiπljao o tome kao policajac, veÊ 
da je to bila njegova duænost kao graanina. Ne znam jesam 
li sam direktno pomogao toga dana nekome da preæivi, ali se 
sjeÊam reakcije dvojice vlakovoa gdje je jednom od njih, kad 
je shvatio πto se moglo dogoditi, ispala sluπalica iz ruke i bio 
je sav potresen. Zaustavljanje vlaka nije jedini Ëin kojim je Ante 
GrgiÊ nesebiËno sprijeËio katastrofu i mnogima spasio æivot. 
Na dojavu graana pomogao je u rjeπavanju joπ jedne teπke 
æivotne situacije. Naime, graani su na ulici pronaπli osobu 
starije æivotne dobi o kojoj viπe nitko nije vodio brigu. Alarmirao 
sam naËelnicu opÊine, Crveni kriæ, Centar za socijalni rad pa je 
djed Mato danas smjeπten u jednu udomiteljsku obitelj. ZnaËi 
uspjeli smo uËiniti jedno dobro djelo, a uostalom, kontakt-
policajci zato i postoje: da pomaæu graanima, kaæe Ante. 
Osim tog, naπ heroj Ante je tijekom poplava, koje su uslijedile 
nakon velikih kiπa u Vrpolju, pomogao stanovnicima u romskom 
naselju, koje je bilo potpuno poplavljeno. Kad sam vidio πto se 
dogaa i promislio πto bi se sve moglo dogoditi, alarmirao sam 
predstavnike tijela lokalne vlasti koji su odmah reagirali te smo, 
zahvaljujuÊi dobro koordiniranoj akciji, ljude izvukli i smjestili u 
obliænju πkolu. Moram joπ jednom napomenuti da sve to πto 
se dogaalo smatram naπim svakodnevnim poslom, a tako 
bih postupio i da nisam policajac, poruËuje Ante. 

Ttrostruki heroj Ante GrgiÊ

TukoviÊ provjerava ima li poπte u SanduËiÊu
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Pomaæemo kako god moæemo

U Slavonskom Brodu, koji je podijeljen na 11 gradskih 
podruËja, djeluje i 11 kontakt-policajaca koji su, ovisno o 
potrebama sluæbe, uvijek na raspolaganju graanima. Jedan od 
jedanaestorice je i kontakt-policajac Slavko Balaπ, koji pokriva 
naselje Jelas u zapadnom dijelu grada. Na tom dijelu grada, 
kaæe Slavko, nalaze se πkole pa je naπa paænja usmjerena u 
tom smjeru. Oko πkola nije bilo nekih veÊih problema osim 
pojedinaËnih svaa djece s uËenicima romske nacionalnosti. 
To je za sada rijeπeno tako da nema nekih veÊih problema. 
SliËno je i u ostalim podruËjima gdje se rad s graanima 
uglavnom svodi na komunalnu problematiku i njezino rjeπavanje 
s gradskim poglavarstvom u πto kraÊem roku, istiËe Balaπ.

‘SanduËiÊ povjerenja’ 

Na kontaktom dijelu rada Centar, kontakt-policajac je 
Tihomir TukoviÊ iz PP Slavonski brod. U samom srediπtu grada 
nalazi se i „SanduËiÊ povjerenja“, kojeg smo znatiæeljno s naπim 
kolegama kontakt-policajcima poπli zajedno i otvoriti, no tada 
nije bilo nikakvih upita, zapaæanja ili primjedbi. Tihomir kaæe 
kako u zadnjih godinu i pol dana, koliko postoji sveukupno 
osam SanduËiÊa na podruËju grada, nije bilo nekih veÊi 
primjedbi te istiËe kako je bilo zaprimljenih obavijesti graana. 
U buduÊnosti oËekujemo joπ uspjeπniju suradnju s graanima, 
koji se putem SanduËiÊa mogu potpuno anonimno obratiti 
policiji, kaæe Tihomir. 

Graani su nas dobro prihvatili

Pero LukiÊ je koordinator kontakt-policije kaæe da su graani 
jako dobro prihvatili kontakt-policiju te shvatili da mi ne moæemo 
uvijek rijeπiti sve njihove probleme, veÊ ih trebamo adekvatno 
uputiti na institucije koje su nadleæne za rjeπavanje odreenih 
vrsta problema. Pero kaæe da je graanima ponekad dovoljno 
da se samo izjadaju policajcima, πto Ëesto kontakt-policajci i 
rade te ih s brojevima telefona upuÊuju na rjeπavanje problema. 

Naπi policajci Ëesto obilaze ærtve kaznenih djela, ærtve nasilja, 
πto je jako dobro prihvaÊeno. U posljednje vrijeme Ëest su 
problem prijetnje, do kojih dolazi zbog rastava brakova ili 
prekida veza kod mladih pa Ëesto jedni drugima prijete putem 
mobitela. Naravno da, ukoliko mirenjem i jedne i druge strane 
ne uspijemo, idemo i represivnim metodama u okviru zakona, 
kaæe LukiÊ. 

Mjeπovite ophodnje - 
„Kad je samo Sava granica“
Na policijskom brodu bili smo s 
Mariom MariÊem i Dinkom Krolom iz 
PP Slavonski Brod, koji u zajedniËkim 
ophodnjama s kolegama iz Bosne i 
Hercegovine patroliraju Savom

Dana 5. studenoga 2008. u PU brodsko-posavskoj zapoËele 
su sa radom mjeπovite ophodnje, koje zajedniËki nadziru 
dræavnu granicu Republike Hrvatske i Bosne i Hercegovine. 
Temeljem sporazuma izmeu Vlade Republike Hrvatske i 
VijeÊa ministara BiH o suradnji u nadzoru dræavne granice 
te potpisanim Protokolom izmeu MUP-a RH, Ravnateljstva 
policije i Ministarstva sigurnosti BiH, GraniËne policije, 
izmeu PU brodsko-posavske i Terenskih ureda sjeveroistok 
Bijeljina i sjeverozapad Gradiπka, donesen je ZajedniËki plan 
o provoenju mjeπovitih ophodnji uz zajedniËku dræavnu 
granicu. Planom je odreeno da mjeπovite ophodnje graniËne 
policije djeluju neposredno uz dræavnu granicu RH i BiH, a 
najdalje na udaljenosti do deset kilometara od graniËne crte 
prema unutraπnjosti dræavnog podruËja. Mjeπovite ophodnje 
na podruËju PU brodsko-posavske djeluju na rijeci Savi, tako 
πto Êe sluæbenim plovilima zajedniËki nadzirati dræavnu granicu 
izmeu RH i BiH te Êe se takoer obavljati pjeπaËke ophodnje, 

MariÊ i Krolo s kolegam iz GraniËne policije BiH
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ali i koriπtenjem drugih vrsta policijskih prijevoznih sredstava. 
Pri obavljanju sluæbenih postupaka primjenjivat Êe se unutarnje 
zakonodavstvo one strane na Ëijem dræavnom podruËju djeluju 
sluæbene osobe. 

Cilj provoenja zajedniËkih ophodnji je nadzor dræavne 
granice i odræavanje povoljnog stanja sigurnosti, sprjeËavanje 
i otkrivanje kaznenih djela, prekrπaja i povreda dræavne 
granice te otkrivanje i pronalazak njihovih poËinitelja, kao i 

razmjena informacija, iskustava i saznanja o stanju sigurnosti 
na zajedniËkoj dræavnoj granici. Shodno procjenama na terenu 
planira se broj ophodnji te nadopunjavanje u ljudstvu, opremi 
i raspoloæivoj tehnici. 

Sretni smo kad uhvatimo poËinitelje

Na policijskom brodu koji je nedavno stigao u PU brodsko-
posavsku bili smo s Mariom MariÊem i Dinkom Krolom iz PP 
Slavonski Brod, koji u zajedniËkim ophodnjama s kolegama iz 
Bosne i Hercegovine, patroliraju Savom, koja je vidljiva rijeËna 
granica. Mario kaæe da u nadzoru dræavne granice rade veÊ 
15 godina, a s plovilom vrπe kontrolu plovila i sprjeËavanje svih 
oblika krijumËarenja. Plovilo dugo oko 8 metara opremljeno je 
za sigurnu plovidbu koritom rijeke Save. Mario nam, opisujuÊi 
rad mjeπovitih ophodnji, kaæe kako se mjeπovite ophodnje 
izvode tako da dvojica policijskih sluæbenika BiH dolaze na 
naπ teritorij. Postupanja radimo mjeπovito, πto znaËi i s lijeve i s 
desne strane rijeke Save. Da bi netko radio ovaj posao, treba ga 
prvenstveno voljeti, kaæe Mario. Sama sluæba je vrlo zanimljiva, 
a posebice onda kada uhvatimo poËinitelje u Ëinjenju kaznenog 
djela krijumËarenja roba ili ljudi. Tijekom plovidbe Savom s 
MariÊem i Krolom prisustvovali smo pregledu splavi (vikendica 
i kuÊa na vodi), legitimiranju vlasnika splavi i plovila, njihovih 
osobnih ali i dokumenata plovila. Posjedujemo kompletan popis 
plovila na Savi i toËno znamo tko je vlasnik tih plovila, a nije 
rijetko da se tim plovilima krijumËare. 

Proπlogodiπnji sluËaj nezakonitog prelaska dræavne granice 
direktno ukazuje na vaænost zajedniËkog djelovanja kad 
su policijski sluæbenici, uporabom termovizije i IC ureaja, 
(4.10.2008.) na 410. r/km kod mjesta SiËe, uoËili dvojicu 
dræavljana BiH u Ëamcu, koji su u noÊim satima preπli u RH 
radi nezakonitog lova na teritoriju RH. Jedna osoba je odmah 
uhiÊena, a druga je preplivala rijeku Savu (na teritorij BiH), no 
zahvaljujuÊi dobroj suradnji kolega iz susjedne dræave i ta je 
situacija uspjeπno razrijeπena.

Kontrola osobnih i dokumenata plovila (splavi)

Mario MariÊ i Dinko Krolo, priprema za redovnu ophodnju Savom
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PojaËani promet biljeæimo tijekom 
godiπnjih odmora i praznika

Na podruËju PU brodsko-posavske nalazi se osam 
graniËnih prijelaza prema Bosni i Hercegovini, od Ëega πest 
za cestovni promet (Slavonski Brod, Stara Gradiπka, Slavonski 
©amac, Svilaj, DuboËica i Davor), jedan za æeljezniËki promet 
(Slavonski ©amac) te jedan rijeËni graniËni prijelaz (Slavonski 
Brod). Na navedenim graniËnim prijelazima evidentirano je 
oko 30 % kaznenih djela izbjegavanja carinskog nadzora, od 
sveukupnog broja ovih kaznenih djela u RH, te je otkriveno 
oko 700 osoba po lokalnim potragama. S voditeljem smjene 
na GraniËnom prijelazu „Stara Gradiπka“ Stjepanom BudiÊem 
razgovarali smo o svakodnevnom graniËnom reæimu. BudiÊ 
kaæe kako se na Meunarodnom graniËnom cestovnom 
prijelazu „Stara Gradiπka“, kontrola putnika, vozila i autobusa 
obavlja u tri do Ëetiri ulazne trake te ulaz i izlaz teretnih vozila, 
koji je izdvojen s lijeve i s desne strane. PoveÊanjem prometa 
otvaraju se i dodatne trake, a policijski sluæbenici rade na svim 
trakama. To poveÊanje prometa najveÊe je tijekom godiπnjih 
odmora i praznika. Kod samog ulaza, najviπe pozornosti 
usmjeravamo na krivotvorene isprave putnika i vozila. S 

carinom je suradnja izrazito dobra. Na izlazu uglavnom radimo 
na sprjeËavanju krijumËarenja motornim vozila viπe i visoke 
klase, πto je trenutaËan trend kod nas, ali i u zemljama s kojima 
graniËimo. Dnevni promet ulaska putnika, kada nema guævi, 
iznosi od osam do deset tisuÊa putnika na ulazu i isto toliko na 
izlazu iz zemlje. Tijekom praznika i godiπnjih odmora promet 
se pojaËava za sto i viπe posto po danu, ali samo u ciljanim 
terminima oko praznika, rekao nam je Stjepan BudiÊ. 

Izbjegavanje kontrole na æeljezniËkom GP

Evidentni su i sluËajevi protuzakonitog prebacivanja ljudi 
preko dræavne granice (Ëetiri dræavljana Albanije) te je pet osoba 
procesuirano, zbog udruæivanja i izvrπenja viπe kaznenih djela 
iz podruËja prekograniËnog kriminaliteta. U listopadu proπle 
godine zabiljeæen je specifiËan sluËaj izbjegavanja graniËne 
kontrole kad su policijski sluæbenici kontrolirali putniËki vlak na 
MÆGP Slav. ©amac te su u krovnom prostoru WC-a pronaene 
dvije muπke osobe (dræavljanin BiH i dræavljanin R. Srbije), bez 
novËanih sredstava, koji su veÊ imali izreËenu zaπtitnu mjeru 
protjerivanja iz RH u trajanju od jedne godine. m
  Kata NUJI∆, Boris SADILEK

Foto: Ivica LAJTNER, PU brodsko-posavska
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Ivana Homan veÊ je dvije godine u vodu 
Interventne jedinice policije PUZ-a, a 
Ksenija JuriÊ i Anita Drkulec u policiji su 
15 godina

U Interventnoj policiji diljem Hrvatske radi samo 57 
pripadnica „ljepπeg i njeænijeg spola“ - æena. Meu policijskim 
sluæbenicima i danas, a da ne govorimo o πiroj javnosti, mnogi 
se pitaju: πto æene, uopÊe, rade u policiji? Po uvrijeæenim, 
tradicionalnim shvaÊanjima ti isti skloni su tvrdnjama kako 
je policija, posebice interventna, ipak tradicionalno muπko 
zanimanje. Da se odnos prema iskljuËivo muπkim i æenskim 
poslovima opÊenito promijenio u ovo naπe postmodernistiËko 
vrijeme i u Hrvatskoj potvruje sve veÊi interes æena za 
policijsko zanimanje. Dokazuju to i pripadnice interventne 
policije, ali i posljednji teËajevi za obuku policijskih sluæbenika/
ica na Policijskoj akademiji, meu kojima gotovo 50 posto svih 
upisanih Ëine æene, buduÊe  policijske sluæbenice.

Na Sjenjaku, tog prvog ponedjeljka u veljaËi, u sjediπtu 
zagrebaËke Interventne jedinice policije sreli smo ponosne 
na svoje odore tri „djevojke u plavim koπuljama“, policijske 
sluæbenice, dok smo pjevuπili novofosilsku uspjeπnicu: „Tvoja 
koπulja plava“. One, dobro raspoloæene otkrile su nam odmah 
na poËetku kako vole svoj posao te kako ih kao policijske 
sluæbenice njihovi kolege muπkarci uvaæavaju i pomaæu im u 
svemu. 

Ivana Homan je veÊ dvije godine u vodu Interventne jedinice 
policije PUZ-a. U policiji je pak poËela raditi 1996. u PGP 
Bregana. Htjela je prvotno s 14 -15 godina upisati, govori, 
srednju vojnu πkolu, no roditelji joj to nisu dali. Kad je postala 
punoljetna, dodaje Ivana, odluËila je biti policajka i njezine æelje 
su se ostvarile. 

„Kod nas u interventnoj meu 200 muπkaraca, aktivno radi 
4 - 5 æena i  nije mi se bilo lako dokazati pravom policajkom. 
Priznajem, teπko mi se kao „slabijem spolu“, æeni, bilo izboriti 
i istaknuti na bilo koji naËin. Trebalo je vremena jer, smatra 
Ivana, kod nas joπ uvijek postoje stereotipi prema odreenim 
zanimanjima, no unatoË tome zahvaljuje svojim kolegama koji su 
joj ipak dali priliku da pokaæe i dokaæe sve svoje sposobnosti na 
poslu. Na pitanje πto znaËi biti pripadnica interventne policije u 
vodu te kako izgleda njezin radni dan Ivana je rekla: „Interventna 
jedinca policije je ta koja pruæa asistencije i pripomoÊ drugim 
ustrojstvenim jedinicama kad su u pitanju neredi u veÊem 
opsegu. Primjerice: tuËnjava u nekom kafiÊu, poæari, ubojstva. 
Tu su i obiËne intervencije po javnom redu i miru, liπavanje 
slobode opasnih kriminalaca, uhiÊenja i opasniji poslovi opÊenito, 
osiguranje sloæenijih javnih okupljanja do neposrednog osiguranja 
javnih i πtiÊenih osoba, objekata, blokade, zasjede, racije i u tome 
svemu sudjelujem sa svojim vodom.“ Pitamo Ivanu i kako izgleda 
jedan njezin prosjeËan radni dan, a ona kaæe: “Opseg posla je 
u zadnje vrijeme velik, jer obavljamo i sve sloæenije poslove po 
policijskim upravama i na razini Ravnateljstva policije. Radim u 
smjenama specifiËnima za interventnu 12 - 24 - 12 - 48 tako 

da nikad ne mogu unaprijed planirati svoje slobodno vrijeme. 
Primjerice, radilo se danonoÊno za sluËajeve Korade, PukaniÊ 
- FraniÊ, a dodatno smo bili angaæirani u vrijeme 21. Svjetskog 
prvenstva u rukometu koje se odræavalo do pred par dana u 
Hrvatskoj. Zaduæujem opremu, vozilo, dugo naoruæanje, pancirke. 
Obavljam radne zadaÊe kao i moje kolege.“ 

Ivana æivi za svoje zanimanje

Kako je Ivana je veÊ duæe vrijeme angaæirana na osiguranju 
πtiÊenih osoba, tu takoer obavlja zanimljive i odgovorne 
dijelove posla. Kondicijski je trener po struci, pri kraju je studija 
na Kinezioloπkom fakultetu u Zagrebu i piπe iznimno zanimljiv 
æensko-policijski diplomski rad na temu: „Æene u interventnoj 
policiji“. 

Cijeli æivot Ivana se bavila sportom, saznajemo, pa joj ne 
padaju teπko pripreme i treninzi kako bi mogla πto bolje obavljati 
svoje razne zadaÊe. Stoga i nema slobodnog vremena, a kad 
ga i ima Ëita struËnu πportsku literaturu i druæi se s prijateljima 
iz struke. Trenira dnevno te se moæe reÊi da Ivana æivi po cijele 
dana za svoje zanimanje. Puca u poËasnom vodu kolegama na 
sprovodima. Voli rad s oruæjem, strjeljaπtvo. IstiËe kako imaju 
u jedinici instruktore koji su zaduæeni usavrπavati ih u radu 
s oruæjem kao i instruktore tjelesnog za taktiku postupanja, 
borilaËke vjeπtine, vjeæbe padanja, bacanja, upada u objekte… 
tu je i teretana, trËanje... InaËe, da bi mogla obavljati svoje razne 
zadaÊe, interventna policija ustrojena je tako da se dnevno 
vrπi obuka njenih pripadnika prema odreenom planu, na πto 
otpada negdje i prema novom programu interventne policije 25 
posto radnog vremena. 

Ivana, kaæe kako je ispunjava njezin poziv, no koji put osjeÊa 
da postoji u svakodnevnom privatnom æivotu u dræanju kod 
muπkaraca „pripadnika jaËeg spola“ ipak neko odstojanje 
prema njoj, interventnoj policajki. Ne slaæe se s miπljenjem 
da je policija iskljuËivo represivan sustav jer, govori, djeluju 

Æene u Interventnoj jedinici policije PUZ-a

Vod je jak onoliko koliko je jaka njegova najslabija karika

Ivana Homan
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puno i preventivno. Spomenula je uspjeπnu provedbu oko 
BoæiÊa akcije Oko kojoj je bio cilj sprjeËavanje razbojniπtava, 
razbojniËkih kraa. „Puno pripadnika Interventne jedinice policije 
iz cijele Hrvatske sudjelovalo je u akciji. Ljudi su nas vidjeli na 
djelu u postajama i sprijeËeno je doista mnoπtvo razbojniπtava, 
bilo je znatno manje kraa, πto je dokaz da stvarno djelujemo 
i preventivno“, zakljuËuje Ivana.

Ksenija JuriÊ i Anita Drkulec u policiji pak su veÊ 15 godina: 
od 1994. Interes za to zanimanje pokazivale su obje, kaæu, 
od rane mladosti. Sve je poËelo zanimljivim krim. serijama, 
otkrivaju. Anita danas radi u Interventnoj jedinici policije PUZ-a 
na operativnom deæurstvu dok Ksenija obavlja poslove vezane 
za opremu i naoruæanje. 

Kako æene u vrijeme njihove mladosti nisu primali u policijsku 
srednju πkolu i Anita i Ksenija su zavrπile, nakon srednje πkole, 
potrebitu obuku i postale policajke po vlastitoj æelji. Obje su 
poËele s jedinicom za osiguranje pa preπle u interventnu. 
Prvo su iπle na posao, kaæu, tada devedesetih, a onda tek 
na πestomjeseËni teËaj. Anitina majka je bila protiv toga da 
joj kÊer postane policajka, ali tata joj je bio podrπka jer je bio 
lovac pa je i Anitu oduvijek interesiralo oruæje, odora joj, istiËe, 
nikad nije bila strana,

 Danas su i Anita i Ksenija obje obiteljske æene, majke po 
dvoje djece koja idu veÊ u prvi razred. Kako obje viπe ne rade na 
terenu u vodu, sad se sjeÊaju kako im je bilo kad su bile vani u 
intervencijama s kolegama . „Dok smo bile s kolegama u vodu 
ni jedna zadaÊa nam nije bila teπka“, napominju i nastavljaju: 
„dvadesetak ljudi je u vodu, uvijek prve krenu kolege i kad 
stanete s njima u toj odori, znate da su oni uvijek tu uz vas. 
Nikad stoga nismo bile u nekakvoj opasnosti, deËki su uvijek 
bili tu, a kad su krenuli nije bilo zaostajanja.“ Odnos graana, 
recimo navijaËa, po njihovu miπljenju, nije korektan ni prema 
njihovim kolegama, a onda posebice niti prema njima æenama, 
interventnim policajkama. 

Zadovoljni smo radom naπih kolegica jer one 
odrauju sve poslove

Zapovjednik Zapovjedniπtva interventne policije Josip Turkalj 
i Josip RohaËek, zapovjednik Interventne jedinice PUZ-a, za 
svoje kolegice imaju samo rijeËi hvale. Turkalj nam je potvrdio 
kako je stav i interes Zapovjedniπtva interventne policije pa i 
hrvatske policije opÊenito da negdje oko deset posto æena bude 
u njezinim snagama, ali i da se taj postotak poveÊa. „Æene u 
interventnoj policiji su dobro doπle. Æelja nam je da imaju veÊu 
ulogu na rukovodeÊim i zapovjednim mjestima kod nas. Kad 
je naπa interventna policija osnovana mi smo imali oko deset 
posto æena, zbog zadaÊa koje je interventna policija imala i 
zbog nekakvih drugih poslova u policiji, taj se broj smanjivao. 
Recimo njemaËka policija, koja nam je u mnogo Ëemu uzor i 
partner, ima u svom sastavu trideset posto æena. Mi smo vrlo 
zadovoljni radom naπih kolegica u interventnoj policiji jer one 
odrauju sve poslove: ili su pripadnice interventnih vodova ili 
rade na osiguravanju πtiÊenih osoba“, kazao je Turkalj. 

I RohaËek je sliËnog miπljenja. Kako je PUZ najveÊa PU u 
zemlji, ima i najveÊi broj pripadnica æena, Ëak njih devet. O njima 
RohaËek kaæe: „Od njih devet u statusu policijskih sluæbenica, 
tri su joπ u statusu vjeæbenice. Jedna od njih radi na radnom 
mjestu vezanom za opremu i naoruæanje, jedna je na poslovima 
deæurnog dok su sve ostale rade u vodovima, odnosno s 
kolegama na terenu. InaËe, obvezni smo imati u svom sastavu 
policijske sluæbenice jer imamo i dio poslova koje samo one 
mogu odraditi. Trend porasta æena u policiji nije prisutan samo 
u Hrvatskoj, nego poglavito i u njemaËkoj policiji s kojom 
puno suraujemo, a samim time im nije naruπena operativna 
spremnost “, dodaje i kaæe kako je opÊenito trend poveÊati broj 
æena u policiji i kod nas jer po njemu: „Vod je onoliko jak, koliko 
je jaka njegova najslabija karika“. m Biserka LUKAN

         Snimio Ivica LAJTNER

Anita DrkulecKsenija JuriÊ 
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U sklopu operativne akcije Maracana sisaËka 
je policija provela  kriminalistiËku obradu nad 
uhiÊenim supruænicima s podruËja PopovaËe 
(u dobi od 52 i 45 godina) i 36-godiπnjakom s 
podruËja Kutine zbog osnovane sumnje da su se 
udruæili radi krijumËarenja i preprodaje droge 
na relaciji Hrvatska - Juæna Amerika. 

ProvodeÊi operativnu akciju Maracana, policijski sluæbenici 
Odsjeka kriminaliteta droga Policijske uprave sisaËko-
moslavaËke, u koordinaciji s Policijskim nacionalnim uredom 
za suzbijanje korupcije i organiziranog kriminaliteta, proveli 
su kriminalistiËku obradu nad troje hrvatskih dræavljana, 
supruænicima s podruËja OpÊine PopovaËa (u dobi od 52 i 45 
godina) te 36-godiπnjim muπkarcem s podruËja Kutine, zbog 
osnovane sumnje da su poËinili kaznena djela zlouporabe 
opojnih droga i udruæivanja za poËinjenje kaznenih djela. 

Temeljem naloga Æupanijskog suda u Sisku 20. sijeËnja 
2009. izvrπena je pretraga kuÊe 52-godiπnjaka te je tom prilikom 
pronaena veÊa koliËina novca domaÊe i strane valute (kune, 
ameriËki dolari, euri, πvicarski franci) i 11 mobilnih ureaja, za 
koje se sumnja da su koriπteni prilikom poËinjenja kaznenih 
djela. Takoer je izvrπena i pretraga doma 36-godiπnjaka te su 
pronaena tri mobilna ureaja, 119 komada puπËanog strjeljiva 
te razna papirologija, koja je ukazivala na njegovo sudjelovanje 
u poËinjenju kaznenih djela. Sve pronaeno oduzeto je uz 
potvrde o privremenom oduzimanju predmeta, a osumnjiËenici 
su uhiÊeni.

 Provedenom kriminalistiËkom obradom utvreno je da se 52-
godiπnji muπkarac dogovorio i s jednim dræavljaninom Perua u 
viπe navrata organizirao krijumËarenje kokaina Iz Juæne Amerike. 
Za njega je tijekom 2007. godine 36-godiπnjak u dva navrata iz 
Perua u Hrvatsku prokrijumËario po jedan kilogram kokaina, za 
πto mu je 52-godiπnjak platio po tri tisuÊe eura. 

Tijekom prosinca 2007. u Brazilu, u ZraËnoj luci „Sao Paolo“, 
uhiÊeno je troje hrvatskih dræavljana koji su posjedovali oko 11 
litara kokainske otopine te je utvreno da su je krijumËarili za 52-
godiπnjaka. Sve troje uhiÊenih trenutno se nalazi u tamoπnjem 
zatvoru na izdræavanju kazne. 

Takoer, u kolovozu 2008. u zraËnoj luci u Peruu, uhiÊena su 
dva hrvatska dræavljana, 45-godiπnjak s podruËja Zagreba i 34-
godiπnjak s prebivaliπtem na podruËju Bosne i Hercegovine. Oni 
su zateËeni s oko 3 kg kokaina, koji su pokuπali prokrijumËariti 
u Hrvatsku. KriminalistiËkom obradom je utvreno da su drogu 
kupili od navedenog dræavljanina Perua, s kojim je 52-godiπnjak 
organizirao krijumËarenje. 

Nadalje, takoer je utvreno da je 45-godiπnja æena, supruga 
52-godiπnjaka, u dva navrata 2007. putem poπte iz Hrvatske 
uplaÊivala po deset tisuÊa kuna za Sao Paolo na ime svoga 
supruga, dok je on organizirao krijumËarenja opojne droge. 

Zbog poËinjenog kaznenog djela zlouporabe opojnih droga 
Dræavnom odvjetniπtvu Republike Hrvatske, Uredu za suzbijanje 
korupcije i organiziranog kriminaliteta podnijeta je kaznena 
prijava protiv 52-godiπnjaka, 36-godiπnjaka, dræavljanina Perua 

OA ‘Maracana’

Supruænici krijumËarili drogu iz Juæne Amerike

te dvojice hrvatskih dræavljana zateËenih prilikom pokuπaja 
krijumËarenja droge u Peruu, a 45-godiπnja æena prijavljena je 
zbog kaznenog djela udruæivanja za poËinjenje kaznenih djela. 

UhiÊeni supruænici s podruËja OpÊine PopovaËa i 36-godiπnjak 
s podruËja Kutine 22. sijeËnja, uz kaznenu prijavu, dovedeni su u 
Istraæni centar Æupanijskog suda u Zagrebu. m 

 Iva HRANITELJ 

Policija u zajednici

Koprivnica: kontakt-policajci 
odræali predavanje πkolarcima

Kontakt-policajci Policijske postaje Koprivnica i krim. 
sluæbenica Odjela kriminalistiËke policije Policijske uprave 
koprivniËko-kriæevaËke, 28. sijeËnja, u Osnovnoj πkoli „BraÊa 
RadiÊ“ u Koprivnici, odræali su predavanja uËenicima πestih 
te uËenicima i roditeljima jednog osmog razreda.

Kontakt-policajac Æeljko StrmeËki je na pristupaËan naËin 
uËenicima predoËio ulogu i naËin rada kontakt-policajca 
te ponudio stalnu suradnju i komunikaciju, pozvavπi ih da 
mu se u vezi svih problema i dogaaja πtetnog karaktera 
koja uoËe osobno obrate. Osim toga djecu je informirao 
o neprihvatljivim oblicima ponaπanja, vrπnjaËkom nasilju, 
πtetnosti konzumacije alkohola i opojnih droga, podastrijevπi 
odreene primjere iz prakse.

Maja Brez, kriminalistiËka sluæbenica za maloljetniËku 
delinkvenciju, govorila je o odredbama Obiteljskog zakona o 
ograniËenju kretanja na javnom mjestu osobama mlaim od 
16 godina, poremeÊajima u ponaπanju djece i maloljetnika, 
nasilju meu djecom, vrπnjaËkom nasilju (bullying-u) i 
pitanjima kome se obratiti za pomoÊ, na koji naËin rjeπavati 
probleme vrπnjaËkog nasilja te koji su prihvatljivi oblici 
ponaπanja, uËenicima i roditeljima osmog razreda. PredoËila 
im je takoer kriminalitet djece i maloljetnika, zakonske 
odredbe i odgovornost djece i roditelja te problematiku 
alkohola, droga i svih oblika asocijalnog ponaπanja djece 
i maloljetnika. Na iznesene teme πtetnog utjecaja alkohola 
te zakonskih odredbi nadovezao se i policijski sluæbenik za 
prevenciju kontakt-policije Robert ©arec. Predavanjima je 
nazoËilo oko 150 djece te 20-tak roditelja. m

Draæen LALJEK
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Na sastanku radne grupe za provedbu projekta 
“Organizacija prevencije u lokalnoj zajednici”, 
odræanom u sijeËnju 2009. u PU krapinsko-
zagorskoj, doneseni su zakljuËci o nastavku 
preventivnih projekata iz 2008. godine, odnosno o 
njihovu nadopunjavanju novim idejnim rjeπenjima 
i osmiπljenim porukama ciljanim skupinama.

Tijekom 2008. godine nastavljene su aktivnosti u provoenju 
projekta “Policija u zajednici”, a prije svega aktivnosti koje se 
odnose na organizaciju prevencije u lokalnoj zajednici. Sukladno 
tome u suradnji s Krapinsko-zagorskom æupanijom, gradovima 
i opÊinama te u suradnji sa Æupanijskim savjetom za sigurnost 
prometa na cestama, organizirane su i provedene preventivne 
aktivnosti usmjerene na sigurnost najmanjih i najmlaih sudionika 
u prometu kao i na sigurnost svih graana.

Za potrebe realizacije preventivnih aktivnosti u πkolama izraen 
je potreban promidæbeni materijal i to: “ReflektirajuÊe navlake 
za uËeniËke torbe”, “ReflektirajuÊe savitljive narukvice”, plakati 
i leci “Zaπtitimo djecu u prometu”, biljeænice “Informativke”, te 
biljeænice “Bojanke” putem koje je provedena nagradna igra u 
svim osnovnim πkolama, a gdje su nagraenim uËenicima prvih 
razreda dodijeljene nagrade iz nagradnog fonda u kojem su bila 
32 bicikla, 32 biciklistiËke kacige, 37 kiπnih kabanica i 93 T-shirt 
majice. 

Za provoenje akcije “Mir i dobro” izraen je promidæbeni 
materijal kako bi graanima ukazali na opasnosti od uporabe 
pirotehniËke galanterije i drugih eksplozivnim tvari.

U sklopu „Tjedna kajkavske kulture, Krapina 2008.“, koji 
se odræavao od 8. - 13. rujna 2008., sudjelovali smo na 16. 
Zagorskom gospodarskom zboru. Za potrebe sudjelovanja na 
zboru kod Hrvatske gospodarske komore, Æupanijske komore 
Krapina rezerviran je izloæbeni prostor na kojem su graanima 
prezentirani materijali vezani za provoenje preventivnih aktivnosti 
za smanjenje provalnih kraa u poslovne i stambene prostore, 
prevenciju suzbijanja provalnih kraa iz vozila, prevenciju 
suzbijanja zlouporabe opojnih droga, prevenciju prometnih 
nesreÊa s najteæim posljedicama, i druge preventivne programe 
za koje su u prethodnom razdoblju izraeni promidæbeni 
materijali. Kako bismo u naπe djelovanje i provoenje preventivnih 
projekata i programa ukljuËili i prenijeli na druge institucije, 
dana 10. srpnja 2008. donijeta je Odluka Æupanijske skupπtine 
Krapinsko-zagorske æupanije o osnivanju “Æupanijskog vijeÊa 
za prevenciju u lokalnoj zajednici Krapinsko-zagorske æupanije”. 
Nastavak rada “Æupanijskog vijeÊa za prevenciju” dogovoren je 
za iduÊe razdoblje kada Êe se donijeti plan i program po kojem 
Êe se postupati. 

Odlukom o osnivanju “Æupanijskog vijeÊa za prevenciju” te 
poslovnikom, predvieno je da se u rad VijeÊa moæe ukljuËiti bilo 
koja jedinica lokalne samouprave koja moæe davati prijedloge, 
a njihovi predstavnici mogu prisustvovati sjednicama i aktivno 
sudjelovati u raspravi. Tijekom veljaËe predviena je i sjednica 
navedenog vijeÊa.

Neovisno o osnivanju navedenog vijeÊa osnovano je i VijeÊe 
za prevenciju u OpÊini Jesenje, dok na drugim podruËjima 
lokalne samouprave nije postojao interes za osnivanjem vijeÊa, 
s obzirom da se sve jedinice lokalne samouprave mogu ukljuËiti 
u aktivni rad Æupanijskog vijeÊa, a πto su za sada podræali kao 
prihvatljivu opciju.

Kako bismo postigli maksimalni doprinos u stvaranju 
povoljnijeg stanja sigurnosti te kako bismo u to ukljuËili i 
druge potencijale, u tijeku 2008. godine ostvaren je kontakt s 
predstavnicima UNDP-u u RH te je prema njihovim uputama 
predloæeno ukupno 7 projekata za podruËje Krapinsko-zagorske 
æupanije, a za koje je traæena financijska pomoÊ u njihovoj 
realizaciji. Postupak realizacije je u tijeku i nije poznat konaËni 
ishod i odluka UNDP-a osim podatka da smo uπli u izbor 14 
æupanija koje bi UNDP ukljuËio u svoj program pomoÊi.

Funkcioniranje projekta “Policija u zajednici” na terenu oteæano 
je zbog Ëestog ukljuËivanja kontakt-policajaca u “redovno” 
obavljanje sluæbe, Ëime izostaje njihov rad i angaæiranost na 
kontakt-rajonima. Za nastavak kvalitetnog funkcioniranja 
projekta “Policija u zajednici” i provoenja mjera prevencije 
neophodno je potrebno ustrojavanje linije rada prevencije koja bi 
objedinjavala prevenciju poslova policije i kriminalistiËke policije 
kao i profesionalizaciju radnog mjesta koordinatora projekta 
“Policija u zajednici”.

U vezi s provoenjem preventivnih projekata u 2009. godini, 
28. sijeËnja ove godine u PU je odræan sastanak radne grupe za 
provedbu projekta “Organizacija prevencije u lokalnoj zajednici” 
na kojem su nazoËili naËelnik PU Æeljko Cujzek, zamjenik 
naËelnika PU Æeljko Gorupec, naËelnik Odjela kriminalistiËke 
policije Kristijan PotoËki, koordinator policije u zajednici Stjepan 
©alamon i glasnogovornik PU Robert PaviÊ.

Na sastanku su donijeti zakljuËci o nastavku preventivnih 
projekata iz 2008. godine, odnosno nadopunjavanje istih s novim 
idejnim rjeπenjima i osmiπljenim porukama ciljanim skupinama. 
Takoer je dogovoreno da Êe se u skladu s moguÊnostima 
pokuπati realizirati projekt video nadzora javnih povrπina, kao i 
nekoliko novih projekata. m

Stjepan ©ALAMON, Robert PAVI∆   

Policija u zajednici

Prevencijom do bolje sigurnosti

Sa sudjelovanja na Zagorskom gospodarskom zboru u 
Krapini

 mir • ugled • povjerenje • 2009. • veljaËa
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ZahvaljujuÊi izvrsnoj suradnji opÊine i PP 
Jastrebarsko, doπlo je do uspostave privremenog 
kontakt-rajona u mjestu KraπiÊ i sveËanog 
otvorenja ureda kontakt-policajaca.

OpÊina KraπiÊ petnaestak je kilometara udaljena od 
Jastrebarskog, a proteæe se na 71 km/2 povrπine. Prema 
posljednjem popisu stanovniπtva iz 2001. u sveukupno 34 
naselja prebiva 3.199 stanovnika. KraπiÊ je najveÊe naselje 
u opÊini te ujedno i administrativno srediπte opÊine, gdje se 
nalazi i O© “Kardinala Alojzija Stepinca”, koju pohaa oko 
tristotinjak uËenika. Od proπle je godine ukljuËena u program 
prevencije ovisnosti pod nazivom Zajedno viπe moæemo, koji 
zajedno provode naπi kontakt-policajci i policijski sluæbenici ICP 
PUZ-e. U srediπtu mjesta smjeπtena je Æupna crkva Presvetog 
Trojstva, koja je poznata i izvan granica naπe dræave kao crkva 
u kojoj je u zatoËeniπtvu, do svoje smrti, boravio i radio blaæeni 
kardinal Alojzije Stepinac pa je stoga odrediπte mnogih vjernika 
te je tijekom godine posjeti oko 25.000 vjernika iz zemlje i 
inozemstva.

Nakon πto je poËela realizacija projekta Policija u zajednici 
te kontakt-policajaca na podruËje PP Jastrebarsko, opÊina 
KraπiÊ nije bila obuhvaÊena tim projektom, kao πto su to grad 
Jastrebarsko ili opÊine KlinËa Selo i Pisarovina koje teritorijalno 
pripadaju naπoj policijskoj postaji. Stoga je tijekom proteklih 
godina pri kontaktima s naπim policajcima naËelnik opÊine 
KraπiÊ Dubravko MaËeËeviÊ u viπe navrata naglasio potrebu i 
izrazio æelju za kontakt-policajcem u njihovoj opÊini a, u okviru 
svojih moguÊnosti, njegov rad bi podupirala i opÊina.

Stoga je naËelnik naπe policijske postaje Adam MikiÊ, nakon 
konzultacije s najbliæim suradnicima, odluËio uz suglasnost 
naπe PU uspostaviti “privremeni” kontakt-rajon za podruËje 
opÊine KraπiÊ pa se tako u zadnjim danima proπle godine 
krenulo u realizaciju tog projekta koji bi, u konaËnici, novim 
ustrojem policijske postaje trebao rezultirati uvoenjem stalnog 
kontakt-rajona.

Vesna Andrea Trdin - prva kontakt-policajka 

Prva zadaÊa je bila odrediti policijskog sluæbenika koji 
Êe obavljati poslove kontakt-policajca u KraπiÊu te je tako 
odlukom naËelnika PP i uz vlastiti pristanak, naπa kolegica 
Vesna Andrea Trdin postala prva kontakt-policajka u KraπiÊu. O 
svemu je naravno obavijeπten i Ëelnik opÊine gosp. MaËeËeviÊ, 
koji je odmah reagirao i naπoj kontakt-policajki u prostorijama 
bivπe opÊine ustupio jednu prostoriju za njezin rad te izrazio 
veliko zadovoljstvo uspostavom kontakt-rajona i obeÊao svu 
pomoÊ opÊine u radu kontakt-policije na podruËju KraπiÊa. Uz 
pomoÊ mjeπtana KraπiÊa naπi kontakt-policajci koji su osim 
u policijskom poslu vjeπti i u drugim poslovima, uredili su i 
namjestili dobiveni prostor pa sad mjeπtani opÊine KraπiÊ mogu 
razgovarati s naπom (i njihovom) kontakt-policajkom te tako 

Policija u zajednici

Privremeni kontakt-rajon u KraπiÊu: opÊina 
osigurala prostorije za rad kontakt-policije

rjeπavati razne probleme, ali mogu i rijeπiti neke upravne poslove 
(podnositi raznih zahtjeva i sl.), πto im u velikoj mjeri smanjuje 
troπkove i πtedi vrijeme te ono nije izgubljeno na putovanje u 
Jastrebarsko.

Po zavrπetku svih radova na ureenju prostorije 22. sijeËnja 
ove godine odluËili smo i sluæbeno otvoriti taj prostor te, uz 
pomoÊ lokalnih medija, mjeπtane KraπiÊa obavijestiti o uvoenju 
kontakt-rajona pa ih upoznati s njihovom kontakt-policajkom.

Kontakt-policajka u KraπiÊu i naËelnik opÊine KraπiÊ u 
novootvorenim prostorijama

Upis u knjigu dojmova u prostorijama blaæenog kardinala 
Alojzija Stepinca

Predstavljanje lokalnim medijima u opÊinskoj vijeÊnici u 
KraπiÊu
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Osim naπih rukovoditelja i nas kontakt-policajaca, naËelnika 
opÊine KraπiÊ, opÊinskih vijeÊnika i predstavnika osnovne πkole 
taj dogaaj, na naπe veliko zadovoljstvo, uveliËao je i naËelnik 
naπe PU gosp. Branko Peran s najbliæim suradnicima, πto je za 
nas potvrda naπeg dobrog i ispravnog rada te svakako poticaj 
za naπ daljnji rad i ostvarenje ciljeva Policije u zajednici.

U opÊinskoj vijeÊnici u KraπiÊu prisutnima se obratio gosp. 
MaËeËeviÊ, izrazivπi zadovoljstvo uspostavom kontakt-rajona, 
naglasivπi da je to plod odliËne suradnje opÊine i policijske 
postaje Jastrebarsko. Nakon uvodnih rijeËi gosp. MaËeËeviÊa, 
naËelnik PU zagrebaËke gosp. Peran izmeu ostalog istaknuo 
je da je policija i dosad bila dio zajednice te da trebamo biti 
javni servis graana, naglasivπi pritom da se ljudi ne trebaju 
bojati policajaca. Promijenjenom odnosu prema policajcima 
svojim radom bi trebala pridonijeti i kontakt-policija, kojoj je 
jedan od osnovnih ciljeva pribliæiti policiju i njezin rad graanima. 
Na kraju se okupljenima obratio i naπ naËelnik gosp. MikiÊ 
te takoer izrazio zadovoljstvo suradnjom s opÊinom KraπiÊ, 
ali najavio je i naπ novi zadatak kako bi se poboljπalo stanje 
sigurnosti na podruËju opÊine KraπiÊ: osnivanje VijeÊa za 
prevenciju. Potom smo se svi zajedno uputili do zgrade bivπe 
opÊine gdje je sveËano otvoren ured kontakt-policije u KraπiÊu, 
a naπa kontakt-policajka pozvala je sve mjeπtane na suradnju 
u rjeπavanju problema te obeÊala da Êe raditi na poboljπanju 
sigurnosti graana. Svi prisutni sloæili su se da je prostor za rad 
naπe kontakt-policajke lijepo ureen te da Êe biti primjeren za rad 
policije s graanima, dajuÊi tako i ne znajuÊi joπ jednu potvrdu 
naπem radu, buduÊi da smo ga ipak mi uredili.

Nakon fotografiranja, na poziv naËelnika opÊine uputili smo 
se u posjet Æupnoj crkvi gdje nas je Ëasna sestra Mirjam provela 
kroz prostorije u kojima je do smrti boravio i radio kardinal 
Alojzije Stepinac. OkonËali smo tako ovu malu, ali za nas veliku, 
sveËanost otvaranja prvog ureda kontakt-policije na podruËju 
Policijske postaje Jastrebarsko.

Nadamo se da uskoro predstoji otvaranje ovakvih uredskih 
prostorija na podruËju opÊina KlinËa Sela i Pisarovina, πto Êe 
svakako pridonijeti boljem povezivanju kontakt-policajaca s 
lokalnom zajednicom te njihovom prepoznavanju problema i 
potreba graana. m

Renato BILI»I∆,
voa sektora PP Jastrebarsko,

zaduæen za rad kontakt-policije

Policija u zajednici

Karlovac: uspjeπno 
zaæivjeli ‘policijski 

sanduËiÊi’ 
Proπle su dvije godine od kako je postavljen 
prvi “policijski sanduËiÊ” na podruËju PU 
karlovaËke

Projekt “Policijski sanduËiÊi” zapoËeo je 16. sijeËnja 2007. 
godine, kad je postavljeno prvih 15 policijskih sanduËiÊa te 
nastavljen 23. veljaËe iste godine  kad je postavljeno joπ novih 
8 sanduËiÊa. Dosad su sveukupno postavljena 23 policijska 
sanduËiÊa!

Od postavljena 23 sanduËiÊa, 13 ih se nalazi u uæem dijelu 
Karlovca, 2 u Dugoj Resi, 3 u Ogulinu te po jedan u Ozlju i 
Slunju te opÊinama Plaπki, Æakanje i VojniÊ. 

Od 16. sijeËnja 2007. godine do 31. prosinca 2007. godine 
putem “policijskih sanduËiÊa” zaprimljena su sveukupno 152 
podneska - pismena.

Pismena se odnose najËeπÊe na prometne prekrπaje, 
komunalne probleme, ometanje i naruπavanje javnog reda i 
mira, dojave o protupravnim i sumnjivim radnjama, pohvale i 
kritike i drugo.

U razdoblju od 1.sijeËnja 2008. do 31. prosinca 2008. 
putem policijskog sanduËiÊa zaprimljen je ukupno 61 podnesak 
(pismeno).

Pismena se najËeπÊe odnose na sljedeÊe: uklanjanje 
starih i dotrajalih vozila (vrlo dobra suradnja s komunalnim 
redarima po tom pitanju), prijava nezakonitog lova, krivolov, 
zlouporaba opojnih droga, otuenje drva, prigovor zbog 
dræanja æivotinja bez nadzora, ilegalni rad bez obrtnice 
(mehaniËarsko-autolakirerska radionica), naruπavanje javnog 
reda i mira, promet (parkiranje ispred ugostiteljskih objekata i 
zgrada, motoristi u ljetnim mjesecima), nedozvoljena trgovina 
cigaretama, upravljanje vozilima prije steËenog prava na 
upravljanje te na druge probleme.   

Moramo svakako naglasiti kako je uoËeno da sve viπe 
graana poznaje svog kontakt-policajca kojem se osobno 
obraÊaju ËeπÊe usmeno nego pismeno. Planiranje, kreiranje, 
razvitak i implementacija policije u zajednici proces je koji traje 
godinama, buduÊi da su protekle samo dvije godine otkad je 
policijski sanduËiÊ u funkciji, prerano je donositi zakljuËke.

Sva zaprimljena pismena obraena su s duænom pozornoπÊu 
ukoliko je posrijedi nadleænost policije ili su proslijeena drugim 
nadleænim tijelima na uvid i postupanje.

Sve adrese lokacija policijskih sanduËiÊa, kao i slike kontakt-
policajaca mogu se pronaÊi na web stranici PU karlovaËke 
www.pu-ka.mup.hr u linku kontakt-policija. m

Tanja PETRI∆
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Posjet prostorijama gdje je do svoje smrti u zatoËeniπtvu 
boravio i radio blaæeni kardinal Alojzije Stepinac
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Ivica Samovojska, Alen 
Holoπi, Mario KiπiÊ i Emilijo 
Juhas, iskusni ronioci IJP 
PU karlovaËke, u izuzetno 
teπkim vremenskim 
uvjetima  po uæadi su 
se spustili niz zemljanu 
kosinu u zaleeno jezero 
Muljava, odakle su, uz 
tehniËku potporu djelatnika 
Hrvatskih πuma i njihove 
teπke mehanizacije, 
izvukli automobil i smrtno 
stradalog vozaËa.

Obavijeπteni smo od strane deæurnog 
sluæbenika IJP-e PU karlovaËke 21. 
sijeËnja 2009. u 10 sati o potrebi 
hitne intervencije ronilaËkog odjeljenja 
na podruËju naπe Policijske uprave. 
Tada smo se nalazili na redovitom 
kondicijskom treningu u sportskoj dvo-
rani  Policijske postaje Karlovac te smo 
prekinuli  trening  i  uputili  se  u  bazu 
IJP-e u Malom Erjavcu. Desetak minuta, 
koliko nam je potrebno za prijevoz do 
baze, koristimo za telefonski razgovor 
sa zapovjednikom IJP PU karlovaËke 
Draæenom PerkoviÊem te saznajemo 
sve Ëinjenice i detalje kojima se do tog 
trenutku raspolaæe. 

Naime, prethodnog dana na ce-
stovnom pravcu koji prolazi od Pe-
trove Gore prema selu KljuËari na 
podruËju Policijske postaje VojniÊ 
nestalo je osobno vozilo marke VW 

Golf, karlovaËkih registracijskih oznaka 
zajedno s vlasnikom. Daljnjim istraænim 
radnjama policijski sluæbenici Policijske 
postaje VojniÊ pronalaze tragove koji 
upuÊuju na to da je vozilo za kojim se 
traga najvjerojatnije zavrπilo u umjetnom 
jezeru Muljava. 

Dolaskom u bazu IJP-e  pristupamo  
pripremi i kompletiranju sve raspoloæive  
opreme koja nam moæe pomoÊi da 
izvrπimo predstojeÊu zadaÊu. Od za-
povjednika smo dobili informaciju da 
je jezero u kojem Êemo intervenirati 
potpuno zaleeno povrπinskim ledom 
veÊe debljine, a vremenski uvjeti na 
mjestu dogaaja iznimno su nepovoljni. 
Temperatura zraka iznosi nekoliko 
stupnjeva iznad nule a kiπa, oblaci i magla 
znatno oteæavaju uvjete  intervencije.

Na mjesto dogaaja dolazimo u 11.15 
gdje nas Ëekaju zapovjednik IJP Draæen 
PerkoviÊ, naËelnik Odjela policije Ivan 
Fink i naËelnik Policijske postaje VojniÊ 
Ivan KaliÊ, koji nam daju detaljne upute i 
pokazuju tragove koji pouzdano pokazuju 
da se vozilo nalazi na dnu jezera.   

Iznimno teπki uvjeti za ronjenje

Tek po dolasku na mjesto dogaaja 
shvaÊamo da su uvjeti za ronjenje 
iznimno teπki. Jezero se nalazi oko 
desetak metara ispod razine ceste s 
koje je vozilo skliznulo i oËito probilo 
rubni dio povrπinskog leda jezera, koji je 
neπto tanji od srediπnjeg dijela, te nestalo 
ispod povrπine potpuno mutne vode 
jezera. Nakon πto smo procijenili situaciju 

i meusobno podijelili zadaÊe, oblaËimo 
suha ronilaËka odijela, koja se inaËe 
koriste za ronjenja u ekstremno hladnim 
vodama te se pomoÊu uæadi spuπtamo 
na ledenu ploËu jezera. Pripremu za 
zaron ispod povrπine jezera uvelike nam 
olakπavaju djelatnici Hrvatskih πuma, koji 
su po samom naπem dolasku pristupili 
razbijanju povrπinskog leda, spuπtajuÊi 
na njega balvan duæine 5-6 metara ne bi 
li povrπinsku ploËu leda razbili na manje 
komade.

Naπa je procjena da se vozilo moæe 
nalaziti  cca 5-6 metara od obale prema 
sredini jezera, a po silasku na povrπinu 
jezera jasno vidimo tragove na obali 
i ledu, koji neupitno pokazuju da je 
vozilo na dnu jezera i omoguÊuju nam 
priliËno preciznu procjenu o njegovoj 
najvjerojatnijoj  poziciji. Na strmoj 
obali jasno su bili vidljivi tragovi u vidu 
slomljenih grana niskog raslinja koje je 
vozilo iza sebe ostavilo, a na ledenoj 
ploËi jezera u polukrug razbacane sitne 
granËice i trava koju je razbacao udar 
vozila u povrπinu jezera. 

Prethodno smo odluËili da u zaron 
sa ronilaËkim aparatima krene jedan 
par ronioca, a preostala dvojica budu 
na povrπini bez ronilaËkih aparata, ali u 
ronilaËkim odijelima i opremom za ronjenje 
na dah kako bi bili πto pokretniji. Njihov 
zadatak bio je da alatom koji smo ponijeli 
pokuπaju stvoriti uvjete za izvlaËenje 
vozila razbijajuÊi led debljine 10-15 
centimetara iznad procijenjene pozicije 
vozila i u smjeru planiranog izvlaËenja 
vozila. Naπa procjena  pokazala se toËna. 

Uspjeπna akcija karlovaËkih ronilaca
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Istodobno po zaranjanju nakon nekoliko 
trenutaka nailazimo na traæeno vozilo. Ne 
moæemo ga vidjeti jer je vidljivost ispod 
povrπine svega dvadesetak centimetara, 
stoga se oslanjamo na pipanje rukama 
i na taj naËin pokuπavamo odrediti 
poloæaj vozila πto Êe nam biti vaæno 
kod izvlaËenja. »esto moramo izlaziti 
na povrπinu i dogovarati  svaki sljedeÊi  
korak jer je u takvim uvjetima i ronilaËka 
komunikacija znakovima nemoguÊa. 

Lociranje i izvlaËenje vozila s 
preminulim vozaËem

Stoga nakon lociranja vozila izlazimo 
na povrπinu radi dogovora o sljedeÊem 
koraku, a to je odreivanje poloæaja 
vozila u smislu prednji - straænji kraj, πto 
nam je vrlo bitno kod samog  izvlaËenja. 
U istom zaronu provjerit Êemo u kakvom 
su stanju vrata na vozilu i da li se uopÊe 
mogu otvoriti kako bismo pokuπali doÊi 
do tijela unesreÊenog, odnosno, uvjerili 
se nalazi li se tijelo uopÊe unutar vozila ili 
je moæda ispalo iz njega. 

Ponovnim zaronom utvrujemo da su 
vrata zatvorena i da ne postoji moguÊnost 
da ih otvorimo jer je vozilo nasjelo u mulj, 
a dno je puno grana koje onemoguÊavaju 
da se vrata na vozilu otvore, ali utvrujemo 
da na vozilu nema vjetrobranskog stakla 
koje je vjerojatno ispalo prilikom slijetanja 
vozila. To nam omoguÊava da pipanjem, 
buduÊi da nam ni podvodne svjetiljke ne 
pomaæu u tako mutnoj vodi, pretraæimo 
prostor vozaËa i suvozaËa unutar vozila. 

Na naπe iznenaenje tijelo u prednjem 
dijelu vozila ne pronalazimo πto nam 
pobuuje sumnju  da je unesreÊeni 
moæda ispao iz vozila. Ponovo izranjamo 
i dogovaramo se da u sljedeÊem uronu 
pretraæimo straænje sjedalo vozila kroz 
prozor prednjih desnih vrata koji je bio 
djelomiËno otvoren ili razbijen koliko 
smo mogli zakljuËiti pipanjem, odnosno 
kroz prednja lijeva vrata koja su se tek 

djelomiËno dala otvoriti. To je bila jedina 
moguÊnost poπto vozilo nije imalo 
straænja vrata.       

U sljedeÊem zaronu, u zadnjem dijelu 
vozila na straænjem sjedalu pronalazimo 
tijelo unesreÊenog. Sad znamo da se tijelo 
stradale osobe nalazi u vozilu. Istodobno, 
razmatramo moguÊnost izvlaËenja tijela iz 
vozila jer je u ovakvim situacijama, ukoliko 
je to moguÊe, najbolje prvo izvuÊi tijelo, 
a zatim vozilo iz razloga πto na vozilu 
nije bilo vjetrobranskog stakla pa se u 
postupku izvlaËenja vozila moæe dogoditi 
da tijelo ispadne iz vozila. U  sljedeÊih 
nekoliko minuta postaje nam jasno da 
tijelo neÊemo moÊi izvuÊi jer vozilo nema 
straænja vrata, a prednja su zaglavljena 
i ne mogu se otvoriti, nadalje, tijelo 
krupnijeg Ëovjeka bilo bi vrlo teπko izvuÊi 
kroz prozor. Jedina je opcija izvlaËenje 
tijela zajedno s vozilom, pri Ëemu Êemo 
morati biti u bliskom kontaktu s vozilom 
i kontrolirati da tijelo unesreÊenog ne 
bi ispalo iz vozila, πto bi nam znatno 
zakompliciralo zadaÊu i produæilo boravak 
u ledenoj vodi. Posljednja radnja prije 
izvlaËenja vozila bila je pregled, odnosno, 
prepipavanje muljevitog dna oko vozila s 
ciljem otklanjanja i najmanje sumnje da se 
joπ neka osoba nalazila u vozilu i ispala 
iz njega kroz prednji dio vozila na  kojem 
nedostaje vjetrobransko staklo. 

Naπa intervencija je zavrπila 
nakon dva sata provedena u 

ledenoj vodi 

Za to vrijeme drugi par ronilaca na 
povrπini je stvorio sve uvjete za izvlaËenje 
vozila, razbivπi led sjekirama u smjeru 
izvaËenja vozila i dovukavπi pomoÊu 
uæadi sailu s „timber jacka“, stroja koji 
djelatnici Hrvatskih πuma koriste za 
izvlaËenje trupaca oborenih stabala iz 
πume. Nakon πto smo se uvjerili da u 
blizini vozila nema eventualno tijela druge 
stradale osobe, izranjamo na povrπinu 

i preuzimamo od kolega s povrπine 
sailu te ponovo zaranjamo kako bismo 
zakopËali sailu za najËvrπÊi dio vozila 
tako da se pri povlaËenju vozila saila ne 
otkaËi. Optimalno mjesto za vezivanje 
bila bi prednja vilica ovjesa, ali do nje 
ne moæemo doÊi jer je vozilo potpuno 
„sjelo“ u muljevito dno. S druge strane 
moæemo ga vezati i za kuku na straænjem  
kraju vozila, πto bi u ovom sluËaju znatno 
poveÊalo moguÊnost ispadanja tijela iz 
vozila zbog nedostatka vjetrobranskog 
stakla. Iz tog razloga sailu veæemo 
za prednji lijevi πtok i okvir vrata kroz 
djelomiËno otvoreni prozor. Nakon toga 
izranjamo i zauzimamo poziciju iza vozila, 
ali dovoljno blizu da budemo sigurni da 
tijelo neÊe ispasti iz vozila. Nakon πto 
je i drugi par ronilaca zauzeo sigurniju 
poziciju, dajemo znak djelatniku Hrvatskih 
πuma da zapoËne s izvlaËenjem.Vozilo 
je vrlo brzo dovuËeno do obale, a do 
poteπkoÊa poËinje dolaziti  kad se vozilo 
pojavi na povrπini ponajviπe zbog strme 
obale, odnosno, zbog velike teæine vozila, 
poveÊane znatnom koliËinom vode koja 
se u njemu nalazi. Stoga, buduÊi da 
nam je vozilo sad u puno boljoj poziciji, 
razvlaËimo i drugu sailu s „timber jacka“ 
i veæemo je za prednju desnu vilicu 
ovjesa. Prvu sajlu polako popuπtamo, a 
drugu zateæemo i vozilo tada na vlastitim 
kotaËima izlazi na obalu bez poteπkoÊa. 
Tijelo unesreÊenog tek sada jasno vidimo 
na straænjem sjedalu vozila. IzvlaËenjem 
vozila, nakon dva sata provedena u 
ledenoj vodi, na temperaturi od 20 C naπa 
intervencija je zavrπena.

U ronilaËkoj intervenciji sudjelovali 
su policijski sluæbenici ronioci - za-
povjednik ronilaËkog odjeljenja Ivica 
Samovojska, Alen Holoπi, Mario KiπiÊ i 
Emilijo Juhas. m

                     Ivica SAMOVOJSKA, 
zapovjednik ronilaËkog odjeljenja IJP PU 

karlovaËke
Snimio Draæen PERKOVI∆, 

zapovjednik IJP PU karlovaËke
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Odvjetnica pohvalila 
inspektora 

V. PP MedveπËak
Na adresu PUZ-a pristiglo je pismo zagrebaËke 

odvjetnice Eme Kalogjere JuraniÊ, koja je ovim putem uputila 
pohvalu Daliboru Cerovskom, inspektoru V. PP MedveπËak, 
zbog  profesionalnog voenja njezina predmeta. Pismo 
prenosimo u cijelosti:

Poπtovani,

Javljam Vam se u svezi Vaπeg zaposlenika, inspektora 
Dalibora Cerovskog iz V. Policijske postaje - MedveπËak, A. 
Baurea l . Ovim putem æeljela bih uputiti pohvalu g. Cerovskom 
na njegovoj profesionalnosti i obavijestiti vas o svom izrazitom 
zadovoljstvu naËinom na koji je vodio moj predmet.

Naime, dana 3. rujna 2008. godine prijavila sam u 
navedenoj V. Policijskoj postaji kazneno djelo prijetnje, koje 
su mi upuÊene dan ranije sa skrivenog broja. S obzirom na 
karakter prijetnji, izuzetno su me zabrinule i unijele strah u cijeli 
moj odvjetniËki ured. Predmet je dodijeljen u rad inspektoru 
Cerovskom.

Inspektor Cerovski izuzetno je profesionalno vodio predmet i 
rijeπio ga u vrlo kratkom roku, na naËin da je od podizanja prijave 
do optuænice OpÊinskog dræavnog odvjetniπtva u Zagrebu proπlo 
manje od 3 mjeseca, πto je - prema mojem saznanju - daleko 
ispod uobiËajenih rokova za rjeπavanje ove vrste kaznenih 
prijava. Nadalje, za cijelo vrijeme postupka inspektor Cerovski 
bio je uvijek dostupan za moja pitanja i razjaπnjenja, redovito 
je provjeravao Ëinjenice koje bi mogle biti bitne za rjeπavanje 
predmeta i opÊenito bio maksimalno profesionalan i ljubazan. U 
cijelosti se primijetilo da predmetu pristupa sa brigom i iskrenom 
æeljom da ga rijeπi.

Ovakvo postupanje dotiËnog inspektora ne samo da sluæi 
na Ëast vaπoj ustanovi, veÊ uvelike pridonosi vraÊanju osjeÊaja 
povjerenja u sustav, a naroËito pojedince kojima je profesija da 
sluæe i Ëuvaju zajednicu.

U sluËaju potrebe za provjerom gornjih navoda stojim Vam 
na raspolaganju.

S poπtovanjem,

  Ema Kalogjera JuraniÊ, odvjetnica  

Pohvala zagrebaËkim 
policajcima I.

Policijska uprava zagrebaËka zaprimila je poËetkom 
veljaËe od svojih sugraana pisma pohvale policijskih 
sluæbenika zbog njihova profesionalnog i korektnog 
postupanja, iz kojih izdvajamo sljedeÊa:

Poπtovani,

Dozvolite da Vam zahvalimo kao Policiji, a posebno hvala 
vaπem sluæbeniku sektora krim policije gospodinu Æeljku 
MikuliÊ /sluæb. Broj 00133A

Naime, 24. sijeËnja 2009., u kafiÊu u sklopu benzinske 
postaje AntunoviÊ, ZagrebaËka avenija 100, oko 9,20 
sati ostavili smo æensku torbicu sa svim moguÊim 
dokumentima, karticama, novcem... U navedeno vrijeme 
tamo smo se sastali sa poveÊim druπtvom i od tamo krenuli 
na dulji put

Putem smo spoznali gdje smo torbicu ostavili, sa 
zebnjom nazvali spomenuti kafiÊ, pitali za torbicu i moæete 
zamisliti koje radosti kada je konobar rekao „samo Ëasak” 
i izjavio: „Ovdje sluæbenik krim policije Æeljko MikuliÊ, vaπa 
torba je naena, doite je podignuti“.

Vjerojatno je i splet okolnosti bio na naπoj strani, ali 
je nedvojbeno da je Vaπ spomenuti sluæbenik postupio 
krajnje profesionalno i poπteno. Moram naglasiti i njegovu 
skromnost, kada je izriËito odbio ponudu i molbu da primi 
skromnu nagradu kao poπteni nalaznik.

»estitamo i hvala Vam kao instituciji, koja brine /i/ o 
sigurnosti graana i imovine, Ëestitam Vam na ovako 
kvalitetnim sluæbenicima, zahvala i Ëestitka i njegovim 
pretpostavljenima.

Æelimo Vam i nadalje puno uspjeha u vaπem teπkom i 
zahtjevnom poslu, i obeÊavamo da Êemo ubuduÊe bolje 
paziti na svoje stvari.

SrdaËan pozdrav,

S posebnim poπtovanjem,

Ema i Branko BanjavËiÊ 

Utovec 33, 10000 Zagreb

Poπtovani,

Pohvaljujem odnos vaπeg sluæbenika, broj sl. znaËke 
12625, u gradskoj kontroli prometa dana 12. veljaËe 2009. 
oko 12:40 h, prema meni, prekrπitelju prometnog propisa. 
Upozorenje je broj 01271062.

Pohvala zagrebaËkim policajcima II.
Izuzetno korektno dræanje policijskog sluæbenika u ovom 

sluËaju potaknulo me da vam uputim ovaj dopis.

S poπtovanjem, 

Milivoj JelakoviÊ
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Razgovor s Tarikom FilipoviÊem

Kad vidim policiju,
osjeÊam se sigurnije
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Æivjeti od dasaka koje æivot znaËe, biti voditelj popularnih 
kvizova, zasigurno je mnogima zanimljivo, promatrajuÊi æivot 
naπeg poznatog glumca Tarika FilipoviÊa. Sam za sebe on kaæe 
da je oduvijek æelio postati poznati nogometaπ i zabiti gol u 90-toj 
minuti - pa da mu svi kliËu. Da je roen za glumu, shvatio je veÊ s 
deset godina, a predodreenost za voenje kvizova na specifiËan 
mu je naËin najavio njegov susjed. Danas s 36 godina kaæe da 
æivi mirnije, ponekad u odreenim vremenskim razdobljima i bez 
vozaËke dozvole - zbog viπe od 0,5 promila u krvi, ali bez obzira 
na sve, kad vidi policijski auto osjeÊa se sigurnije i zaπtiÊenije. 
Tarik se, kao pravi glumac, izvanredno snaπao u okviru naπe 
rubrike,pa se u odori graniËne policije, na GraniËnom prijelazu 
„Bregana“, imao prilike uvjeriti u Ëari rada graniËnih policajaca. Od 
velike pomoÊi bili su nam pomoÊnik naËelnika Uprave za granicu 
Stipica Kuna i Gojko ÆderiÊ, naËelnik PPGP Bregana, koji su s 
kolegama Tariku revno pojasnili naËin rada graniËne policije te 
vrste kontrola koje se provode. I tako je Tarik, kako moæete vidjeti 
na slikama, bar nakratko postao graniËni policajac. 

MUP: Kako ste zapoËeli raditi na televiziji?

Tarik FilipoviÊ: Moja evolucija rada na HRT-u je zapoËela 
Skrivenom kamerom koju sam radio s Vinkom Breπanom, 
zatim je doπao game-show „TreÊa sreÊa“, nakon toga krenuo 
je „Milijunaπ“ pa kviz „1 protiv 100“. 

MUP: Milijunaπ ...
T. F.: Za kviz „Milijunaπ“ pozvali su me na audiciju, ali 

zanimljivo je da mi je tri mjeseca prije toga moj pokojni susjed 

g. VoliÊ, s kojim sam bio jako dobar, rekao da je Ëuo za taj 
projekt i da je to baπ za mene. Onda sam mu rekao da mene 
televizija ne zanima, na πto mi je on isprintao neke podatke o 
tom kvizu u Americi. I kad sam proπao na audiciji, ne mogu a 
da ne kaæem da sam mu zahvalan na podrπci. 

MUP: Koncepcija „1 protiv 100“?
T. F.: U devet emisija je po 100 ljudi, zatim u sljedeÊih 

devet emisija novih 100, dok za kviz nemamo nikakve posebne 
pripreme. Tog trenutka πto izgovorim u kvizu, tako i ostaje. Tako 
je bilo i s „Milijunaπem“ - a to meni jedino i dogovara. 

MUP: U kazaliπtu ...
T. F.: Stalno sam zaposlen u Kerempuhu od 1996., gdje 

sam odigrao puno puno naslova, a trenutaËno igram u Ëetiri 
predstave: „Magic akt show“ - predstava koju smo Rene 
Bitorajac i ja napisali i reæirali, a bliæi joj se tristota izvedba ( 
Ëime Êe ta predstava oboriti rekorde i postati druga najgledanija 
predstava iza „Stilskih vjeæbi“ Pere KvrgiÊa i Nele MargetiÊ). 
Druga predstava koju igramo je „©vejk u Drugom svjetskom 
ratu“, zatim „Metastaze“ i „Bitange i princeze“, koje su raene 
prema seriji. 

MUP: Koja vam je predstava najdraæa ali i najteæa?
T. F.: „IzbacivaËi“, definitivno! To je kultna zagrebaËka 

predstava, koja je pravo remek-djelo. Igrao sam Marka Antonija 
na DubrovaËkim ljetnim igrama, Hamleta, ali IzbacivaËi su bili 
predstava desetljeÊa u tom razdoblju. 

Tarik s natjecateljima kviza „1 protiv 100“
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MUP: Osim  na daskama koje æivot znaËe popularni 
ste i po vaπim filmskim uratcima?

T. F.: Kad govorimo o filmu, moram napomenuti seriju 
„Bitange i princeze“, ali i to da uskoro idem na Berlinski 
festival, gdje Êe biti prikazan jedan film u konkurenciji koji 
sam vani snimao. Berlin je  - Berlin, tako da se veselim i tom 
iskustvu. Film je najslaa stvar u svemu tome. Kazaliπte je 
velika ljubav, ali kad snimiπ film ideπ po festivalima i uæivaπ 
u plodovima svog rada. Prije su me nagrade viπe zanimale 
i bilo mi je viπe stalo do toga, danas drugaËije gledam na 
to, tako da me viπe od svega zanimaju reakcije publike. Od 
nagrada se ne æivi. NajveÊa je nagrada pljesak od publike, 
koji traje deset minuta. Kad te ljudi zaustave nakon πto su 
gledali „Dugu mraËnu noÊ“, kad te susjed mrko zaustavi, to 
su prave reakcije. To je nagrada! 

U naπim medijima je previπe „æutila“

MUP: Razna medijska „raËunovodstvena“ pitanja 
o godiπnjim prihodima poznatih osoba Ëesto zadiru u 
podruËja koja su ipak osobne naravi. Kako se vi nosite s 
tim?

T. F.:  »uo sam da su se u medijima pojavile cifre koje 
se navode kao moja godiπnja zarada. Ti iznosi su debelo 
poduplani, a osim toga mene nitko od tih novinara nije uopÊe 
kontaktirao da me iπta pita o tom. Uz to navode da vozim 
sponzorski auto, a nisam nikad u æivotu vozio sponzorski auto. 
Nemam snage, a to i nije moj nivo iÊi to pobijati i pokazivati 

raËun s kojim sam uredno platio svoj automobil. Jednom sam 
tuæio novine zbog toga jer su objavili sliku tueg automobila, a 
tvrdili su da je moj, na parkirnom mjestu za invalide i napisali: 
„Evo Ëime se Tarik sluæi!“. Nisam takav da bi stao na invalidsko 
mjesto jer bi me grizla savjest pa sam ih zbog toga tuæio. U 
danaπnjim medijima je toliko „æutila“, pa Ëovjek tu treba imati 
dobru formulu ostati normalan i ne gubiti æivce da ne istuËeπ 
nekoga. 

MUP: Predstave, kviz i ostale obaveze traæe puno 
vremena i izbivanja iz kuÊe, koliko vremena uspijete 
provesti sa svojom obitelji?

T. F.: Moj posao ima i prednosti i mana. Ja vikende nemam 
slobodne, u „Kerempuhu“ igramo gotovo svaki dan, tako da 
mjeseËno odigramo dvadesetak predstava pa mi ostane svega 
deset slobodnih dana. Nekad se dogodi da nekoliko dana 
nemam ni predstave ni snimanja pa je to onda neka vrsta 
prednosti, odnosno dobro posloæene kriæaljke, uz veliku dozu 
razumijevanja od strane moje supruge. Imam dva sina, jednog 
sam dobio u „miraz“, a drugi nam se rodio. 

MUP: Iskustva s policijom?
T. F.: S policijom imam iskustva joπ od djetinjstva. U Zenici 

je bio jedan policajac Lazo Genter, tako smo ga zvali, koji nas 
je mlatio pendrekom jer smo non-stop nabijali loptu u garaæu. 
Pa smo mi onda Lazu nalupali. Tada sam se bojao policije, a 
od osamnaeste godine sam se prestao bojati, premda imam 
svakakvih iskustava. Tako sam jednom prilikom priveden na 

Svaka putovnica mora biti pregledana i oπtambiljana
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identifikaciju zbog silovanja, zatim sam bio svjedok pljaËke 
kada je Ëovjek s bombom opljaËkao ugostiteljski objekt, a ja 
sam sjedio za πankom. Zatim je netko policiji rekao da sam 
ja opljaËkao banku i jer da me je vidio kako bjeæim, a taj sam 
dan bio u Zadru s kazaliπtem. Dva puta sam izgubio vozaËku 
zbog malo viπe od 0,5 promila alkohola u krvi. Baπ tad kad 
sam popio Ëetiri male pive, onda me uhvate. To je sve πkola pa 
i ta tri mjeseca bez vozaËke prou al´ traju ko´ tri godine, a ne 
tri mjeseca. SjeÊam se i sluËaja kada je policija pokazala baπ 
svoju pravu stranu, a nisu ni kaznu naplatili. Jednog prijatelja 
su zaustavili, a on je bio toliko pijan da su ga oni pod rotirkama 
otpratili do kuÊe jer je jedva vozio. Imao je puno sreÊe, a 
napravili su to valjda jer im se svidio jer je valjalo takve gluposti 
pa su shvatili da se s njim ne moæe izaÊi na kraj pa su ga otpratili 
doma. Treba im spomenik podiÊi, dok sa slovenskom policijom 
uvijek imam problema. 

Svi smo mi za neπto roeni

MUP: BuduÊi da ste imali priliku u uniformi naπe 
graniËne policije biti s naπim kolegama na GraniËnom 
prijelazu „Bregana“, πto opÊenito mislite tko moæe biti 
policajac?

T. F.: Mislim da se ta æelja mora roditi joπ u djetinjstvu. 
Prvo dakle æelja za uniformom, a onda æelja za svim ostalim 
stvarima koje nosi taj posao. Ja sebe nisam nikad vidio u tome 
jer uniforme ne volim, osim æena u uniformama. Svi smo mi za 
neπto roeni. Ako moæeπ prepoznati potencijalnog sumnjivca, 
onog tko prevozi drogu ... jednostavno, Bog je svakome neπto 
dao i to treba onda iskoristiti, ali i prepoznati u sebi. Meni je 

najbitnije kad se ja osjeÊam sigurno kad vidim policajca. U 
99% sluËajeva, kad vidim policijski auto drago mi je, jer se 
osjeËam sigurniji i zaπtiÊeniji, bez obzira na razliËita iskustva s 
policijom. Ponaπanje u æivotu kada ne æeliπ nikome zlo, donosi 
objektivnost i isti kalup za sve - pa to onda nekako oËekujem 
i od policajaca. 

MUP: Tko se po vaπem miπljenju boji policije?
T. F.: To su vjerojatno osobe koje imaju „putra na glavi“. Ja 

se na graniËnom prijelazu nikad ne bojim jer se nemam zaπto 
bojat. Ako nosim kilogram Êevapa iz Bosne, uvijek mislim da 
mi to jedino mogu uzeti, valjda me neÊe tuÊi zbog toga. Ma 
dobro, nosim uvijek po dvije kile. 

MUP: Vaπe miπljenje o æenama u policiji?
T. F.: Sve najbolje! Moram napomenuti moju tetu Radu iz 

Petrinjske. Teta Rada je stvarno super, ostale ne poznajem. 
Nisam takav da diskriminiram æene u uniformi. Meni ni æena 
sudac na nogometnoj utakmici nije trn u oku. Tko god zna raditi 
svoj posao neka ga i dalje dobro radi, ja tu ne pravim nekakve 
muπko æenske razlike. 

MUP: ©to znaËi biti sretan i kako æivjeti sretno?
T. F.: Svi mi sebi stavljamo kamen u cipelu. Zdravlje je 

najbitnije i samo daj Boæe zdravlja, jer otkad sam sina dobio 
sve ostalo je nebitno. Kad æeliπ sam sebe usreÊiti. Ne sjeÊam 
se ni jedne predstave ni filma, veÊ dobrih izlazaka u dobrom 
druπtvu, a nadasve od svega kad ti se rodi dijete. Sve ostalo 
je samo posao: vi radite u policiji ja radim u kazaliπtu, na filmu 
i to je to. Drago ti je kad ti ljudi govore o poslu, o kojem nikad 

 Kontrola dokumenata, vozila ... sve je dobro dok te ne prepoznaju, a onda odmah krenu pitanja ...



poznati u odori 53

ne razmiπljam kad sam sâm, nego koja je tekma, koji je film 
na TV-u, hoÊemo li u kino, imam li vremena za veËeru. Mislim 
da je to recept u mom poslu, a kad poËneπ sam sebe veliËati, 
imaπ dobre πanse da pukneπ ili da ti sve krene u krivom smjeru. 
Glava ne moæe baπ previπe toga podnijeti. 

MUP: Prometna kultura vozaËa?
T. F.:  U prometu ponekad najviπe mrzim sam sebe jer 

izgubim æivce i ne mogu samog sebe prepoznati, gdje sam 
sebi naglas dam takve uvrede da je to straπno. U prometu je 
ponekad kao u dæungli i mislim da imamo premalo kulture u 
prometu. Primjer tome je kad pustiπ nekoga ispred sebe, iako 
ga moæda i ne trebaπ pustiti, pa od njih deset samo jedan digne 
ruku i zahvali ti. Isto tako, jednom su me napali jer sam rekao 
da 80% æena loπije vozi - i stojim iza toga! Prave probleme u 
prometu, a kad to kaæem onda se uvrijede ali - tako je! Takoer, 
20% muπkaraca kuha - ali odliËno kuha! 

Graani su podijeljeni oko povjerenja u policiju

MUP:  U medijima je svojevremeno bilo raznih 
prigovora oko opremanja policije novim vozilima i 
tehnikom. Kako uskladiti tu koheziju afirmirmativnih 
i negativnih stavova kojima mediji svakodnevno 
prozivaju policiju?

T. F.: Moram reÊi da ste i vi i oni u pravu. Ljudi su revoltirani 
zbog nekih opravdanih razloga.  Da biste napravili neko jelo 
trebate materijal, isto tako da biste vi dobro radili trebate bolju 
tehniku. Moram osvrnuti i na neπto drugo. Ja ne bih kupovao 
niπta drugo dok su nam bolnice u ovakvom stanju u kakvom 

jesu. Gradimo dvorane i arene, a bolnice nam izgledaju gore 
od Krleæine Barake 5b. To je prestarπno! Pogledajte bolnice, 
rodiliπta, Vinogradsku na πta liËe… Jednostavno, kao da je 
neπto stalo joπ na Ëetrdeset i nekoj godini... Zato: niπta ne bih 
gradio i kupovao dokle god se ljudi osjeÊaju da su veÊ umrli 
kad ostanu jednu noÊ prespavati u bolnici. 

MUP: Imaju li graani povjerenja u policiju?
T. F.: Ja bih rekao da i imaju i nemaju: pola - pola. Sve je to 

nekako povezano: i sudstvo i pravda, koji su dva bitna pojma. 
Na nepravdu sam posebno osjetljiv. Ja imam povjerenja, ali isto 
tako znam i ljude koji apsolutno nemaju povjerenja u policiju. 
Uvijek se nadam da Êe jednog dana sve biti puno bolje, a valjda 
Êu to i doËekati. 

MUP: ©to biste poruËili naπim mladim policajcima 
koji se trenutno πkoluju u Policijskoj akademiji. Kako da 
rade svoj posao?

T. F.: Svi znamo kako bi trebalo biti i kako bi policajci 
trebali raditi svoj posao. Na uzorku od sto ljudi uvijek Êe dvojica 
odskakati od ostalih u svom ponaπanju. S obzirom na to ja 
uvijek vjerujem u poπtenje i da je svaki Ëovjek viπe dobar nego 
loπ, ako ga æivot, naæalost, nije unakazio i okrenuo u drugom 
smjeru. Tako me otac odgojio i tako pristupam ljudima. 

MUP: Vaπa poruka za kraj ...
T. F.: Æivot je san, a san je kratak. UËinimo ga bar malo 

ljepπim! m
Razgovarao Boris SADILEK

Snimio Ivica LAJTNER

Tomislav PerliÊ, Tarik FilipoviÊ, Marina Mandir, Gojko ÆderiÊ i Stipica Kuna, na graniËnom prijelazu Bregana
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Humani policajci

Djelatnici PP Obrovac
darivali krv

Akcija dobrovoljnog davanja krvi odræana je 4. veljaËe 2009. u prostorijama 
Policijske postaje Obrovac. U suradnji s gospodinom Markom VuliÊem iz Gradskog 
druπtva Crvenog kriæa Obrovac, akciju je po treÊi put organizirao kontakt-policajac 
PP Obrovac Anto Miloπ.

Proπle godine organizirane su dvije akcije, na kojima je postignut dobar odaziv 
policijskih sluæbenika. Kontakt-policajac inaËe radi na kontakt-rajonu grada Obrovca, 
a na inicijativu je doπao u razgovoru s predstavnicima Crvenog kriæa, koji su se æalili 
na slabu senzibiliziranost stanovniπtva za ovakve humane akcije. Humanost na djelu 
je i ovaj put stanovala u prostorijama PP Obrovac, akciji se odazvalo 20 policijskih 
sluæbenika, a prikupljeno je 15 doza krvi. m

Sonja ©IMURINA

Promocija filma
‘Domovinski rat u Daruvaru 1990.-1992.’

zapoËinju s poËecima viπestranaËja u 
Daruvaru 1990., nakon Ëega je kronoloπki 
obraena 1991. godina, koja zapoËinje s 
19. srpnjem kad su na predjelu Purnice, u 
mjestu  SiraË, poginula dvojica pripadnika 
bjelovarske Specijalne postrojbe policije 
„Omega“, a zavrπava sa zakljuËno 1. 
sijeËnja 1992. godinom - upoznao je 
nazoËne Ivo GjajiÊ..            

Ratni zapovjednik obrane Daruvara, 
poËasni graanin ovoga grada i poËasni 
Ëlan spomenute policijske udruge Nikola 
Ivkanec, u svom obraÊanju zahvalio je 
svima koji su pomogli u realizaciji ovog 
dokumentarnog filma koji je, prema 
njegovim rijeËima, napravljen za podsjetnik 
svim graanima i braniteljima, ali i kako bi 

buduÊe generacije spoznale izazove toga 
vremena  i istinu o Domovinskom ratu na 
ovim prostorima.   

Sve je nazoËne potresao govor Blanke 
PetroveËki,  majke nestalog branitelja koja 
je pod snaænim emocijama rekla da je film 
na nju ostavio snaæan dojam posebice 
stoga jer je prvi put nakon 17 godina na 
ovom filmu vidjela snimku svog nestalog 
sina, iako njegove snimke ima kod kuÊe, 
no  dosad ih  nije imala snaga pogledati.       

Svi govornici su istakli potrebu da se 
i druge udruge proizaπle iz Domovinskog 
rata povedu za primjerom udruge da-
ruvarskih policajaca, a sve kako Ëinjenice 
i istina o Domovinskom ratu ne bi pale u 
zaborav. m Draæen MEDVED

U svrhu promicanja istine 
o Domovinskom ratu, 
na inicijativu udruge 
daruvarskih policajaca 
nastao je dokumentarni 
film raen na temelju 
autentiËnih snimki 
ratnih izvjestitelja 
Hrvatske televizije Ane 
MudriÊ, Zlatka Mehuna                
i Darka DovraniÊa 

U Daruvaru 1. prosinca proπle go-
dine u Kinu „30. svibanj“ odræana je 
promocija dokumentarnog filma „Do-
movinski rat u Daruvaru 1990. - 1992.“, 
uz nazoËnost Gorana ÆutiÊa, izaslanika 
ministra unutarnjih poslova i glavnog 
ravnatelja policije te zamjenika naËelnice 
PU bjelovarsko-bilogorske Hamdije 
MaπinoviÊa, ravnatelja Hrvatskog do-
kumentacijskog centra Domovinskog rata 
Ante Nazora, gradonaËelnika Daruvara 
Zvonka Cegledija, naËelnika OpÊina 
KonËanica, –ulovac i Deæanovac, obitelji 
poginulih i nestalih hrvatskih branitelja, 
predstavnika udruga proizaπlih iz Do-
movinskog rata, naËelnika PP Daruvar 
Dalibora »ajse te ratnog zapovjednika 
obrane Daruvara Nikole Ivkanca.

Film je nastao zahvaljujuÊi inicijativi  
Udruge hrvatske policije branitelja 
Daruvara  ‘91., a financiran je iz Ëlanarine 
Ëlanova ove udruge te sponzora. Cilj 
Ëlanova udruge bio je, u prvom redu, 
promicanje istine o Domovinskom ratu. U 
svom su radu bili voeni izrekom: „©to nije 
zapisano kao da se nije ni dogodilo!“ 

Predsjednik udruge Ivo GjajiÊ u izlaga-
nju je istaknuo kako je ovaj dokumentarni 
film raen na temelju autentiËnih snimki 
ratnih izvjestitelja Hrvatske televizije Ane 
MudriÊ, Zlatka Mehuna  i Darka DovraniÊa, 
a koriπtene su fotografije i VHS snimke 
Ëlanova udruge i ogranka HDZ-a Daruvar. 
- Film govori o svim vaænim dogaajima 
na podruËju bivπe OpÊine Daruvar koji 
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U nastajanju je joπ jedna zbirka pod 
nazivom “Hrvati u policijama drugih 
zemalja”, koja Êe biti posveÊena policajcima 
i policajkama koji rade ili koji su radili u 
stranim policijskim sluæbama, a Hrvati su ili 
su hrvatskog podrijetla. 

Muzealci mogu mnogo napraviti u promicanju opÊepriznatih 
vrijednosti i tekovina civilizacije, ËuvajuÊi proπlost, sadaπnjost i 
buduÊnost. Tradicionalno poimanje muzejske ustanove vidi muzeje 
kao mjesta gdje se prouËava proπlost, ali i sadaπnjost i gdje su 
pohranjeni, a djelomice i izloæeni, predmeti koji u toj proπlosti 
postoje. Svaki je muzej, pa tako i Muzej policije, mjesto na kojem 
stjeËemo nova znanja i spoznaje. Ono je mjesto na kojem se svijet 
vidi na nov naËin - izbliza. Neprestano i sustavno prikupljanje grae 
jedan je od preduvjeta ostvarivanja te zadaÊe, a Muzej policije 
je tijekom osam godina djelovanja uspio ustanoviti zavidan broj 
razliËitih muzejskih zbirki.

U nastajanju je joπ jedna zbirka, zbirka pod nazivom Hrvati u 
policijama drugih zemalja, koja Êe biti posveÊena policajcima i 
policajkama koji rade ili koji su radili u stranim policijskim sluæbama, 
a Hrvati su ili su hrvatskog podrijetla. 

Hrvatski je Ëovjek od davnih dana odlazio u svijet i bez obzira na 
prijepore s kojima se suoËavao u proπlosti i koji su ga nagonili da 
isproba iseljeniËki kruh, domovinu je napuπtao u nadi da Êe se vrlo 
brzo u nju vratiti. No, mnogima se zbog æivotnih okolnosti taj san 
nije ostvario pa su u velikom broju ostajali æivjeti diljem svijeta. 

Mnogi od njih i njihovih potomaka pronaπli su svoj æivotni poziv u 
obavljanju i policijskih poslova. ObogaÊivanjem muzejskog fundusa 
i ovom temom, Muzej policije æeli  dati svoj doprinos neiscrpnoj temi 
- temi  i s e lj e n i π t v a, ali iz perspektive policijskog poziva. U 
tom nastojanju usredotoËili smo se na uspostavu veza i suradnje s 
policajcima u svijetu koji su Hrvati ili su hrvatskog podrijetla, a bili su 
ili jesu pripadnici policijskih postrojba zemalja u kojima æive. 

Kako svaki muzejski  predmet ima svoju punu vrijednost tek kad 
je uz njega vezana i neka priËa jer nije svrha tek doÊi do predmeta 
(odore, kape, oznake, fotografije …) koji je pripadao policajcu ili 
policajki hrvatskog podrijetla, veÊ je iznimno vaæno od darivatelja 
saznati zanimljivosti vezane uz njegov æivotni put i uz predmete koji 
su bili dio policijskog poziva.. 

U tom traæenju, uspjelo se, primjerice uspostaviti vezu s Bradom 
Brajacicem,  policajcem - Ëasnikom za vezu u Odjelu policije 

Policajci „naπe gore list“
Saanich, Britanska Kolumbija, Kanada, Ëiji su djed i baka po ocu 
roeni na otoku Visu. Suradnju je sasvim sluËajno potaknuo njegov 
otac tijekom posjeta Splitu, razmijenivπi s naπim policajcem majicu 
svoga sina Brada za koπulju hrvatskog policajca. Ubrzo nakon 
πto je majica zavrπila u Muzeju, stupilo se u vezu s Bradom, koji 
je za fundus Muzeja iz Kanade poslao policijske kape i oznake 
pripadnosti policiji grada Saanich.

Æelja da neπto viπe saznamo o policijskom æivotu gospoe 
Ruæe TomaπiÊ, bivπe saborske zastupnice, ostaje i dalje otvorena. 
Posredno nam je darovala svoju odoru - odoru policije provincije 
Ontario, Kanada. Gospoa TomaπiÊ je od 1981. do 1998. godine 
bila policajka u Torontu, obavljajuÊi razliËite poslove u rasponu 
od poslova prometne policije do kaznenih djela poput silovanja i 
prostitucije, narkotika i poslova inspektora detektiva za rad s djecom 
ovisnicima. U Hrvatsku se vratila 1999. godine.  

Uspostava suradnje s gospodinom Brankom Vinkom BaniÊem 
Jara zavrπilo je posjetom gospodina BaniÊa i njegove supruge 
Muzeju policije. Umirovljeni je policijski pukovnik, roen u Peruu, 
od oca Hrvata Ivana BaniÊa BoæiÊa i majke Peruanke. U policiji je 
obavljao razliËite poslove, zavrπio je najviπe policijske πkole i dobio 
mnoga policijska odliËja. 

Nadalje, posjet gospodina Mate ZduniÊa rodnim Æabicama kod 
GospiÊa, iskoriπtena je za susret i razgovor o buduÊoj suradnji. 
Gospodin ZduniÊ je bio πerif okruga Durant u ameriËkoj dræavi 
Michigan, a ono Ëime se on posebno ponosi jest sudjelovanje u 
osiguranju predsjednika Forda prilikom jednog njegovog posjeta 
Michiganu. 

Nadamo se da Êe uspostava veze s gospodinom Antom 
JuriÊem, australskim policajcem iz Melbournea, rezultirati 
konkretnijom suradnjom.

I nije se stalo na tomu. U tijeku je angaæman na uspostavi veza 
s joπ nekim policajcima i policajkama, naπe gore list, primjerice 
s umirovljenim narednikom Frankom Grivichom, koji je radio u 
PodruËnim policijskim snagama Niagara, St. Catharines, Ontario, 
Kanada. Valja spomenuti i pokuπaje za uspostavom suradnje s 
gradiπÊanskim Hrvatima, koji rade kao policajci u Austriji.

Svaka nas suradnja i dar za Muzej veseli! Ako ste sadaπnji ili 
bivπi policijski sluæbenik u stranoj zemlji, a hrvatskog ste podrijetla 
ili znate za nekog takvog, javite nam se. Time Êete pridonijeti da 
Muzej policije Republike Hrvatske obogati svoj fundus joπ jednom 
zanimljivom i vaænom muzejskom zbirkom. m

Ljiljana KLA©NJA

 mir • ugled • povjerenje • 2009. • veljaËa



sport56

veljaËa • 2009. • mir • ugled • povjerenje

“Dice Run”, humanitarna voænja motociklima, 
odræan je u poËast naπem tragiËno 
preminulom vitezu Davoru Javorskom, 
predsjedniku Le Mc Blue Knights Croatia I i 
voditelju smjene OKC PU sisaËko-moslavaËke.

“Dice Run” humanitarna je voænja motociklima koju upriliËuju 
Plavi vitezovi u znak sjeÊanja na naπe preminule vitezove, a 
prikupljena sredstva idu u korist njihovih obitelji. Zamiπljen je 
kao kruæna voænja motorima, svih prijatelja i poπtovatelja kluba 
i naπeg viteza, na kojem ima pet postaja - check point-ova, za 
odmor, okrjepu i na kojima se bacaju po dvije kockice. Svaki 
sudionik koji je uplatio startninu, dobiva listu u koju mu se upisuju 
bodovi sa bacanja kockica i na kraju najjaËi zbrojevi dobivaju 
vrijedne nagrade sponzora. Sav prihod prikupljen na taj naËin 
uplaÊuje se obitelji preminulog viteza, simboliËno ali od srca. Bit 
voænje je zajedniËko druæenje i sjeÊanje na naπe vitezove.

“Dice Run” za Davora

“Dice Run” odræan je 27. rujna 2008. u poËast naπem 
tragiËno preminulom vitezu Davoru Javorskom, predsjedniku 
Le Mc Blue Knights Croatia I. i voditelju smjene OKC PU 
sisaËko- moslavaËke. Okupljanje i pokret je bio iz Vukovine 
kraj V. Gorice, gdje je ujedno sahranjen i naπ vitez Mladen 
»epuran, umirovljeni policajac. Delegacija Blue Knights-a  toga 
je dana obiπla i grob naπeg viteza Milana Fortune, takoer 
umirovljenog policajca te smo se tako prisjetili svih naπih 
preminulih kolega. U poËast njima i s mislima na njih, krenuli 
smo iz Vukovine prema Sisku na prvi check point gdje smo 
ugoπÊeni od sisaËkih motorista „Bikers Brothersa“. Odræano 
je ujedno i drugo „bacanje kockica“. Zatim se krenulo prema 

Voloderu i tamo je bio sljedeÊi check point s bacanjem kockica, 
gdje su mnogi sudionici iskoristili priliku i na mjesnom groblju 
otiπli se pokloniti i pomoliti na grob naπeg Davora. Od Volodera 
put je vodio nazad prema PeπÊenici (kod Lekenika) gdje je bio i 
predzadnji check point. Nakon toga nastavak puta je bio prema 

»ehima, novom zagrebaËkom naselju gdje se nalazi prostor 
kluba Le Mc Blue Knights Croatia u kojem je odræano posljednje 
bacanje kockica. Svi prisutni okrijepili su se uz jelo i piÊe, 
dok se druæenje nastavilo u veËernjim satima. U samoj voænji 
sudjelovalo je preko dvjesto motora, a prikupljena sredstva 
predana su Davorovoj obitelji. Bit svega bilo je prisjeÊanje na 
naπe vitezove, naπu braÊu koji su s nama stalno u mislima.

www.blueknights.hr
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Atraktivnim prikazom borilaËkih vjeπtina, 
zahvata za privoenje, samoobrane te 
prikaza i demonstracije uporabe sluæbene 
palice - “tonfe”, na sveËanom otvorenju 
meunarodnog karate natjecanja u 
Samoboru, policijski sluæbenici PU 
karlovaËke oduπevili sve prisutne

Na poziv glavnog tajnika Hrvatskog karate saveza i 
predsjednika Karate kluba “Samobor - Anindol” gospodina 
Darka ©imunca, 10. sijeËnja 2009. Demo tim Interventne jedinice 
policije Policijske uprave karlovaËke (u sastavu Ivica MareËiÊ, 
Saπa Poljak, Mario TukariÊ, Dario ProfoziÊ, Josip Medved i Mario 
KiπiÊ) nastupio je na sveËanom otvorenju meunarodnog karate 
natjecanja „18. Grand Prix Croatia“ u πkolskoj πportskoj dvorani 
Srednje πkole „Samobor“.

Na ovom velikom meunarodnom natjecanju, uz ugledne 
goste iz Hrvatske, na sveËanom otvaranju bili su predstavnici 
19 zemalja (Hrvatske, Slovenije, SlovaËke, Maarske, Bosne 
i Hercegovine, Italije, NjemaËke, Srbije, Crne Gore, Austrije, 
»eπke, Francuske, Makedonije, Danske, GrËke, Belgije, Latvije, 
Turske i ©vedske), koji su bili i natjecatelji, te visoki predstavnici 
svjetske karate organizacije.

Natjecanje je otvorio samoborski gradonaËelnik Antun 
Dubravko Filipec, u pratnji svog zamjenika Tomislava Mastena.

18. tradicionalni  karate turnir GRAND PRIX CROATIA

Atraktivan nastup ‘demo tima’ IJP PU karlovaËke

Atraktivnim prikazom borilaËkih vjeπtina, zahvata za pri-
voenje, samoobrane te prikaza i demonstracije uporabe 
sluæbene palice - “tonfe”, policijski sluæbenici Policijske 
uprave karlovaËke oduπevili su prisutne te dobili veliki aplauz. 
Demonstracijom vjeπtina joπ je viπe podignut ugled Interventne 
jedinice policije MUP-a u cijelosti. Istodobno, demonstracija je 
posve sigurno ostavila i poseban dojam na predstavnike stranih 
zemalja na ovom velikom meunarodnom natjecanju.

Posebno je zadovoljstvo nakon nastupa Demo tima IJP 
PU karlovaËke bilo je primiti Ëestitke i rijeËi pohvale gospodina 
Darka ©imunca, istaknutog karate majstora. m  

Ivan HODAK, pomoÊnik zapovjednika IJP PU karlovaËke 

Najboljim “belaπima” dodijeljeni su 
prigodni pehari i πpilovi karata

Regionalni klub IPA Zabok je 7. veljaËe u Druπtvenom domu u 
Oroslavju organizirao turnir u beli za svoje Ëlanove i prijatelje.

Osnovna namjera 
je bila skupiti πto viπe 
Ëlanova i uz priËu i 
d ruæen je  skra t i t i 
tmurno poslijepodne, 
zabaviti se, razmijeniti 
pokoju ideju vezanu 
uz Udrugu, a narav-
no, i pokazati tko je 
najbolji u beli - πiroko 
rasprostranjenom i 
prihvaÊenom sportu. 
Gotovo bismo mo-
gli reÊi zagorskom 
sportu.   

Na turnir se pri-
javilo 13 parova, a 
sam turnir odvijao 

Susret Ëlanova IPA-e Zabok i prijatelja
se prema predispozicijama organizatora, te tijekom turnira nije 
doπlo do povreda pravila, kao ni do ozljeda natjecatelja.

Najbolji “belaπi” meu natjecateljima bili su par JakoboviÊ 
senior i junior, odmah do njih par LonËariÊ-SkoËaj, dok su treÊe 
mjesto osvojili Bubnjar-Kurek. 

Najbolj ima su 
dodijeljeni prigodni 
pehari i πpilovi ka-
rata, a svi nazoËni, 
njih oko pedesetak, 
uæivali su u grahu s 
kobasicama i do-
brom piÊu.

Pozivamo vas 
da posjetite naπu 
web stranicu www.
ipa-zabok.net gdje 
moæete potraæiti 
nove obavijesti o 
iduÊoj aktivnosti 
Udruge. m

IPA ZABOK 
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Dæepni policajac
Zanimljivost koju je objavio klik.hr, svakako Êe zaintrigirati 

mnoge a osobito roditelje, iako bi za neke vozaËe „dæepni 
policajac“ trebao biti sastavni dio auto-instalacije I dok kod nas, 
po obiËaju, svi ignoriraju zakone, na Zapadu se bore svim silama 
kako bi smanjili broj prometnih nesreÊa uzrokovanih koriπtenjem 
mobitela u voænji. Novo sredstvo u toj borbi je kompjutorizirani 
„Key2SafeDriving“ kljuË. Radi se o klasiËnom kljuËu za paljenje 
automobila, koji osim πto pokreÊe auto u potpunosti blokira 
signal na mobitelu tako da ne moæete niti razgovarati, niti 
slati ili primati SMS-ove dok vozite. KljuË je prvenstveno 
namijenjen roditeljima koji na taj naËin mogu sprijeËiti svoju 
djecu, novopeËene vozaËe, da razgovaraju za vrijeme voænje. 
Pretpostavka je da bi se upotrebom tog kljuËa smanjile guæve 
i broj prometnih nesreÊa. SliËan kljuË nedavno je predstavio 
i Ford. Taj kljuË nazvan „MyKey“ Êe kontrolirati jeste li vezani, 
ograniËavat Êe brzinu i glasnoÊu audio sustava u automobilu, a 
za dvije godine Êe uÊi u serijsku proizvodnju.

Nizozemski policajci treniraju u 
virtualnom gradu

Nizozemska policijska akademija je za svoje polaznike 
napravila cijeli virtualni grad pod nazivom “Beherloo” u 
kojem se buduÊi policajci okuπavaju u realistiËnim policijskim 
situacijama. Policijski scenariji na kojima se uËe buduÊi policajci 
nastali su iz iskustava njihovih kolega, kao πto su intervjuiranje 
svjedoka, prometne nesreÊe, pronalaæenje i uniπtavanje 
ilegalne plantaæe opijata, identificiranje ærtava i uniπtenje 
auto-bombi. “Beherloo” se sastoji od dvanaest kompleksnih 
sluËajeva u kojima se pitomcima daje moguÊnost odluËivanja 
kako ih rijeπiti. Svaka odluka ima i svoju posljedicu a u nekim 
situacijama vrijeme je kljuËni faktor, kao na primjer kod prometnih 
nesreÊa, gdje nepravodobna pomoÊ moæe dovesti do smrti 
unesreÊenih. Jedan od sluËajeva je i kako na primjeren naËin 
obavijestiti rodbinu ili poznanike ærtava o njihovoj smrti. Policijska 
akademija u Nizozemskoj planira godiπnje implementirati do 
pet novih policijskih sluËajeva, a za ovu igru su zainteresirane i 
policijske stanice πirom zemlje. 

NjemaËke policajke dobile 
“neprobojne” grudnjake

Prema nedavnim napisima portala monitor.hr, njemaËke 
policajke neÊe viπe tako lako moÊi skrivati svoj identitet, Ëak 
i kada su u civilu. Naime, sve Êe dobiti specijalne grudnjake 
s oznakom “Polizei” na njima, koje su mediji πaljivo nazvali 
“neprobojnim na metke”. No oni to zapravo nisu, rijeË je o 
obiËnim pamuËnim grudnjacima vrlo sliËnim sportskima jer ne 
sadræe æicu. U njima Êe se policajke ugodnije osjeÊati, a noseÊi 
ih ispod pancirki bit Êe sigurnije od ozljeda koje izazivaju obiËni 
grudnjaci.

Britanski policajci uËe njemaËki 
Britanski policajci poËeli su uËiti njemaËki jezik kako bi ih 

mogli razumjeti njemaËki ovËari uvezeni iz Berlina. Nestaπicu 
uvjeæbanih policijskih pasa u vlastitoj domovini Britanci su 

nadoknadili uvozom, ali nevolja je u tome πto psi razumiju 
samo njemaËke naredbe kao πto su “sitz” (sjedni), “holen” 
(traæi), “aus” (kreni). Kad im govorimo na engleskom, gledaju 
nas kao da smo poludjeli, pojasnio je jedan od policajaca. 
Ali Britanci se ne predaju lako, jer njemaËkim ovËarima 
ponavljaju naredbe na engleskom kako bi nauËili joπ jedan 
jezik.

Blago talijanskim presretaËima!
VeÊina Êe se sloæiti da bijeg pred policijskim presretaËima 

na autoputu baπ i nije najsretnije rjeπenje. Ovaj zakljuËak vrijedi 
barem Ëetverostruko ako se na isti potez odvaæite u Italiji. 

Naime, talijanska prometna policija upravo je zaprimila novu 
izvedbu Lamborghinijeve egzotike. Ovaj put, policijske boje, 
naljepnice i signalizacija nalijepljene su na najsnaæniju izvedbu 
Gallarda LP560-4. Ekipa iz Sant’ Agate nije se zaustavila tek 
na vizualnom doraivanju. Policijski Gallardo dobio je set video 
opreme za snimanje prijestupnika u akciji, kao i poseban sustav 
za beæiËno prenoπenje podataka do baznih stanica u realnom 
vremenu. Tu je i specijalni hladnjak u predjelu prtljaænika koji, u 
sluËaju prometnih nesreÊa, sluæi za prevoæenje otkinutih dijelova 
tijela do najbliæe bolnice.

Policajac porodio trudnicu 
ispred rodiliπta 

Kako prenosi portal index.hr, Pariæani su nedavno bili svjedoci 
nesvakidaπnjeg prizora. Naime, dvojica naπih kolega, francuskih 
policajaca, na ulici su priskoËili u pomoÊ 41-godiπnjoj æeni koja 
je rodila dijete nasred ulice. Policajci su tijekom rutinske kontrole 
uoËili æenu kojoj je pozlilo na putu do bolnice. Æena koja je 
porijeklom iz Malija, nakon izlaska iz autobusa kojim se uputila 
u bolnicu, policajcima je poπto je veÊ bilo kasno objasnila o 
Ëemu je rijeË. Jedan joj je ostao pomoÊi, dok je drugi otrËao do 
bolnice koja je od mjesta dogaaja bila udaljena samo nekoliko 
stotina metara. Poroenu bebu policajac je zamotao u jaknu, 
do dolaska medicinskog osoblja, koje je bebi prerezalo pupËanu 
vrpcu te i nju i majku odvezlo u bolnicu.

Priredio Boris SADILEK
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